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ÃÅÐÁ õëúòíà â "ãüîëà",
êîéòî ñàì ñè èçêîïà

Георгий Мурадов:

"ЕС се превръща

в тоталитарно

общество"

Светлана Михова

Какво ли не прави човек, когато го
хванат на тясно. Нашите управници
и те са хора, и на тях нищо човешко
не им е чуждо. Изпаднали в стрес от
едномилиардния иск на "Атомстро-
йекспорт" за отказа от АЕЦ "Белене",
от задаващия се референдум за цен-
тралата, която има подкрепата на
мнозинството българи, те направиха
поредния си гаф. Като фокусници из-
мъкнаха незнайно откъде, незнайно
какъв инвеститор, който щял да "въз-
креси" проекта. Министърът на ико-

Управляващите искат да харижат АЕЦ "Белене" на
инвеститор, който никой не е чувaл и не е виждал

номиката Делян Добрев използва
трибуната на Народното събрание,
за да представи хванатия за ушите
заек - американската фирма "Глобъл
пауър консорциум".

До онзи ден правителството - от
премиера до портиера, гръмоглас-
но говореше на всеки кръстопът, че
АЕЦ "Белене" е неизгодна, че няма
да има пазар за тока, че проектът е
корумпиран от начало до край, че
там има само един гьол, днес из-
веднъж, като махване с вълшебна
пръчица, се оказа точно обратното.
Но това не е новина, защото вече

сме свикнали с метаморфозите в
герберското поведение. По интере-
сен е самият чудо-инвеститор. На-
родният избраник от ГЕРБ Диан Чер-
венкондев му даде блестяща харак-
теристика: "В момента се появява
един инвеститор, частен инвеститор,
инвестиционен фонд с опит в ядре-
ната енергетика, с над 30-годишен
опит, със собствени ядрени центра-
ли за хиляди мегавата и това, което
основно иска, е да влезе в правата
на АЕЦ "Белене". При такава рекла-
ма освен да цъкаш с език от въз-
торг, друго не остава.      На стр. 2
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Мит Ромни

купувал акции

от "враг №1"
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Студенти получиха

премията

"Сергей Аксаков"

�21

Владимир Путин подарил Уго Чаве-
су щенка черного русского терьера -
помесь ризеншнауцера, эрдельтерье-
ра, ротвейлера, ньюфаундленда. Со-
баку, выведенную в советском пи-
томнике "Красная звезда" в ХХ веке,
называют  "собакой Сталина". По-
дарок вручил президент компании
"Роснефть" Игорь Сечин

В Неаполе прошел XIV Конгресс рус-
ской прессы                      Стр.7

460 лет назад Казанское ханство
вошло в состав Московского госу-
дарства                         Стр.13

Спикер верхней палаты парламента
Валентина Матвиенко заявила, что
дает сенаторам месяц на то, чтобы
разорвать связи с бизнесом

По данным авторитетной аудиторс-
кой компании KPMG, Россия - на
5-м месте в рейтинге стран с наибо-
лее выгодными налоговыми услови-
ями для ведения бизнеса

Руската женска група Sleeping Beast зае челно място в конкурса "K-POP Kover dance", проведен от представителство-
то на Националната организация по туризъм на Южна Корея във Владивосток. Повече от 1750 аматьорски групи от
70 страни са изпратили свои изяви на видео, от които специално жури е подбрало за участие във финала на
фестивала, посветен на корейското танцово изкуство, 13 групи от 11 страни
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Валя ЧРЪНКИНА

 Компютърен дизайн

Светлана ГЮРОВА

От стр. 1
Оказва се обаче, че

и Червенкондев не
знае къде са тия цент-
рали с хиляди мегава-
ти, чия собственост са,
за кого работят, кого
отопляват и осветляват.
Стана ясно едно: уп-
равлението на ГЕРБ
бърза да хариже "Бе-
лене" на отвъдокеанс-
ка кантора от типа на
одеската "Рога и копи-
та", пък нека тя се раз-
правя с руснаците, не-
ка БСП си прави рефе-
рендум. Важното е пър-
венците ни да излязат
сухи от "гьола", в който
сами се насадиха.

При изпълнение на
фокуса в парламента
лъсна неведението и на
министъра на икономи-
ката и енергетика. "Ни
съм го виждал, ни съм
го чувал досега", отвър-
на Добрев на любопит-
ни депутати, желаещи да
научат повече за уни-
калния инвеститор. Това
също бе уникална случ-
ка - къде се е случвало
някой да представя ня-
кого, за когото нищо не
знае. Междувременно
се яви още една уникал-
ност - инвеститорът бил
пенсионен фонд. Изг-
лежда, правенето на яд-
рени централи е негово
30-годишно хоби, в кое-
то пенсионери в разц-
вета на силите вземат
активно участие.

Дори бившият българ-
ски посланик в Москва
Илиян Василев, който в
никакъв случай не мо-
же да бъде причислен

ÃÅÐÁ õëúòíà â "ãüîëà",
êîéòî ñàì ñè èçêîïà

Руската делегация ще
замине в пълен състав
на сесията на Парла-
ментарната асамблея на
Съвета на Европа (ПА-
СЕ), потвърди пред
ИТАР-ТАСС шефът на де-
легацията - председате-
лят на Комитета по вън-
шна политика на Дър-
жавната дума Алексей
Пушков. Той заяви: "Не
става дума за никакъв
бойкот, нямаме намере-
ния да предприемаме
каквито и да са демар-
ши." Парламентаристът
отбеляза, че Москва ще
продължи сътрудничес-
твото си със Съвета на
Европа в пълномащабен
формат.

Преди това замест-
ник-председателят на
руската делегация Лео-
нид Слуцки също съоб-
щи, че руската делега-

Ðóñèÿ íÿìà äà áîéêîòèðà ñåñèÿòà íà ÏÀÑÅ
ция ще замине за се-
сията на ПАСЕ в прак-
тически пълен състав.
Той подчерта: "Позици-
ята на председателя на
Държавната дума Сер-
гей Наришкин предиз-
виква уважение, това е
негово решение... Деба-
тите ще бъдат сложни.
Имаме намерение да
стиснем зъби и да ра-
ботим дори в най-не-
комфортните и сложни
условия. Ще се стремим
заключителната декла-
рация да добие балан-
сиран характер."

Преди това в четвър-
тък председателят на
Думата Сергей Нариш-
кин заяви пред журна-
листи, че няма да за-
мине за сесията на ПА-
СЕ в Страсбург: "Смет-
нах за себе си, че е въз-
можно да се изкажа на

сесия на ПАСЕ тогава,
когато ще бъдат нали-
це съответните условия.
С голямо удоволствие
приех предложението
да се изкажа на засе-
дание на сесията на ПА-
СЕ и се готвих да гово-
ря за големите пробле-
ми на развитието на
парламентаризма в Ев-
ропа, за формирането
на континент без раз-
делителни граници. С
приближаването на от-
криването на сесията
обаче ние почувствах-
ме, че едва ли моите
стратегически предло-
жения ще бъдат чути от
страна на редица ръко-
водители на ПАСЕ и от
редица русофобски де-
легации. Явно интереси-
те там са други."

Очаква се в началото
на октомври на заседа-

ние на ПАСЕ докладчи-
ците Андреас Грос
(Швейцария) и сенато-
рът Гиорги Фрунда (Ру-
мъния) да представят
поредния доклад за из-
пълнението на задълже-
нията като член на Съ-
вета на Европа от стра-
на на Русия. Според ме-
диите в проекта на ре-
золюцията на доклада
депутатите предлагат Ру-
сия да бъде оставена
под мониторинга на ПА-
СЕ заради претенциите
от страна на Европа, ко-
ито засягат както външ-
ната политика, така и
спазването на правата
на човека.

Някои руски парла-
ментаристи вече охарак-
теризираха текста на
проекта за резолюция
като оскърбителен за
Русия.   /"Русия днес"/

към русофилите, беше
смутен и объркан. Мис-
тиката на фокуса пора-
зи и него: "Първо, на
мен още продължава да
ми бъде много странен
поводът, по който гово-
рим, тъй като тук се го-
вори за инвеститор. Аз
не видях точно доказа-
телствата за това, че
насреща имаме някакъв
инвеститор, второ, че
имаме намерение.
Всичко е обвито в ня-
каква такава външна
форма, а има много
малко съдържание. Аз
видях много консултан-
ти, видях хора, които са
добри професионалис-
ти, но не видях фигура-
та на инвеститора".

Както винаги в таки-
ва случаи - когато гер-
берите сгазят лука, нап-
ред, облечен в бяло, из-
лиза вождът. "Възложил
съм на службите да
проверят доколко сери-
озни са инвеститорите,
които заявиха интерес
към АЕЦ "Белене". Ако
инвеститорите могат да
докажат, че са сериоз-
ни, ако не искат дър-
жавна гаранция, ако не
искат изкупуване на
ток и покрият загубите
през годините, ако де-
позират 200 млн. дола-
ра или евро, тогава ще
считам, че има сериоз-
ни интереси", заяви
Бойко Борисов. Така,
ден след "откритието на
инвеститор" е ясно, че
нищо не е ясно и че ка-
бинетът сам хлътна в
гьола, който сам си из-
копа.

На 26 септември точ-
но преди 29 години рус-
кият подполковник Ста-
нислав Петров спаси
човечеството от Трета
световна война с из-
ползване на ядрено
оръжие, разпознавайки
фалшив сигнал за ата-
ка от страна на САЩ.
Той бил дежурен в ко-
мандния пункт Серпу-
хов-15, на стотина ки-
лометра от Москва, ко-
гато сработила най-мо-
дерната по това време
система за ранно пре-
дупреждение за пуско-
ве на ядрени ракети,
показвайки пуск на ра-

На 26 септември в ре-
гионите на РФ се про-
веде единен Ден за пен-
сионна грамотност. Цел-
та е да се запознаят
младите хора - ученици
и студенти, с пенсион-
ното законодателство,
да се научат как да се
грижат за пенсията си
още от младини и как
да я направят достой-
на. Организаторът на

Êàê ìëàäèòå äà ñè äîêàðàò õóáàâà ïåíñèÿ
акцията - Пенсионният
фонд на Русия  /ПФР/
покани желаещите да по-
сетят местните поделе-
ния на ведомството в Де-
ня на отворените врати,
за да се запознаят с ор-
ганизацията на работата
и основните функции на
ПФР. Пълният курс "Пен-
сионното осигуряване в
РФ" ще се проведе във
всички големи средни и

висши учебни заведе-
ния от септември до де-
кември т. г. Специално
по повода ПФР е пре-
издал учебника "Всичко
за пенсията: за учение
и живот". Миналият Ден
на пенсионната грамот-
ност е бил  проведен
едновременно в над 9
500 населени места във
всички руски региони.

/"Русия днес"/

Известната украинска
футболна звезда Андрий
Шевченко, който сега е вто-
ри номер в избирателната
листа на партията "Напред,
Украйна!", реши да изучи
държавния език, пише в.
"Украинская правда".

Най-добрият нападател
на "Милан" и на киевския
"Динамо" уточни: "Аз съм
двуезичен. По време на
предизборната кампания
ми се налага да говоря и
на руски, и на украински
език. Сега уча украински

Ïîäïîëêîâíèê ïðåäîòâðàòèë ÿäðåíà êàòàñòðîôà
кети от страна на САЩ.
Но подполковникът се
усъмнил в достовер-
ността на данните:
вместо масов залп,
системата регистрира-
ла старт само на пет
ракети и то от една и
съща военна база. То-
ва означавало или глу-
пава провокация от
страна на САЩ /защо-
то ракетите веднага би-
ха били унищожени/,
или компютърна греш-
ка. Светкавично анали-
зирайки ситуацията
Петров се спрял на
втората възможност.
Впоследствие се оказа-

ло, че "слънчеви зайче-
та" върху облаците в
горните слоеве на ат-
мосферата задейства-
ли погрешно система-
та. Последствията от
тази грешка можеха да
са фатални за човечес-
твото. Заради секрет-
ността за подвига на
подполковник Петров
станало известно чак
през 1998 г. А през 2006
г. в щаб-квартирата на
ООН в Ню Йорк Ста-
нислав Петров получил
специалната награда
на Асоциацията на
гражданите на света -
кристална статуетка

"Ръка, държаща земно-
то кълбо", с гравиран
върху нея надпис: "На
човека, предотвратил
ядрената война". Род-
ната му Русия обаче по
никакъв начин не отбе-
лязала подвига на под-
полковник Петров, кой-
то днес живее скром-
но и тихо в подмосков-
ния град Фрязино. Мо-
же би защото експер-
тите твърдят, че винаги
се работи в екип и е
невъзможно сам човек
да се справи с тази си-
туация и да реши дали
да има или да няма
война.  /"Русия днес"/

Øåâ÷åíêî ó÷è óêðàèíñêè
език. Той не само ми ха-
ресва - това е моят роден
език!"

Коментирайки закона за
езиковата политика, приет
от Върховната Рада през то-
ва лято и дал старт на приз-
наването на руския език ка-
то регионален в различни
области на Украйна, Шев-
ченко заяви, че само укра-
инският език може да бъде
държавен: "Смятам, че вър-

ху проблемите с езика и
върху много други, които
разделят страната, трябва
да се наложи мораториум."

Досега Шевченко се
изясняваше с публиката на
руски, английски, италиан-
ски език, но нито веднъж
на украински. След като се
завърна от Европа и игра-
еше за киевския "Динамо",
футболистът разказваше, че
децата му знаят малко рус-

ки и говорят предимно на
английски. За украинския
език Шевченко дори не
спомена.

Бившият футболист тръг-
на в политиката през юли
т. г. Той се присъедини към
партията на Наталия Ко-
рольовска "Напред, Украй-
на!" и впоследствие й дари
един милион долара. Спо-
ред последните изследва-
ния на общественото мне-
ние "Напред, Украйна!" ня-
ма да преодолее петпро-
центната бариера на избо-
рите за Върховна Рада на
28 октомври, но има шан-
сове да покачи своя рей-
тинг до необходимото рав-
нище.    /"Русия днес"/

Дългоочакваният петмилионен жител на Санкт Пе-
тербург се появи на бял свят на 22 септември. Казва
се Людмила, тежи 3440 гр. и е четвъртото дете в
семейство Шаркови. Бебето има двама братя и сес-
тричка. Щастливата майка Олга Шаркова е мени-
джър в строителна компания, а щастливият баща
Сергей Шарков, ръководи отдел в конструкторско
бюро по изчислителна техника. В чест на знамена-
телното събитие му бе разрешено да гръмне с оръ-
дието на Петропавловската крепост. Куп поздравле-
ния и подаръци получи многодетното семейство.
Местните власти се отчетоха с четиристаен апарта-
мент. Шаркови споделят, че нямат намерение да
спират до тук - щом малко порасне Людмила, пла-
нират и пето дете
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По данни на в. "Известия"
Търговско-промишлената па-
лата /ТПП/ на Република
Чечня е сред организации-
те, получавали помощ от
американската Агенция за
международно развитие /
USAID/, чиято дейност в Ру-
сия се прекратява от 1 ок-
томври т. г. Агенцията тясно
сътрудничеше с руските пра-
возащитни организации "Го-
лос" и "Мемориал". Амери-
канците заявиха, че в реди-
ца проекти са участвали и
членове на "Единна Русия",
но от партийната централа
опровергаха съобщенията.

С Чечня американската
агенция е сътрудничела чрез
програмата "Ново поколение
предприемачи", насочена
към обучение на кадри и
подписана през януари 2011
г. с Комитета на чеченското
правителство по дребен биз-

USAID å ïîäïîìàãàëà ìëàäè
ïðåäïðèåìà÷è îò Ñåâåðåí Êàâêàç

нес и предприемачество и
ТПП на републиката. USAID
е поела финансовата подк-
репа на проекта, една от це-
лите на който е била чрез
обучение на млади предпри-
емачи да се увеличава бро-
ят на малките и средни час-
тни фирми в Северен Кав-
каз. Друг партньор на прог-
рамата е била също амери-
канска структура - Център
за международно частно
предприемачество /CIPE/,
който е поел и ресурсната
поддръжка на ТПП, изразя-
ваща се в сътрудничество с
републиканските и краеви-
те правителства.

Проектът "Новото поколе-
ние предприемачи" е бил
планиран за три години -
2011-2013-а, като за това вре-
ме е трябвало да бъдат обу-
чени седем групи по 20-25
души, а финансовата подк-

репа е била в размер на 4,2
млн. рубли. От руското пред-
ставителство на USAID са
съобщили за "Известия", че
организацията наистина е
имала съвместни проекти с
Чечня, но подробностите мо-
гат да бъдат разкрити само
от главния офис.

Представители на ТПП на
Чечня твърдят, че все още
не знаят дали програмата
ще продължи, но засега
всичко вървяло по план.

Президентът на ТПП Нур-
бек Адаев, който е подписал
съвместния проект, е преми-
нал седмичен инструктаж в
САЩ през май миналата го-
дина, където се е срещнал с
ръководството на USAID. За-
едно с него са били и група
държавни служители, които
освен срещите с представи-
тели на CIPR и USAID, са
участвали в семинари и мас-

тер-класове по възможнос-
тите за развитие на дребния
и среден бизнес в региона и
борба с корупцията. Освен
това дейците на CIPE редов-
но са провеждали срещи с
представители на ТПП в раз-
лични региони на Русия.

Същевременно Алви Кари-
мов, прессекретар на пре-
зидента на Чечня Рамзан
Кадиров, твърди, че в пра-
вителството на републиката
няма информация за прог-
рамата на американските
специалисти, нито са чува-
ли за международната ор-
ганизация CIPE.

Научно-изследователският
център на Конгреса на САЩ
обаче стриктно следи рабо-
тата на организацията и на
други подобни структури и
прави отчети за дейността
им в Русия и особено на Се-
верен Кавказ. В докладите

се посочват и сумите, похар-
чени от властите в САЩ за
различни програми през
2007-2008 г.

Експертите не смятат, че
трябва да се драматизира
ситуацията във връзка с
прекратяване работата на
USAID в Русия. "Аз съм про-
тив забраната на дейността
на международни организа-
ции, защото ще пострадат
хора, въвлечени в различни-
те програми на тези инсти-
туции. Но не може да се ка-
же, че напускането на по-
добни неправителствени ор-
ганизации ще е огромна ка-
тастрофа за Русия" - цитира
вестникът думите на дирек-
тора на Института по глоба-
лизация и социални движе-
ния Борис Кагарлицки.

Îòêðèòîòî ïðàâèòåëñòâî íå
ìîæåëî äà ðàáîòè áåç ïàðè

Оказа се, че
идеята Откритото
правителство /
ОП/ да функцио-
нира само на об-
ществени начала
е неосъществи-
ма. По информа-
ция на "Коммер-
сантъ" министъ-
рът по координа-
ция на дейността
на ОП Михаил
Абизов е изпра-
тил писмо до пре-
миера Дмитрий
Медведев с пред-
ложение за 2013
г. в бюджета да
бъдат включени 1 млрд. рубли за информацион-
но-аналитично осигуряване дейността на ОП.
Абизов не отрича, че е изпратил такова писмо,
като пояснява, че средствата за фундаментал-
ни разработки и социологически изследвания
ще бъдат преведени на Руската академия за
народно стопанство и Висшата школа по ико-
номика, съответно - по 500 млн. рубли. Минис-
търът подчертава, че през 2012 г. експертите на
ОП са работили безвъзмездно, така ще продъл-
жат и занапред. Ректорът на Висшата школа по
икономика Ярослав Кузминов твърди, че няма
данни предложението на Абизов да е реализи-
рано, потвърждава обаче пред изданието, че
разговори са водени, като ставало дума за то-
ва, че "някакви организации към правителство-
то ще се изявяват като оператори на парите за
ОП". Ректорът не крие, че не е във възторг от
идеята вузът да получи допълнително 500 млн.
рубли: "За нас това е бреме... Това не са пари
за университета, колегите се канят са ни из-
ползват като каса".

Досега ОП работеше изключително на общес-
твени начала. Ще напомним, че през лятото на
2012 г. в Белия дом бе създаден департамент по
формиране на ОП, а на 26 юли - и експертен
съвет към действащото правителство по въпро-
сите на ОП, който няма право да се разпорежда
с бюджетни средства, поради факта, че "члено-
вете на експертния съвет осъществяват дейността
си на обществени начала". Предполагаемите раз-
ходи за ОП нямало да превишават една четвърт
от заложените в проектобюджета за финансира-
не на Белия дом. За 2013 г. са заложени 3,9
млрд. рубли, а за администрацията на президен-
та - 5,4 млрд рубли. По сметки на "Коммерсантъ"
излиза, че ОП иска почти толкова средства за
изследвания и анализи, колкото и останалите
министерства - например на здравеопазването,
което за фундаментални изследвания би трябва-
ло да получи за 2013 г. 1,9 млрд. рубли.

Михаил Абизов

Въвеждането в Русия
на единен ден за гла-
суване ще повиши ак-
тивността на избирате-
лите и интересът им
към вота, е мнението
на спикера на Съвета
на Федерацията Вален-
тина Матвиенко. В сря-
да, 26 септември, Гор-
ната камара на парла-
мента одобри приетия
от Думата закон, спо-
ред който в РФ се въ-
вежда един ден за гла-
суване - втората неде-
ля на септември. Досе-
га избори се провеж-
даха два пъти в годи-
ната - през март и ок-
томври. "Русия е пер-
манентно в изборен пе-
риод, оттук и ниската
избирателна активност,
хората просто са умо-

Преки предавания от
заседанията на сенато-
рите и разкази за жи-
вота в регионите ще са
основната тематика на
бъдещия 24-часов теле-
визионен канал на Съ-
вета на Федерацията,
който ще стартира в на-
чалото на 2013 г. Иници-
атор за създаването на
канала с работно наз-
вание "Вместе-РФ" е
спикерът на СФ Вален-
тина Матвиенко. "Не по-
малко от 10% от ефира
ще бъде познавателна
тематика: програми за
наука, култура, история
на парламентаризма,
екология. Ще се излъч-
ват също художествени
и документални филми,
подкрепящи идеята за
обединяване на русна-
ците" се казва в съоб-
щение, разпространено
от пресслужбата на Гор-
ната камара.

Основното студио ще
се настани в зданието
на СФ на ул. "Дмитров-

Ðóñèÿ ùå ãëàñóâà ñàìî ïðåç ñåïòåìâðè

рени от избори. А въ-
веждането на единен
ден за гласуване ще по-
виши активността и ин-
тереса към вота и ще
намали разходите", ка-
за Матвиенко пред
журналисти, цитирана

от РИА "Новости". Тя на-
помни, че първоначал-
но сенаторите са има-
ли претенции към но-
вия закон заради юри-
дически неточности, но
забележките на Съве-
та на Федерацията би-

ли взети предвид. През
юли сенаторите откло-
ниха представения от
Думата закон, защото
депутатите не успели
да съберат мненията на
регионите за новия за-
конопроект, както се
изисква по Конститу-
ция. Ако президентът
подпише закона, избо-
рите тази година ще се
състоят на 14 октомв-
ри, а от идната година
- във втората неделя на
септември.

Срещу учредяване на
единен изборен ден се
обявиха извънпарла-
ментарните партии РПР-
ПАРНАС и "Яблоко", ко-
ито искаха да се даде
право на регионите са-
мостоятелно да опреде-
лят кога да гласуват.

Сенаторите заседават

Ìàòâèåíêî ïðàâè òåëåâèçèÿ
ка", планира се и съз-
даване на регионални
студия в други градове
на страната. Кандидату-
рата на главния редак-
тор на телевизионния
канал вече е одобрена,
но името ще бъде опо-
вестено след регистра-
цията на новата медия.

Засега отворен е въп-
росът за финансиране-
то на проекта, след ка-
то Министерството на
финансите отказа на
Матвиенко сумата от
265,2 милиона рубли за
развитието на канала
през 2013-2015 г. и посъ-
ветва спикера на СФ да
използва безплатните
видеохостинги като нап-
ример You Tube. Долна-
та камара на парламен-
та няма собствена теле-
визия, но заседанията
се излъчват онлайн на
сайта на Думата. Със
собствена интернет те-
левизия разполага
КПРФ, която обаче за-
сега е недостъпна.

В столичния район "Ра-
менки" бе образувано де-
ло за "жестоко отноше-
ние към животните", след
като неизвестен извърши-
тел разхвърлял парченца
отровно месо, довело до
смъртта на няколко до-
машни кучета, а може би
и на бездомни - никой не
е броил жертвите. Както
и софиянци, московчани
са разделени в отноше-
нието си към "кучешкия
проблем" - едни искрено
съжаляват животните,
други също толкова искрено се възмущават от
нарастващия брой на бездомните четириноги
/смята се, че в момента те са около 100 хиляди/,
и от стопаните, които извеждат опасни породи
кучета без намордници. Властите вземат мерки,
но резултатите май са идентични с тези в София
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Старт на движението по седемте естакади, красиво
обкръжили Московския международен делови цен-
тър "Москва-Сити", даде лично кметът на столицата
Сергей Собянин. Транспортният възел в самия цен-
тър на Москва свързва практически затворените в
каменен чувал небостъргачи със Звенигородското
шосе. Новото трасе с дължина 9,2 км е един от най-
сложните проекти, започнат през 2007 г., но изоста-
вен поради липса на средства и възобновен преди
две години, когато благодарение на Сергей Собя-
нин са били намерени необходимите инвестиции.
14-те милиарда рубли, от всичко 18 милиарда за
проекта, са усвоени именно през последните две
години. Използвано е и пространството под естака-
дата, където допълнително е изграден паркинг за
1200 коли, откъдето по петте пешеходни подлеза
може да се стигне до небостъргачите на "Москва-
Сити". А когато тук след година-две бъдат пуснати и
нови станции на метрото, както и нови автобусни
линии, колите може би вече ще станат излишни

Центърът за съвременно изкуство "Винзавод" по-
кани известните майстори на графитите Кирил
Кто, Паша 183, Женя 0331 и Виталий 8350 да
разкрасят мост на една от московските улички.
Художниците разчитат да се справят със задача-
та до седмица. Проектът ще продължи да се раз-
вива - всеки желаещ ще може да добавя своя
рисунка или надпис. Организаторите обаче пре-
дупреждават, че пошлостите и глупостите ведна-
га ще бъдат заличавани

Смел експеримент в Екатеринбург вдигна публиката на крака. В един от действащите цехове на извест-
ния оръжеен завод  "Уралмаш" бе показан балетът "Н20". Идеята, че водата възражда у хората всичко
човешко, допадна на отбраните зрители. Окуражени от резултата, участниците в трупата повториха
спектакъла и пред широка публика, но само веднъж в рамките на Второто уралско индустриално биенале
на съвременното изкуство. "Н20" показва как същество, подобно на робот, става човек, как се възражда
благодарение на животворната вода, която се лее върху балетистите и измива боята от телата им,
превръщайки ги от скърцащи метални човеци в хора. По думите на постановчика, главния художествен
ръководител на екатеринбургския оперен театър Вячеслав Самодуров, "този половинчасов спектакъл
показва как човекът се завръща към себе си, към своите емоции"

В Свердловска област приключи спортно-зрелищ-
ният фестивал за топлинни аеростати "Земля на ла-
дони-2012", който се проведе за втори път. Осем
пилоти се бориха за Купата по въздухоплаване на
Свердловска област, званието шампион на УрФО и
специалната награда "Небесен странник" с подарък
- седмично пътешествие за двама до Канарските
острови. С привлекателния приз тази година се сдо-
би най-младият участник - Юлиан Титов, за когото
този фестивал е първи в качеството му на пилот

На неотдавна открития реконструиран стадион "Аван-
гард" в Ростов на Дон се състояха Олимпийски игри
на националните диаспори, населяващи региона. Учас-
тваха 14 национално-културни обединения от Ростов-
ска област и Федерацията на гръцките дружества в
Украйна. Повече от сто спортисти се съревноваваха
по лека атлетика и гръко-римска борба. С бурни ап-
лодисменти публиката посрещна медалистите от
Олимпиада-2012 начело с Наталия Заболотнова, кои-
то носеха олимпийския огън

През септември предп-
риятието "Алроса"
получи във фабриката
си №16 добития в
Якутия на местонаходи-
щето Нюрба уникален
диамант с тегло 158,2
карата, който се оценя-
ва на повече от 1,5
милиона долара.
Размерът на диаманта в
милиметри е 35х22х22.
Якутският диамант ще
попълни колекцията на
световните съкровища
в тази сфера. Някои от
тях са свързани с
Русия. Като диамантът
"Шах" например с тегло
88,7 карата, който е
индийски по произход,
смятан за една от най-
големите ценности на
индийските шахове,
чиято история датира
от около 1450 г. в
Индия. Съкровището
преминава през ръцете
на четирима владетели,
всеки от които слага
свой отпечатък върху
скъпоценния камък.
Той е бил подарен,
заедно с други дарове,
на руския император
Николай I от владетеля
на Персия Фехт Али-
шах, след като през
януари 1829 г. в Техеран
са били убити сътруд-
ниците на руското
посолство, начело с
Александър Грибоедов.
Диамантът е сред
експонатите на Елмаз-
ния фонд в Москва
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Руският президент
Владимир Путин призо-
ва за твърд отпор на ек-
стремизма в Сирия, Ли-
бия и други страни, ка-
то при това се уважа-
ват религиозните чувс-
тва на народите. "Смя-
таме за необходимо да
нарастваме съвместни-
те усилия за противо-
действие на терорис-
тичните заплахи и екст-
ремизма, където и да е
- в Либия, Ирак, Йемен,
Сирия, Египет, Афганис-
тан. Тук няма място за
двойни стандарти", за-
яви държавният глава
на церемония по връч-

Ïóòèí ïðèçîâà çà îòïîð
íà åêñòðåìèçìà â Ñèðèÿ

ване на акредитивни
писма на чуждестранни
посланици.

Повече от година и

половина в Сирия про-
дължава въоръженото
противопоставяне на
властите и антиправи-

телствените сили, в ре-
зултат на което според
сведения на ООН са
загинали над 20 хил. ду-
ши. Сирийските власти
заявяват, че се сблъс-
кват със съпротива на
добре въоръжени фор-
мирования, които се
ползват с външна под-
крепа.

Според руския прези-
дент цялата многонаци-
онална и многоконфе-
сионална Русия свиде-
телства за безалтерна-
тивността на запазва-
нето на гражданския
мир при съгласие в об-
ществото.

Ìèò Ðîìíè êóïóâàë
àêöèè îò "âðàã ¹1"

Кандидат президентът
се опитал да си докара
някой долар от "Газп-
ром" и "Яндекс", но по-
несъл загуби.

Кандидатът за прези-
дент на САЩ от Репуб-
ликанската партия Мит
Ромни, известен с твър-
дата си позиция по отношение на Русия, дока-
за, че фразата "Нищо лично, просто бизнес" е
винаги актуална. Оказа се, че до съвсем неот-
давна яркият противник на Москва е владеел
акции на компанията "Газпром", както и е имал
и дял в най-голямата руска интернет търсачка
"Яндекс".

В края на миналата седмица съперникът на
Барак Обама за президентския пост представи
данъчни декларации - неговата и на съпругата
му - за миналата година. Според документите
така нареченият сляп тръст, формално не отна-
сящ се към политиката, но управляващ парите
на семейство Ромни, през миналата година е
придобил над 1000 акции на "Газпром" и "Ян-
декс". Първите били закупени през март и про-
дадени със загуба през септември - преди вли-
зането на предизборната кампания в активна-
та си фаза. Акциите на търсачката са придоби-
ти през юни и продадени също със загуба през
август.

Намериха се следи и от инвестиции на Ромни
в икономиката на Китай, страна, също подлага-
на на остри нападки от страна на републикане-
ца. Кандидатът за президент, критикуващ КНР
за нарушаване на авторските права при щам-
поване на фалшиви iPhone, се оказа собстве-
ник на акции на китайския видеохостинг
Youku.com. Акциите са купени през май и са
продадени през юни миналата година. Ромни
има и дял в една от най-големите китайски неф-
тени компании Cnook.

Ликуването на привържениците на републи-
канеца по повод публикуването на данъчните
документи (техният кандидат доказа, че е чист
и си плаща изрядно данъците) беше помрачено
от вълната критика по негов адрес. Противни-
ците му резонно отбелязаха, че не може пред
публика да се демонстрира една позиция, а в
частния живот да й се противоречи.

Интересно е, че преди пет години, когато Ром-
ни за пръв път се кандидатира за президент,
той заяви готовността си да пожертва иконо-
мическите си интереси в името на идеята. Из-
данието BuzzFeed цитира изявление на Ромни
от 2007 г.: "Разпоредителят на моя "сляп фонд"
ще направи всичко необходимо, за да не про-
тиворечат моите инвестиции на политическата
ми позиция."

Съдейки по всичко обаче, Ромни дори към
2011 г. не е успял да синхронизира политиката
и комерсиалните си интереси, за което сега му
се налага да търпи натиска на многобройните
си опоненти.

"Обяснете, моля Ви, по какъв начин инвести-
рането в руската корпорация "Газпром" ще съз-
даде работни места в САЩ?" - пита един от
ползвателите на американските либерални сай-
тове.

Ðîãîçèí ïðåäëîæè Àí-2
íà êàíäèäàò-ïðåçèäåíòà

Преди дни републиканецът Мит Ромни даде
на политическите си противници още един дос-
та куриозен повод за насмешки. На среща с
привърженици той коментира инцидент, който
едва не завърши с трагедия за неговата съпру-
га - самолетът, с който летеше мисис Ромни,
извърши аварийно кацане заради задимяване в
кабината.

"В самолета дим, няма къде да отидеш... няма
какво да дишаш, а прозорците не се отварят!...
Защо не е предвидено отварянето на прозорци-
те? Това е проблем! Та това е много опасно!",
цитира кандидата за президент на САЩ изда-
нието Live Science.

Наивността на републиканеца стана обект за
насмешки и от другата страна на океана. Така
например вицепремиерът Дмитрий Рогозин ко-
ментира ситуацията така: "No problem! Ще изп-
ратим в щаба на Ромни нашия Ан-2! Там не са-
мо не се затварят прозорците, но понякога и
вратата се отваря!"

НАТО не изключва
през транзитния пункт
Уляновск да бъдат из-
ползвани руски самоле-
ти за прехвърляне на
нелетателни товари от
Афганистан, заяви пред
РИА "Новости" в сряда
директорът на Инфор-
мационното бюро на
алианса Робърт Пшел:
"Мисля, че има големи
шансове прехвърлянето
да се осъществява от
руски самолети. Всич-
ко зависи от това как
ще бъдат съставени ко-
мерсиалните договори.

ÍÀÒÎ ìîæå äà èçïîëçâà ðóñêè
ñàìîëåòè çà òîâàðè îò Àôãàíèñòàí

Но повта-
рям, шан-
совете са
големи!"

Пшел на-
помни, че
между Ру-
сия и НАТО
е сключен
договор по
отношение
на транзитния пункт
Уляновск, който опреде-
ля юридическите рамки
на взаимодействието на
страните при прехвър-
ляне на натовски неле-
тателни товари от Аф-

ганистан. В него са за-
действани 50 страни,
които участват в регу-
лиране на ситуацията в
Афганистан, сред които
са както страни от али-
анса, така и други дър-

жави. В този договор са
описани различните
форми на задължения-
та, свързани с митници,
инспекция на товарите
и пр.

Натовският военен
напомни, че НАТО има
голям опит при осъщес-
твяване на подобни до-
говори на практика, в
това число и с Руската
федерация. Шпел под-
черта, че всеки конкре-
тен договор ще се
сключва не със самия
алианс, а с всяка кон-
кретна страна от НАТО.

Ìîíãîëèÿ ñå âúîðúæè ñ Ò-72 è ÁÒÐ-70
От началото на тази

година Русия достави
на Монголия голяма
партида въоръжения и
военна техника от рус-
ките Въоръжени сили.
На монголската страна
бяха предоставени 50
основни бойни танка Т-
72А, 40 модернизирани
бронетранспортьора
БТР-70М и автомобили
"Урал". Танковата техни-
ка е преминала капи-
тален ремонт в 103-и
бронетанков ремонтен
завод.

Доставката на воен-
на техника се извърш-
ва в рамките на пакет
споразумения, подпи-
сани между Русия и
Монголия през 2009-

2010 г. Медиите отбе-
лязват, че преди в със-
тава на Въоръжените
сили на Монголия не е
имало танкове Т-72 и
бронетранспортьори
БТР-70. На 5 юли тази
година в състава на
016-а мотострелкова
бригада на Монголска-
та армия официално са
включени танковете и
бронетранспортьорите,
доставени от Русия.

По данни от начало-
то на годината на въо-
ръжение в Сухопътни-
те войски на Монголия
е имало 370 танка Т-54/
55, 310 бойни машини
на пехотата БМП-1, 120
бойни разузнавателни
машини БРДМ-2, 150

бронетранспортьора
БТР-60, 130 реактивни
системи за залпов огън
"Град" и по 50 гаубици
Д-30 и МЛ-20. Военна-
та техника в монголс-
ката армия е изцяло съ-
ветско производство.

В средата на минала-
та година беше съобще-
но за намерението на
министъра на отбрана-
та на Монголия да при-
добие от Русия четири-
пет нови изтребители
МиГ-29 и един наземен
тренажор за подготов-
ка на пилоти. Освен то-
ва в краткосрочна пер-
спектива монголското
военно ведомство иска
да закупи нов военнот-
ранспортен самолет.

Церемонията по получаването на руските танкове в Монголия

Страницата подготви
Влади Владков

Ñààêàøâèëè
ãîâîðè
â ïðàçíà
çàëà â ÎÎÍ

Никой вече не се от-
нася сериозно към гру-
зинския президент Ми-
хаил Саакашвили, за-
яви един от лидерите
на "Грузинска мечта"
Ираклий Арасания, ко-
ментирайки изказване-
то на държавния гла-
ва в ООН: "Той говори
в празна зала. Въпре-
ки че Саакашвили е
мой опонент, ми стана
обидно, че целият свят
го гледа толкова несе-
риозно и с подозре-
ние. Това обаче няма
да продължи дълго.
Ние трябва да се под-
готвим за сериозна ра-
бота, защото ще ни
посрещне разорена
хазна, външната поли-
тика се провали, а сис-
темата за правосъдие
е разрушена. Ще ни
трябва минимум поне
година, за да вдигнем
на крака грузинската
икономика и да започ-
нем изграждането на
правова държава."

По време на
церемонията

по връчване на
акредитивните

писма

Създаването на транспортния пункт
Уляновск предизвика бурни протести
сред местното население
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Балканите, както е из-
вестно, са сложен реги-
он - многонационален, с
много вероизповедания,
с различни равнища на
икономическо развитие,
през цялата си история
политически нестаби-
лен. Такъв, какъвто е, по-
луостровът винаги е
привличал вниманието
на силните в света, стре-
мили са се да го завою-
ват и присвоят. При то-
ва европейците най-
много са се дразнили,
когато Русия се е проя-
вявала като покровител-
ка на православните
балкански народи и са
правили всичко възмож-
но да не допуснат раз-
ширяване на влиянието
й на Балканите, а кога-
то това се е случвало,
са я поставяли в дипло-
матическа изолация.

Днес, когато прагма-
тизмът се превърна в
шаблон на международ-
ните отношения, Запа-
дът по всякакъв начин
предпочита да не спо-
менава за близките
връзки на Русия с пра-
вославните славянски
европейски народи. Съ-
щевременно много доб-
ре си дава сметка за
тях, иначе не би се стре-
мил постоянно да ги
разрушава, да отдалеча-
ва един от друг руския
и балканските народи,
да сее между тях враж-
ди, използвайки сила,
пари, лъжи и коварство.
Още през 1978 г. на меж-
дународен конгрес на
социолозите в Швеция
Збигнев Бжежински за-
позна аудиторията с
план за бъдещето на
Югославия. Главното в
него бе да не се допус-
не сближаване на стра-
ната - преди всичко на
Сърбия, със Съветския
съюз. "В Югославия мо-
же да станат промени,
които да нанесат ущърб
на интересите на САЩ
и свободния свят", зая-

Åâðîïåéñêàòà îïöèÿ èçñòèâà
През декември започва изграждането на сръбския учас-

тък от "Южен поток", обяви сръбският президент Томислав
Николич, цитиран от ИТАР-ТАСС. Съобщението бе напра-
вено неотдавна по време на срещата му с Владимир Пу-
тин в Сочи. Николич покани руския президент да присъс-
тва на церемонията за началото на строежа.

Това ще бъде третото официално посещение на Путин
в Сърбия. Миналата година той бе в Белград като пре-
миер и се срещна с цялото държавно ръководство на
страната, когато бяха подписани няколко важни между-
държавни споразумения. При предстоящата визита се
очаква да бъде приет официален документ, определящ
отношенията между двете страни като стратегически.
"В перспектива нашата цел е да издигнем взаимодейс-
твието между нас на равнището на стратегическо пар-
тньорство", заяви Путин след срещата в Сочи.

По последни данни двустранният стокообмен между
двете страни през 2011 г. се е увеличил с 42% до над
2 млрд. долара. Положително е и развитието на руски-
те инвестиции в Сърбия в ключови сектори като енер-
гетиката, цветната металургия, машиностроенето, туризма
и банковото дело. Най-тясно и интензивно е сътрудни-
чеството в енергийната сфера, където ключова роля
играе руската компания "Газпромнефт", която притежа-
ва 51% от акциите на сръбската "Нафтена индустрия
Сърбие" (НИС) и "Лукойл". От момента, в който Сърбия
се присъедини към "Южен поток", стриктно и по график
изпълнява договореностите за подготовка на строител-
ството по участъка на нейна територия. В края на ав-
густ т.г. премиерът Дмитрий Медведев одобри проекта
за двустранно дългосрочно междуправителствено спо-

Îòêúñâàíåòî íà áàëêàíñêèòå
ñëàâÿíè îò Ðóñèÿ å ïàãóáíî
САЩ отдавна са включили полуострова в зоната на своите национални интереси

ви той, имайки предвид
традиционните симпа-
тии на славяните към Ру-
сия. Въпреки трудности-
те в отношенията на Ру-
сия с балканското сла-
вянство обаче, въпреки
усилията на Запада да
преориентират славяни-
те към западните цен-
ности, русофилството се
оказа неизтребимо.

Историята на руско-
югославските и руско-
сръбските отношения
познават и възход, и па-
дения. Но техен фон ви-
наги са били, братство-
то, взаимните симпатии,

нашите страни по-често
са съвпадали, отколко-
то са се различавали.
Никъде другаде в света
няма регион с такова ус-
тойчиво русофилство,
както на православните
Балкани в неговата пра-
вославна част.

В наши дни се забе-
лязва интересна тенден-
ция: отново се води се-
риозна борба за регио-
на, за подчиняването му
на Запада, но разбира
се, с бегъл поглед към
Русия. Системно се по-
тискат патриотичните
чувства на хората в Сър-

каните и започна реа-
лизирането на програма
за икономическо сътруд-
ничество, постепенно
увеличавайки неговата
интензивност и обем.
Западът обаче - и пре-
ди всичко САЩ, обяви-
ли Балканите за зона на
своите национални ин-
тереси, не искат дори

*Авторът е доктор на
историческите науки,
преподавател и шеф на
Центъра за изучаване на
съвременните балкански
кризи към Института по
славистика на РАН

това да позволят на Ру-
сия.

ЕС и НАТО предприе-
ха жестока битка за
Балканите: смяна на ре-
жима в Сърбия, подкре-
па на прозападни пра-
вителства, опити за не-
утрализиране на сръбс-
кия фактор в Босна и
Херцеговина, отхвърля-
не на всички национал-
ни програми, придърп-
ване към ЕС и НАТО,
раздробяване на тери-
торията. Всичко това
става на фона на отк-
рита антируска кампа-
ния. На пръв поглед ня-
ма логика в поведение-
то на западните руски
партньори, упорито во-
юващи срещу търговски-
те връзки на Москва,
срещу сделките на Ру-
сия с предприятия в
Сърбия, Черна гора, Ма-
кедония, срещу изграж-
дането на "Южен поток",
срещу научно-техничес-
кото сътрудничество на
тези републики с Русия.

Всъщност логиката се
появява, когато се осъз-
нае, че битката на Бал-
каните се води срещу
Русия и да се неутрали-
зират нейните съюзни-
ци в региона бе замис-
лено още в началото на
90-те години.

Още тогава САЩ има-
ха стратегически план
за установяване на но-
ва система международ-
ни отношения и своята
доминираща роля в нея.
За свой главен против-
ник те продължиха да
смятат Русия. Именно
Балканите трябваше да
станат полигон за тран-
сформацията на НАТО
от военна в "миротвор-
ческа" организация и
място за постепенна
предислокация на войс-
ките на алианса в Ев-
ропа. Паралелно с това
Ватикана отдавна вече
кроеше планове за изт-
ласкване на православ-
ната култура от Балка-
ните. Обръщайки гръб
на региона, Русия губи
естествените си истори-
чески съюзници, а по-
лучава натовски военни
бази в непосредствена
близост до своите гра-
ници, американски кон-
трол над  Адриатика и
изходите към Средизем-
но море. Отсъствието на
адекватна руска пози-
ция по отношение на
създаваните срещу нея
заплахи в региона бук-
вално тласка народите
там в прегръдките на За-
пада.

Русия трябва да се
стреми да играе ролята
на противовес на онези
негативни явления, кои-
то водят до промени в
системата на равнове-
сие на силите в Евро-
па. Освен това разеди-
нените и слабо сътруд-
ничещи помежду си бал-
кански страни се прев-
ръщат в лесна плячка за
международните магна-
ти, военните организа-
ции и политическите
блокове, а загубата на
исторически корени во-
ди до нравствена катас-
трофа и разрушение.
Формулата на отноше-
нията на Русия с Балка-
ните би трябвало да
следва възраждане и
поддържане на истори-
ческите традиции и пра-
вославната духовност
при опората на взаим-
ноизгодните интереси,
усилване на собствена-
та икономика чрез ук-
репване на регионално-
то сътрудничество и съз-
даване на нови съвмес-
тни икономически и по-
литически центрове.

(Фонд за стратеги-
ческа култура)

разумение за доставки на руски природен газ от 2012
до 2021 г. в обем до 5 млрд. куб. м годишно.

Според белградския в. "Политика" Сърбия "все повече
се обръща към Русия, а европейската опция отива на
втори план". "Приказките, че Сърбия може да се осланя
и на ЕС, и на Русия, и на Америка, и на Китай, не може
да продължават вечно, тъй като не само ЕС, но и Русия
ще поискат от Белград окончателно да избере на коя
страна ще застане", посочва изданието. Предраг Симич,
професор във Факултета за политически науки и бивш
посланик в Париж, смята, че в обозримото бъдеще Сър-
бия ще се приближава към Русия, тъй като "в момента
европейската опция е доста изстинала". А според лиде-
ра на Демократическата партия на Сърбия и бивш пре-
миер Воислав Кощуница новото сръбско правителство
се е отказало от "пагубната илюзия, че ЕС няма алтер-
натива". Той изтъкна, че членството в този съюз би било
"въже около врата на Сърбия".

В труден момент: "Русийо, помогни!"

общността на културата,
езика и религията. На-
шите народи винаги са
пазили традициите на
славянската взаимност,
които понякога са успя-
вали да влияят дори за
промяна на политиката
на властите. При така-
ва историческа разноп-
лановост интересите на

бия и Черна гора, на-
саждат се "нови ценнос-
ти", унищожават се па-
метници на православ-
ната култура, разруша-
ват се стереотипи на
патриотичното съзна-
ние, на националната
чест. В началото на но-
вия век Русия сякаш от-
ново си спомни за Бал-

Срещата
в Сочи

САЩ: Православието
вън от Балканите
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Задачи и вопросы,
стоящие перед русско-
язычным информаци-
онным пространством
на планете, обсуждали
участники и гости тра-
диционного XIV Всемир-
ного конгресса русской
прессы, который прохо-
дил 24 - 26 сентября в
Неаполе и собрал бо-
лее 300 представителей
общенациональных
СМИ, издателей рус-
скоязычной прессы, ру-
ководителей отрасли
из 50 стран.

Приветствие участни-
кам и гостям конгресса
направил президент
России Владимир Пу-
тин. "Ваши традицион-
ные встречи с каждым
годом укрепляют свои
позиции, вносят ве-
сомый вклад в расши-
рение русскоязычного
информационного прос-
транства. Они объеди-
няют всех, кто любит

В Ассоциации фондов мира состоялось чествование
Председателя Международной ассоциации выпускни-
ков Ивановского Интердома Вангелиса Ксиротириса,
которому исполнилось 55 лет. Юбиляра поздравил Пре-
зидент Ассоциации фондов мира, депутат Государствен-
ной Думы, многократный чемпион мира по шахматам Ана-
толий Карпов. Начальник отдела неправительственных и
религиозных организаций Россотрудничества Ольга Ши-
рокова вручила Вангелису Ксиротирису памятный знак
Федерального агентства "За дружбу и сотрудничество".
В мероприятии также приняли участие представители
Федерации Мира и Согласия, Красного Креста и выпус-
кники Ивановского Интердома.

Коллектив Свердловс-
кой государственной дет-
ской филармонии с боль-
шим успехом выступил на
международном фестивале-
конкурсе хоров и во-
кальных ансамблей "Славь-
ся!" в Болгарии. Юные за-
воевали два диплома Лау-
реата I степени в номина-
циях "Духовная" и "Светс-
кая музыка".

Всего в конкурсе "Славься!" принимали участие поряд-
ка 20 коллективов из Болгарии, России и Украины. Воз-
раст участников колебался от 8 до 20 лет.

Â Íåàïîëå ïðîøåë XIV Âñåìèðíûé
êîíãðåññ ðóññêîé ïðåññû
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развитии, содействуют
продвижению русского
языка и культуры, фор-
мированию позитивно-
го имиджа России в ми-
ре", - отметил глава рос-
сийского государства.

Открывая работу
Конгресса, президент
ВАРП председатель
коллегии ИТАР-ТАСС
Виталий Игнатенко от-
метил важность этого
института для поддер-
жания и развития рус-
скоязычного информа-
ционного пространст-
ва. "Ассоциация вно-
сит неоценимый вклад
в поддержку русского
языка, звучащего, бла-
годаря вам, в разных
уголках земного шара
и приобщающего мно-
гих и многих людей к
сокровищнице челове-
ческого разума. Мы
работаем 14 лет и про-
должаем расширять
свои границы", - ска-

зал Игнатенко. Он от-
метил, что перед рус-
скоязычными СМИ
стоят сейчас единые
для всего мирового
медийного пространс-
тва вызовы. "Неста-
бильность глобальной
экономики приобрела
длительный характер.
Более того, мировой
кризис перешел в но-
вую стадию, обнажая
глубинные проблемы
человечества. В этих
условиях информация
играет все более и бо-
лее важную роль", -
подчеркнул Игнатенко,
напомнив, в центре
этого Конгресса акту-
альные вопросы влия-
ния социальных сетей
и блогосферы на раз-
витие русской зару-
бежной прессы, новые
возможности и опас-
ности, которые несут
ресурсы Интернета
для информационного
пространства.

В ходе трехдневной
встречи профессио-
нального сообщества
состоялись пленарные
заседания и сессии по
темам: "Новая эра ме-
диа и мировое русско-
язычное информацион-

ное пространство. Со-
циальные медиа и тра-
диционные СМИ: pro и
contra", "Перспективы и
проблемы сохранения
и развития за рубежом
русского языка и рус-
ской прессы", а также
"Русские СМИ и об-
щины соотечественни-
ков. Опыт и потенциал
взаимодействия". Одна
из секций была посвя-
щена вопросам расп-
ространения русского
языка и культуры сред-
ствами русскоязычной
прессы, которая рас-
сматривается как бога-
тейший источник рас-
пространения русской
культуры за рубежом.

Виталий Игнатенко
единогласно переизб-
ран на заседании пре-
зидентом Всемирной
ассоциации русской
прессы (ВАРП).

В работе Конгресса
приняла участие изда-
тель газеты "Русия
днес-Россия сегодня"
Светлана Шаренкова.
Напомним, что в Бол-
гарии на базе нашей га-
зеты в июле 2004 года
проходил Шестой Все-
мирный конгресс рус-
ской прессы.

Награды

Выставка картин болгарского художни-
ка Павла Николова "Острова желаний"
проходит в РКИЦ. Открывая экспозицию
руководитель представительства Россот-
рудничества в Болгарии В.В.Баженов, по-
желал Павлу творческих успехов и вру-
чил диплом Россотрудничества. Свое ува-
жение к автору засвидетельствовали пред-
ставитель Македонского культурного цен-
тра в Болгарии Силвия Костадинова, пред-
ставитель Дома Сицилии в Софии Росица
Митова, коллеги и друзья художника. Твор-
ческую атмосферу вечера дополнила муз-
ыка в исполнении Ерика Койнова и Сте-
фана Дулова.

Половина из 32 полотен участвовали в
Болгаро-российском проекте 3 года на-
зад на тему фольклора, другая часть
экспозиции - работы этого года выпол-
нены в стиле абстрактного импрессио-
низма. Комментируя направленность сво-
их поисков и выбор названия выставки,

Павел говорит: "Желание это то, что дает
нам мотивацию. Если представить жизнь
как океан, то в нем есть место островам
наших желаний. Современная живопись
стремится запечатлеть пути наших мыс-
лей и чувств, а они порой преодолевают
пространство по неизведанным трассам,
на которые не ступала нога человека".

Павел Николов - сотрудник РКИЦ, выпус-
кник  Художественного училища им.Н.Рай-
нова. Высшее образование по специаль-
ности "Визуальное искусство и комму-
никации" получил в Новом Болгарском уни-
верситете. Член Творческого союза про-
фессиональных художников России. Егo
живописные полотна находятся в част-
ных коллекциях в России, Германии, Ита-
лии и США.

Доцент Национальной художественной
академии Христо Добаров, бывший

преподаватель Павла рассказал о
творческих поисках художника

Художник со своей музой и любимой Ми-
леной Николовой

Ïàâåë Íèêîëîâ îòêûë "Îñòðîâà æåëàíèé"
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Димитрина Гергова

Начало в предыду-
щем номере

Проблематикой соо-
течественников в стра-
нах проживания зани-
маются достаточно
много структур, кроме
этого уже существуют:
Фонд "Русский мир",
Фонд Горчакова. Какое
место среди них будет
занимать Ваш Фонд, и
как будет взаимодейс-
твовать с уже сущест-
вующими структурами?

Задачи по поддерж-
ке российских сооте-
чественников за рубе-
жом также многог-
ранны, как и проблемы,
с которыми они посто-
янно сталкиваются.
Поэтому деятельность
Фонда поддержки пуб-
личной дипломатии
имени А.М.Горчакова,
уникального в совре-
менной России меха-
низма  государственно-
общественного партнё-
рства в сфере внешней
политики,   по продви-
жению социальных,
культурных, образова-
тельных, научных и уп-
равленческих прог-
рамм в сфере между-
народных отношений,
оказанию поддержки
русскоязычным средс-
твам массовой инфор-
мации, содействие
продвижению интел-
лектуального, культур-
ного, научного и дело-
вого потенциала Рос-
сии за рубежом нахо-
дится в сфере интере-
сов всего Русского ми-
ра.

Важные задачи реа-
лизует и Фонд "Русский
мир", в первую очередь
на таком актуальном
направлении, как  по-
пуляризация русского
языка, являющегося на-
циональным достояни-
ем России и важным
элементом российской
и мировой культуры, и
поддержка программ
изучения русского язы-
ка в Российской Феде-
рации и за рубежом.
Его работа также стро-

Çàäà÷è òàêæå ìíîãîãðàííû,
êàê è ïðîáëåìû
Интервью специально для "России сегодня" Игоря
Константиновича  Панёвкина, исполнительного
директора Фонда  поддержки и защиты прав
соотечественников, проживающих за рубежом

ится во взаимодейст-
вии с российскими ди-
аспорами за рубежом.

Что касается Фонда
поддержки и защиты
прав соотечественни-
ков, постоянно прожи-
вающих за рубежом, то
его деятельность глав-
ным образом нацелена
на правовую защиту
российских соотечест-
венников. С вышеупо-
мянутыми Фондами нас
объединяет общая стра-
тегия развития внеш-
ней политики совре-
менной России. По
многим вопросам мы
партнёры и, в тоже вре-
мя, у каждого есть
своё, профессиональ-
ное предназначение,
не дублирующее, а ор-
ганично дополняющее
друг друга.

- Каким образом
Фонд будет взаимо-
действовать с мест-
ными властями и ме-
стным законодательс-
твом, чтобы избежать
обвинения, скажем,
во вмешательство во
внутренние дела стра-
ны?

- Целями работы на-
шего Фонда является
содействие российским
соотечественникам в
обеспечении их за-
конных прав и интере-
сов. При этом мы ис-
ходим из того, что в
международном сооб-
ществе давно уже сло-
жилось мнение, что  "
поощрение и защита
прав меньшинств спо-
собствуют политичес-
кой и социальной ста-
бильности государств,
в которых живут мень-
шинства, и содейству-
ют укреплению дружбы
и сотрудничества меж-
ду народами и государ-
ствами".

Мы стремимся вести
дело к тому, чтобы рос-
сийские соотечествен-
ники независимо от то-
го, являются ли они
гражданами Российс-
кой Федерации или
гражданами страны
постоянного прожива-
ния, не подвергались

дискриминации по
этническому, языково-
му, религиозному прин-
ципам в странах свое-
го постоянного прожи-
вания по сравнению с
другими группами насе-
ления.

Вопросы  недопуще-
ния дискриминации
меньшинств являются
составной частью меж-
дународного права и
закреплены в целом ря-
де международных до-
кументов, поддер-
жанных подавляющим
большинством стран
мира. Поэтому мы рас-
сматриваем свою дея-
тельность в русле этих
договорённостей и го-
товы к сотрудничеству
со всеми государствен-
ными и неправительст-
венными организация-
ми стран проживания
российских соотечест-
венников по их соблю-
дению.  Мы всегда под-
чёркиваем, что сооте-
чественники должны
быть законопослушны-
ми гражданами стран
проживания. В тех же
случаях, когда нацио-
нальное законодатель-
ство или его правопри-
менение не в полной
мере учитывает или
различно трактует со-
ответствующие между-
народные рекоменда-
ции, в результате чего
права российских соо-
течественников нару-
шаются, мы стараемся
находить решение в
рамках правового поля,
что, по нашему мне-
нию, не является  вме-
шательством во внут-
ренние дела.

- Мы привыкли -
есть проблемы - бе-
жим в консульство. А
теперь можно к Вам?
С какими вопросами?

- Консульские органи-
зации и соответствую-
щие подразделения По-
сольств Российской
Федерации в первую
очередь осуществляют
помощь гражданам
России по широкому
кругу вопросов, вклю-
чая консульский учёт,

вопросы гражданства,
оформление паспортов,
виз, регистрацию актов
гражданского состоя-
ния, нотариат, пенсион-
ное обеспечение и дру-
гие вопросы. Причём
помощь оказывается не
только проживающим
за рубежом, но и тем,
кто приехал на кратков-
ременное пребывание
в качестве туриста, для
решения деловых воп-
росов и просто с лич-
ными целями.

Поэтому Фонд под-
держивает постоянные
рабочие контакты с
консульскими служба-
ми, хотя большинство
вопросов деятельности
консульств и консульс-
ких представительств в
компетенцию Фонда,
как неправительствен-
ной организации, ес-
тественно не входят.

В то же время следу-
ет учитывать, что наш
контингент,  это вся
российская община, в
которой большинство,
как правило, представ-
лено российскими со-
отечественниками, име-
ющими гражданство
страны пребывания.
Поэтому Фонд в пер-
вую очередь и занима-
ется созданием струк-
тур правовой помощи,
где каждый соотечест-
венник может обратить-
ся со своей проблемой,
получить квалифициро-
ванную консультацию
и, если, будут наличес-
твовать признаки нару-
шения его законных
прав, то и правовую за-
щиту.  При этом мы хо-
тели бы отметить, что
Фонд не занимается
вопросами, связанны-
ми с имущественными
отношениями, ДТП,
конфликтами между
юридическими лицами,
бракоразводными и
другими подобными
бытовыми делами.  Так
что налицо разделение
функций и полномочий.

Эта новая структура,
новый инструмент в за-
щите прав соотечест-
венников и пока нет

опыта применения. С
чего начать, в Болга-
рии, например? Ведь у
каждой страны проб-
лемы, наверное, разн-
ые?  К примеру - не-
давно у нас на море
возник казус - русские
владельцы квартир,
приехав на отдых обна-
ружили кучу безобра-
зий по обслуживанию
их имущества. Может
ли Фонд помочь им,
или контигент Фонда
только постоянно про-
живающие за рубежом
соотечественники.

Несмотря на то, что
Фонд работает чуть
больше года, опре-
делённый опыт по за-
щите прав соотечест-
венников у нас уже
есть. Удалось добиться
позитивных результа-
тов при ведении нес-
кольких дел по защите
соотечественников.
Поддержаны Фондом
масштабные проекты,
предложенные сооте-
чественниками на Укра-
ине, в Казахстане, Кир-
гизии, Эстонии и Лат-
вии. Кстати, один из
крупных проектов -
Балканская конферен-
ция по защите прав со-
отечественников в ок-
тябре пройдёт при под-
держке Фонда в Со-
фии. Да и в вашей га-
зете "Русия Днес" при
нашем содействии от-
крыта рубрика пра-
вовых консультаций
для соотечественников.

Что касается ситуа-
ции в Болгарии и с че-
го начинать, то на мес-
те нашим соотечествен-
никам конечно виднее.
Но если судить по об-
ращениям болгарских
соотечественников в
российские консульс-
кие службы и в Фонд,
то это, как правило,
трудовые конфликты с
местными работодате-
лями,  миграционные
вопросы, трудности с
получением социально-
го пакета,  несовер-
шенств национального
законодательства в от-
ношении иммигрантов.

Хотелось бы надеет-
ся, что наша совмест-
ная работа позволит
повысить правовую
грамотность наших со-
отечественников и ре-
шать возникающие
проблемы с большей
эффективностью.

Что конкретно дол-
жен предпринять чело-
век, нуждающийся в ва-
шей помощи? К кому
можно обратиться?

Любой соотечествен-
ник, у которого возник-
нет проблема наруше-
ния его прав может об-
ратиться в Фонд. За
полгода к нам поступи-
ло более  тысячи писем
и большое количество
звонков. Однако
эффективность таких
обращений невысока.
Прежде всего потому,
что без изучения проб-
лемы, знакомства с до-
кументами и законода-
тельством страны в ко-
торой проживает зая-
витель даже опытному
юристу трудно принять
какое-либо решение.
Именно по этому мы
связываем большие на-
дежды с созданием в
странах с большими
российскими диаспора-
ми Центров правовой
защиты, в которых наш
соотечественник смо-
жет получить первич-
ное заключение по су-
ществу дела и, в слу-
чае необходимости, в
наш адрес поступит де-
тальная и аргументиро-
ванная заявка.

Мы надеемся, что и
Болгарии такой центр
также будет создан.

- В Москве откры-
лась "Школа молодо-
го лидера". Каковы
шансы болгарских
русских участвовать в
её работе?

- Российские сооте-
чественники, проживаю-
щие в Болгарии, могут
стать участниками Шко-
лы молодого лидера.

Как нам пояснили в
Департаменте по рабо-
те с соотечественника-
ми Министерства инос-
транных дел Российс-
кой Федерации, участ-
ники Школы молодого
лидера формируются из
молодых соотечествен-
ников в возрасте от 20
до 28 лет с лидерскими
качествами, активно
вовлеченных в общест-
венную деятельность
российских общин.

По вопросам участия
в Школе молодого ли-
дера в 2013 году следу-
ет обратиться в По-
сольство Российской
Федерации в Республи-
ке Болгария.

 В Доме русского за-
рубежья им. А.Солже-
ницына представили
книгу О.С.Зацепиной и
А.Б.Ручкина "Русские в
США. Общественные ор-
ганизации русской эмиг-
рации в ХХ-XXI вв."
(Нью-Йорк, 2011), рас-
сказывающую о месте
соотечественников в

Î ïðîøëîì è íàñòîÿùåì ðóññêîé äèàñïîðû â ÑØÀ
американском общест-
ве. Книга издана Русско-
американским куль-
турным центром "Насле-
дие" (Нью-Йорк) при
поддержке Правительс-
твенной комиссии по де-
лам соотечественников
за рубежом. В издании
впервые в истории изу-
чения русской эмигра-

ции в США рассмотрены
формы и методы работы
многоуровневой сис-
темы российских общес-
твенных организаций,
созданных в Америке в
XX - начале XXI века
представителями всех
миграционных волн.
Прошлое и современное
состояние русской диас-

поры в Америке предс-
тавлено на основе ар-
хивных материалов, оп-
роса членов организа-
ций соотечественников,
интервью видных деяте-
лей русского зарубежья.
Акцент сделан на том,
что сохранение и пере-
дача историко-культур-
ного наследия, духовных

и национальных тради-
ций потомкам позволит
современной русской
диаспоре по праву за-
нять ведущее место сре-
ди этнических групп
американского общест-
ва и сыграть важную
роль в развитии межго-
сударственных отноше-
ний России и США.
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Предвыборная кампа-
ния в Грузии носит
признаки ленинизма,
заметил один из высо-
копоставленных евро-
пейских чиновников.
Оппозиция считает, что
камень кинут в огород
власти, но сама она то-
же прилежно следует
заветам Ильича.

До парламентских
выборов в Грузии оста-
лось всего ничего - они
состоятся 1 октября.
Главная "фишка" ос-
новных политических
фигурантов предвыбор-
ной кампании - правя-
щей партии "Единое на-
циональное движение"
и коалиции  "Грузинс-
кая мечта" миллиарде-
ра Бидзины Иванишви-
ли - нападки друг дру-
га по любому поводу и
запугивание электора-
та: дескать, в случае
прихода к власти оппо-
нента страна полнос-
тью и окончательно
рухнет. Вариации на
этот счет самые устра-
шающие, достойные та-
ланта Хичкока.

Правда, правящая
партия разбавляет свои
реальные и мнимые
"страшилки" имеющи-
мися достижениями:

Ãðóçèÿ ìåæäó ñåðïîì è ìîëîòîì
это несложно, посколь-
ку достижения, как и
провалы, действитель-
но есть. Оппозиции, и
это тоже понятно, пиа-
рить пока практически
нечего, кроме широкой
благотворительной де-
ятельности своего ли-
дера - которая, кстати,
в прямом смысле по-
могла выжить немалой
части грузинской ин-
теллигенции, государс-
твенным структурам и
населению края, отку-
да Иванишвили родом.

Сам он ведет себя
скромно и не кичится
своей щедростью. Но
предвыборную кампа-
нию выстраивает до-
вольно дико. К приме-
ру, грозится покарать
педагогов, которые за,
как он утверждает, 300
лари (немногим менее
200 долларов) готовят
фальсификацию выбо-
ров - вплоть до лише-
ния их свободы. Подлог
занятие, конечно, гнус-
ное. Но Иванишвили
сам заявил давеча, что
"1 октября надо провес-
ти первые в нашей ис-
тории выборы, похожие
на демократические".

То есть признал, что
постреволюционное
правительство Грузии,
которое лично финан-
сировал как минимум с
конца 2003 года, все
эти годы было далеко
от демократии, хотя
официально Иванишви-
ли отрекся от него толь-
ко прошлой осенью. Че-
го же тогда ждать от
неимущих и "необразо-

ванных", по его выра-
жению, педагогов? Или
в Грузии нет иного, бо-
лее крупного кримина-
ла, с которым нужно
бороться? И вообще,
что за странная на-
пасть: едва ли не каж-
дый новый правитель
или соискатель власти
в Грузии грозит людям
тюрьмой.

В общем, разрушать
- не созидать, и боль-
шевистская идея "мы
наш, мы новый мир
построим...", с соответ-
ствующим идеологичес-
ким и эстетическим
продолжением, не чуж-
да ни основным фигу-
рантом предвыборной
кампании в Грузии, ни
политическим субъек-
там меньшей значимос-
ти и влияния. Ровно так
же они не гнушаются
формулой "кто не с на-
ми - тот наш враг", ко-
торую и тиражируют. В
частности, Саакашвили
недавно назвал выбо-
ры "последним решаю-
щим сражением", чем
автоматически перевел
акт национального сог-
ласия (не путать с го-
лосованием за одно-
партийную систему) в
акт гражданского про-
тивостояния.

Кроме того, Саакаш-
вили и его политичес-
кая команда постоянно
пугают население тем,
что в случае прихода
Иванишвили к власти
Грузия окажется "под
русскими", поскольку
миллиардер, по утвер-
ждению правящей пар-

тии, является "проектом
Кремля". В подтвержде-
ние такой уверенности
пока не приведено ни
единого документаль-
ного свидетельства  -
за основу взята только
вербальная составляю-
щая речей Иванишвили
и его окружения, сов-
падающая с риторикой
российских властей.

Так что неслучайно
побывавший недавно в
Грузии президент Пар-
ламентской ассамблеи
ОБСЕ Риккардо Мил-
льори усмотрел в пред-
выборной кампании
"признаки ленинизма".
"Я уверен, что Грузия
сможет провести эти
выборы - очень важ-
ные не только для нее,
но и для Европы. Хотя
я вижу небольшие
признаки ленинизма в
этой кампании. Лени-
низм проявляется в
том, что партии предс-
тавляют не свои прог-
раммы, а пытаются
уничтожить друг друга,
собственных врагов. В
этой стране нет врагов,
есть отличающиеся
друг от друга партии.
Они должны работать,
чтобы ознакомить насе-
ление со своими прог-
раммами и видением",
- цитирует европейско-
го чиновника "Грузия
Онлайн".

Дополняет общую
картину "ленинизма"  и
более слабый полити-
ческий игрок - "Лейбо-
ристская партия", сло-
ган которой на выборах
(ни больше, ни меньше):

"Отнимем у богатых -
вернем бедным!". Заме-
тим, еще несколько лет
назад  лидер партии
труда Шалва Нателаш-
вили пытался привлечь
голоса электората к
возглавляемой им пар-
тии фигурой шефа
нынешних "мечтателей"
- он твердо пообещал,
что в случае прихода к
власти премьер-минис-
тром Грузии станет
именно Иванишвили.

Но после того, как
миллиардер отказался
сотрудничать с Нате-
лашвили, тот предал
его анафеме. Впрочем,
не только его, но и Са-
акашвили, которому в
свое время уступил ру-
ководство законода-
тельным органом Тби-
лиси. Но это было,
было... Теперь же Нате-
лашвили кроет "преда-
телей родины Мишу и
Бидзину" отборной бра-
нью. Собственно, ком-
понентов его предвы-
борной кампании все-
го два: ненормативная
для политика лексика и
идея вульгарного рас-
кулачивания.

В числе принимаю-
щих активное участие в
борьбе за депутатские
мандаты - "Христианс-
ко-демократическое
движение", у которого
есть шанс попасть в
парламент. Христиане-
демократы обещают на-
селению все то же, что
и другие партии: дос-
тупное здравоохране-
ние, образование, заня-
тость, адекватные пен-

Бидзин Иванишвили Михаил Саакашвили

сии. А еще - значитель-
ное понижение тари-
фов на коммунальные
услуги, которые в Гру-
зии зашкаливают.

А пока и "мишисты" и
"бидзинисты" одинако-
во уверены в своей по-
беде на выборах. Пер-
вые пугают население
тем, что, проиграв,
"мечтатели" выйдут на
улицу и устроят беспо-
рядки, чтобы спровоци-
ровать вмешательство
во внутриполитическую
жизнь Грузии "внешних
сил", то есть России. А
команда Иванишвили
очень уверенно совету-
ет правящей партии
"морально подготовить-
ся для перехода в оп-
позицию", да и то при
условии, "если она бу-
дет прилично себя вес-
ти". А в случае фальси-
фикации выборов, то
есть проигрыша, "меч-
татели" готовы "защи-
щать свои голоса выхо-
дом на улицу"

Словом, октябрь в
Грузии, видимо, выдас-
тся гораздо более жар-
ким, чем среднестатис-
тический. Остается сла-
бая надежда, что он не
станет носителем идей
ленинизма в действии.

Полчаса после того, как
закрылись избирательные
участки, глава ЦИК Лидия
Ермошина сообщила, что
довольна тем, как прошли
выборы в парламент:

- А самая главная радость,
что кампания практически
закончилась, - ответила Ли-
дия Ермошина на вопрос о
том, чем ее порадовали эти
выборы.

Порадовала главу ЦИК и
явка на выборах (по нашим
законам выборы считаются
состоявшимися, если про-
голосовало больше 50% из-
бирателей).

- Явка очень хороша. Да-
же несколько превышает
наши ожидания, - сказала
Лидия Ермошина и озвучи-
ла статистику: в Беларуси
пришли на выборы 74,3%
избирателей, а о том, что в
целом по стране выборы
состоялись, было известно
уже в середине воскресно-
го дня.

Несмотря на то, что на
многих участках в столице
было немноголюдно, в Мин-
ске явка по данным ЦИК
хоть и ниже, чем в целом
по стране, но выше, чем
ожидалось - 59,2%.

Как отметила Лидия Ер-
мошина, восточные районы

Ñòàðûå äåïóòàòû, ìåñòíûå
÷èíîâíèêè, ó÷èòåëÿ è ñïîðòñìåí

страны участвовали в выбо-
рах активнее, чем запад-
ные. В итоге самая высо-
кая явка как раз в Витебс-
кой области, только - 81,1%
избирателей пришли на
участки.

Второго тура на этих
выборах  не будет. А вот
новые выборы по единст-
венному округу в Гомеле, где
не избран депутат, прове-
дут позже и совместят с
местными выборами (см.
рубрику КСТАТИ). В итоге в
Беларуси сформирован пар-
ламент из 109 депутатов
(напомним, положено выби-
рать 110).

Депутатские кресла зай-
мут 29 женщин. Если же
посмотреть на профессии
новых депутатов, то оказы-

вается, что законы у нас бу-
дут рассматривать в основ-
ном бывшие чиновники из
районов и областей. Их в
новом парламенте столько
же, сколько и "старых де-
путатов" - 21 человек. Свою
фракцию могут формиро-
вать и учителя - начальни-
ков отделов образования,
ректоров, директоров школ
и т.д. в будущем парламен-
те будет 19 человек. Меди-
ки, кстати, учителям проиг-
рывают - их всего 8, как и
силовиков. Медийные пер-
соны, например  актер Ев-
гений Крыжановский и ве-
дущий ОНТ Алексей Михаль-
ченко, в парламент не по-
пали. Зато заседать там бу-
дет призер Олимпийских игр
2008 года метатель молота

Вадим Девятовский.
Вчера Лидия Ермошина

рассказала, чем ей запом-
нится парламента кампания:

- Эта мне запомнилась
тем, что впервые было ап-
робировано несколько ве-
щей: во-первых, упрощен-
ное выдвижение кандида-
тов, теледебаты. А также
бойкот, который объявили
некоторые оппозиционные
политические партии.

КОГО ВЫ ВЫБРАЛИ
В ПАРЛАМЕНТ:

- 21 действующего де-
путата;

- 21 местных чиновни-
ков;

- 19 работников сферы
образования;

- 16 "крепких хозяйст-
венников";

- 8 медиков;
- 8 силовиков;
- 4 профсоюзных и иде-

ологических работников;
- 2 руководителей СМИ;
- 2 помощников прези-

дента;
- 2 работников железной

дороги;
- 2 судей;
- 1 спортсмен;
- 1 прокурор;
- 1 банкир;
- 1 руководителя райор-

ганизации "Белая русь".

Ëóêàøåíêî: Ãëàâíîå
øîó ïðåäñòîèò

Скучные выборы - это счастье для народа и
власти, однако Белоруссия не застрахована от
беспорядков, которые могут произойти уже пос-
ле выборов. Об этом заявил президент Бело-
руссии Александр Лукашенко, комментируя уп-
реки в том, что белорусские выборы проходят
слишком спокойно и их итоги предсказуемы.

"Что касается того, что у нас скучно... Пусть
завидуют! Выборы в тех государствах, где они
проходят скучно и спокойно, - это счастье для
народа, не говоря уже о власти, - сказал глава
государства. - Выборы в цивилизованном госу-
дарстве, где живет цивилизованное общество,
должны проходить таким образом".

"Нам не нужны революции, потрясения, стыч-
ки, взрывы, мордобой", - цитирует Лукашенко-
БЕЛТА.

В то же время он отметил: "Не торопитесь! У
нас основное шоу всегда, вы же понимаете,
начиналось после выборов, поэтому всякое мо-
жет быть, но, конечно, не дай Бог", - сказал
глава государства.

Глава государства отметил, что в белорус-
ский парламент придут люди, которые должны
быть образованными и грамотными и созда-
вать законы, и в этом их основная задача.

Напомним, по данным Центризбиркома, на
парламентских выборах в Белоруссии общая
явка составила 74,2% вместо 74,3% - за счет
более низкого показателя явки в Витебской об-
ласти (80,7% вместо 81,1%). В обнародованной
таблице есть данные о явке за рубежом - 72,1%.
Как стало известно, в Брестской области про-
голосовало 74,2% избирателей, в Гомельской -
76,6%, Гродненской - 79,2%, Минской - 76,1%,
Могилевской - 79,9% и Минске - 59,2%.

Избранными считаются 109 из 110 депутатов.
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"СОН" ДОСТОЕВСКОГО ОТКРЫЛ СЕЗОН В МАЯКОВКЕ

НАДО  ЖЕ…

ВЕСТИ

Кот Бегемот

- Учительница - это жен-
щина, когда-то любившая
детей.

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

ФАУНА

"Единая Россия" вне-
сет поправки в действу-
ющее законодательство
с целью многократно уве-
личить штрафы за езду
за рулем в пьяном виде;
кроме того, предполага-
ется ввести уголовную

ответственность за неоднократное управление
автомобилем в нетрезвом виде, даже если это
не привело к жертвам. Как сообщил лидер фрак-
ции "Единая Россия" в Госдуме Андрей Воробьев,
"ни о каких 5 тыс речи идти не может, будет
предлагаться штраф не менее 100 тыс руб". Кро-
ме того, "единороссы" собираются предложить
пожизненно лишать прав водителей или запре-
щать им садиться за руль на весьма длительный
период в случае совершения повторных нару-
шений такого рода.

Boeing-757 авиакомпании "ВИМ-Авиа",
выполнявший рейс Новосибирск-Москва, в по-
недельник в 9:30 по местному времени совер-
шил вынужденную посадку в аэропорту "Коль-
цово" (Екатеринбург). В пресс-службе аэропор-
та рассказали, что у одного из пассажиров слу-
чился сердечный приступ. Его передали в руки
медиков. В 10:30 самолет продолжил выполне-
ние полета по маршруту.

Владимир Войнович от-
мечает 80-летний юби-
лей. Он мечтал стать лет-
чиком, инженером или фи-
зиком, работал пастухом,
столяром и авиамехаником,
однако в историю вошел
как поэт, писатель и дра-
матург. Вдохновение его
впервые посетило в 20 лет
- в армии, где он начал пи-

сать стихи. А уже в 60-е появилась песня, кото-
рая и сделала Войновича знаменитым. Текст к
песне о космонавтах "14 минут до старта" поэт
написал всего за сутки. Через день ее пела вся
страна. Ее исполняли на орбите космонавты, и
цитировал  сам Никита Хрущев. Однако чуть поз-
же писатель стал неугоден властям. С 1966-го он
принимал участие в движении за права челове-
ка, заступался за опальных Солженицына и Си-
нявского. А в 75-м стал подвергаться преследо-
ваниям за свой самый знаменитый роман "Жизнь
и необычайные приключения солдата Ивана Чон-
кина", который был напечатан за рубежом. В де-
кабре 1980-го Войновича выслали из Советского
Союза, а через год лишили советского гражданс-
тва. На родину писатель вернулся лишь 10 лет
спустя. И по иронии судьбы сегодня живет в по-
селке с названием "Советский писатель". В
1995-м Владимир Войнович начал заниматься жи-
вописью. Со своими работами он принял участие
в нескольких выставках, в том числе персо-
нальных. И сегодня Войнович является не только
членом Союза писателей, но и почетным членом
Российской академии художеств.

Закрома сурка
всегда полны, даже

в неурожайные годы

За несколько дней до объявления лауреа-
тов премии Шведского государственного
банка по экономическим наукам памяти Аль-
фреда Нобеля, в Гарвардском университе-
те США прошла церемония вручения Шно-
белевской премии - за самые сомнитель-
ные, нелепые и бесполезные открытия в
разных областях науки.

Нынешняя церемония награждения преми-
ей, которую называют также Антинобелевс-
кой, уже 22-я по счету. В этом году среди ее
призеров оказалось неожиданно большое ко-
личество россиян.

Шнобелевскую премию мира получил вла-
делец российской компании СКН (Снежинск,
наукоград в Челябинской области) Игорь
Петров. Премию представители СКН полу-
чили за синтез наноалмазов из старых бо-
еприпасов. Как сообщила британская те-
лерадиокомпания BBC в пятницу, синтети-
ческий порошковый материал получают под-
рывом взрывчатых веществ в специальных
условиях. Из очищенной алмазной шихты в
Снежинске по собственной технологии про-
изводят суспензию и так называемый озо-
новый наноалмаз. Технология взрыва в ог-
раниченном пространстве благодаря кото-
рой получаются ценные нано кристаллы
была разработана еще в девяностых годах.

Бывший гражданин РФ, ученый Руслан Кре-
четников из Университета Санта-Барбары по-
лучил премию по физике совместно с аме-
риканцем Хансом Майером за расчеты в об-
ласти динамики. Его исследование посвя-
щено тому, как правильно носить кофе, что-
бы не разлить его, сообщила телерадиоком-
пания. Человек, как выяснили авторы ис-
следования, бессознательно подстраивает ре-
жим ходьбы к частоте колебаний поверх-
ности жидкости, а кофе у него проливается
в промежутке между седьмым и десятым ша-
гом.

Россияне получали Шнобелевскую премию
не так часто. Среди наиболее запомнивших-
ся лауреатов премии - ООО "Газпром". В 2002
году совместно с несколькими другими ком-
паниями "Газпром" получил премию в об-
ласти экономики за применение математи-
ческой концепции мнимых чисел в сфере
бизнеса.

В 2000 г. выходец из России Андрей Гейм
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был награжден Шнобелевской премией за ра-
боту по использованию магнитов для левита-
ции лягушек. А спустя десять лет, в 2010 г. он
вместе с коллегой Константином Новоселовым
получил Нобелевскую премию в области фи-
зики за практическое получение графена.

Тулио Гуаделупе из Института психолинг-
вистики города Неймегена, представляющий
Россию и Перу, совместно с представителя-
ми Нидерландов Анитой Ээрланд и Рольфом
Цваном получил премию в области психоло-
гии. Его научный труд называется "Под ле-
вым углом Эйфелева башня кажется коро-
че". Авторы работы пришли к выводу о том,
что люди, оценивая в цифрах вещи, которые
сложно поддаются измерению "на глаз",
склонны называть меньшие значения, если
их тело отклонено немного влево. Так, сооб-
щила ВВС, высота Эйфелевой башни оцени-
валась такими людьми в среднем на 12 м
меньше по сравнению с теми, кто стоял пря-
мо или отклонялся вправо.

Премия Ig Nobel (англ. ignoble -"постыд-
ный") учреждена редактором и основателем
юмористического журнала "Анналы неверо-
ятных исследований" Марком Абрахамсом в
1991 г. Задуманная как пародия на Нобелев-
скую премию, со временем эта награда ста-
ла присуждаться ученым, избравшим нетра-
диционные пути исследований в науке.

Сейчас награды победителей вручали в том
числе обладатели настоящих Нобелевских
премий: американский химик Дадли Хершбах
(лауреат премии по химии 1986 г.), британс-
кий биохимик Рич Робертс (лауреат премии
по физиологии и медицине 1993 г.), амери-
канский экономист Эрик Маскин (лауреат пре-
мии по экономике в 2007 г.).

В Минске состоялась пре-
зентация "Синей книги бе-
лорусского алкоголика", со-
общает сетевое издание
UDF.by.

В качестве автора произ-
ведения указан Антон Кулон
- это псевдоним известного
белорусского литератора Ана-
толия Астапенко. За основу
сюжета книги взяты события
из его жизни. Как следует из
сообщения, сам Астапенко не
пьет восьмой год.

Произведение условно
можно разделить на две час-
ти - "пьяные похождения" и
"освобождение от зависимос-
ти". Среди его героев много
легендарных деятелей бело-
русской культуры (в аннота-
ции сказано, что первая - "ал-
коголическая" - часть книги
посвящена культурной "ту-
совке" Минска 70-80-х годов
прошлого века). В частнос-
ти, в ней упоминается фило-
соф Ким Хадеев, писатели
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Михаил Стрельцов и Микола
Копылович и другие. Двое че-
ловек, ставших прототипами
для героев книги, присутст-
вовали на презентации (по
данным местных СМИ, это не-

кие Владимир и Коля В.)
Вторая часть "Синей кни-

ги" посвящена многочис-
ленным попыткам главно-
го героя бросить пить, а
также истории его осво-
бождения от зависимости.

Синюю обложку тради-
ционно имеет американ-
ская книга "Анонимные
алкоголики" (а также ее
переводы на другие язы-
ки). Это издание предназ-
начено для людей, стра-
дающих от алкоголизма и
решивших бросить пить.
В нем приводятся обра-
щения участников групп
"анонимных алкоголиков"
к зависимым, их родст-
венникам и коллегам, а
также ответы на часто за-

даваемые вопросы.
В 2006 году "Синяя книга

алкоголика", представлявшая
собой сборник текстов раз-
личных авторов, была изда-
на в России.

В Чите суд поместил под
арест заместителя начальни-
ка СИЗО номер 1 УФСИН За-
байкальского края. Его обви-
няют в создание вип-условий
для одного из заключенных.
По версии следствия, он по-
лучил за это 75 тыс руб. Ут-
верждают, что заключенный
оговорил замначальника СИ-
ЗО.

В Петропавловске-Кам-
чатском возбуждено дело по
факту крушения производст-
венно-транспортного рефри-
жератора "Вест" в Охотском
море. Дело возбудили по тре-
тьей части 263-й статьи УК
РФ (нарушение правил безо-
пасности движения и эксплу-
атации водного транспорта,
повлекшее по неосторожнос-
ти смерть двух и более лиц).

Следственный комитет от-
читался об урегулировании
криминальной обстановки в
городе Гусь-Хрустальный Вла-
димирской области. В городе
нейтрализованы группировки
"Восьмерочные", "Манах",
"56-ые", "Грызуны" и "Жилу-
часток". Также пресечены кор-
рупционные связи, благода-
ря которым банды действо-
вали безнаказанно.

В городе Вольск Саратов-
ской области убит сотруд-
ник ФСИН. 30-летний с ком-
панией отдыхал в кафе. Ком-
пания поссорилась с другой
группой посетителей. Оппо-
ненты вышли на улицу. Там
один из участников ссоры
бросил под ноги сотруднику
ФСИН гранату. Мужчина по-
гиб. Ранены администратор
кафе и официантка.

В отношении водителя,
насмерть сбившего се-
мерых человек на останов-
ке в Москве, возбуждено уго-
ловное дело. По некоторым
данным, четверо из семи
жертв автокатастрофы были
подростками. Водитель был в
состоянии сильного алкоголь-
ного опьянения.

В Самарской области воз-
будили уголовное дело в от-
ношении начальника регист-
рационно-экзаменационного
отделения ГИБДД. Он подоз-
ревается в том, что избил
своего подчиненного, нанеся
ему три удара кулаком в ли-
цо. Конфликт между началь-
ником и подчиненным прои-
зошел во время совещания.

В Тверской области нап-
равлено в суд дело в отно-
шении прапорщика Дениса
Садыкова. Его обвиняют в хи-
щении 485 артиллерийских
снарядов, которые он сдал в
металлолом. Ущерб от дейст-
вий прапорщика превысил
740 тыс руб. Садыкова также
обвинили в избиении новоб-
ранцев за недостаточное усер-
дие при изучении автомата.
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ИДЕИ

Кот Бегемот

Настоящий муж-
чина тот, чью зар-
лату не может ис-
тратить жена. А
настоящая женщи-
на та, которая уме-

ет найти такого мужчину.

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

Минтруда направило правительству
проект стратегии развития российской
пенсионной системы 20 сентября. Сразу
после своей инаугурации президент Вла-
димир Путин поручил подготовить пред-
ложения по пенсионной реформе до 1
октября. Минтруда опубликовало проект
стратегии в конце августа.

Правительство не планирует вводить
ограничения на экспорт зерна. Об этом
заявил зампред правительства Аркадий
Дворкович. По его словам, это "бес-
смысленно, нецелесообразно и ситуа-
цию на рынке не исправит", поскольку
приведет к общему росту мировых цен.
Ранее об ограничениях заявлял министр
Андрей Белоусов.

Российский ВВП в августе текущего
года, очищенный от сезонного факто-
ра, вырос на 0,1% по сравнению с пре-
дыдущим месяцем, заявил глава Минэ-
кономразвития Андрей Белоусов. В ию-
ле ВВП по отношению к июню снизился
на 0,2%. Всего за январь-августа эко-
номика РФ увеличилась на 4%.

"Газпром" отложил бурение в юж-
ной части Баренцева моря по сообра-
жениям безопасности. Подробности ре-
шения концерна не уточняются. Пред-
положительно, запуск буровой плат-
формы "Приразломная" состоится осе-
нью будущего года. Против планов "Газ-
прома" протестуют экологи, которые тре-
буют хотя бы обновить план ликвида-
ции аварий.

"Роснефтегаз", управляющий госпа-
кетами акций в "Роснефти" и "Газ-
проме", готов перечислить в бюджет на-
копленные дивиденды, если будет при-
нята соответствующая директива в пра-
вительстве. Об этом сообщил предсе-
датель совета директоров "Роснефтега-
за" Игорь Сечин. Накануне с таким пред-
ложением выступил Минфин.

РЖД приостановит продажу билетов
на поезда дальнего следования в связи
с тем, что Госдума рассматривает зако-
нопроект о переходе на постоянное зим-
нее время. Если стране придется пере-
водить стрелки, транспортники будут
вынуждены изменять расписания. Ког-
да продажу билетов возобновят - не со-
общается.

Роспотребнадзор ввел запрет на им-
порт крепкого алкоголя из Чехии из-за
многочисленных отравлений спиртным
с метанолом, зафиксированных в са-
мой Чехии и соседних с ней Словакии и
Польше. Об этом заявил глава Роспот-
ребнадзора Геннадий Онищенко. Чешс-
кие власти запретили экспорт крепких
спиртных напитков из страны.

В четвертом квартале с.г. РФ на 26%
снизит поставки нефти в Белоруссию.
По данным СМИ, Москва намерена про-
дать Минску четыре миллиона тонн сы-
рья за три месяца против 5,3-5,4 млн т
в предыдущих кварталах. В настоящее
время Белоруссия получает российскую
нефть без таможенных пошлин.

Министерства энерге-
тики и финансов совмест-
но с Роснедрами подгото-
вили проект стимулирова-
ния разработки месторож-
дений трудноизвлекаемой
нефти, который предпола-
гает значительные скидки
по налогам для нефтяников.
Как пишет газета "Ком-
мерсантъ", проект будет
представлен на комиссии
правительства по ТЭКу,
после чего уйдет в Госду-
му.

Сейчас в РФ месторож-
дения с трудноизвлекае-
мой нефтью практически
не разрабатываются - неф-
тяники считают, что при те-
кущих налогах добывать уг-
леводороды, образован-
ные в пластах с крайне
низкой проницаемостью,

Ëüãîòû äîáûò÷èêàì òðóäíîèçâëåêàåìîé íåôòè

невыгодно.
Разработать законопро-

ект, который бы стимули-
ровал разработку трудно-
доступных месторождений,
Владимир Путин потребо-
вал, еще будучи премьер-
министром. В мае с.г. со-
общалось, что законопро-
ект должен быть готов к
октябрю.

В итоговом документе
все месторождения с труд-

ноизвлекаемой нефтью де-
лятся на две группы (в за-
висимости от трудности
эксплуатации), которым бу-
дут даны разные скидки на
налог на добычу полезных
ископаемых. Они будут
закреплены за месторож-
дениями на семь-десять
лет. Кроме того, чиновни-
ки решили создать резерв
для ликвидации скважин.

Скидки нефтяники могут
получить, только если мес-
торождения сейчас не раз-
рабатываются из-за нерен-
табельности. Предполага-
ется, что из освоение к
2015 году принесет госу-
дарству два миллиарда
долларов налогов, а к 2032
году - более 62 миллиар-
дов.

Летом, когда документ о

пониженных ставках для
труднодоступной нефти
только готовился, "Коммер-
сантъ" писал, что компании
смогут получить скидки и
по другим налогам, а так-
же на различные меры та-
моженно-тарифного регу-
лирования. В сентябрьской
заметке о них ничего не
говорится.

К труднодоступной неф-
ти относятся запасы в Аба-
лакской, Хадумской и Ба-
женовской свитах. Они
оцениваются в десятки
миллиардов тонн нефти.
Плюсы этой нефти в том,
что она располагается в
Западной Сибири в местах
традиционной добычи и,
следовательно, для нее не
требуется строить новую
инфраструктуру.

Частные акционеры "Вну-
ково" выступили против
объединения московских аэ-
ропортов за счет созда-
ния единого холдинга. Об
этом в номере от 24 сен-
тября пишет газета "Ве-
домости" со ссылкой на
председателя совета ди-
ректоров аэропорта Ви-
талия Ванцева.

В чем причина несогла-
сия акционеров, Ванцев не
рассказал. Он настаивает,
что должно быть создано
две компании: одна объе-
динит имущество принадле-
жащих государству аэрод-
ромов, вторая - государст-
венные "Внуково" и "Шере-
метьево". Один из источни-
ков издания предположил,
что менеджер хочет полу-
чить значительную долю в
объединенной компании,
так как уже владеет час-
тью бизнеса "Внуково".

×àñòíèêè ïðîòèâ îáúåäèíåíèÿ àýðîïîðòîâ
Для повышения стоимос-

ти "Внуково" менеджмент
аэропорта в настоящее
время объединяет все ком-
пании, работающие в аэ-
ропорте. Так, терминалами
в аэропорте владеют
"Международный аэропорт
Внуково" и "Аэропорт Вну-
ково". Государству принад-
лежит 25 процентов пер-
вой компании и 75 процен-
тов второй.

Остальным владеют Ван-
цев и партнеры. В том чис-
ле, они контролируют ави-
апредприятие "Внуково-
карго", 68 процентов Вну-
ковского авиаремонтного
завода, 70 процентов тер-
минала бизнес-авиации
"Внуково-3" и половину топ-
ливно-заправочного комп-
лекса.

В августе стало извест-
но, что против схемы объ-
единения московских аэ-

ропортов выступают вла-
дельцы "Домодедово". Ис-
полнительный директор
компании Денис Нуждин в
письме замминистра эко-
номического развития Оле-
гу Савельеву сообщил, что
модель объединения акти-
вов требует корректиров-
ки.

По его словам, внесение
в госкомпанию "Внуково" и
"Шереметьево" полностью,
а аэродромного комплек-
са "Домодедово" отдельно
от терминала может при-
вести к дискриминации
при финансировании. Нуж-
дин также обратил внима-
ние, что конкуренция меж-
ду аэропортами может ис-
чезнуть.

Впервые объединить
московские аэропорты -
первоначально "Шере-
метьево" и "Внуково" -
предложил тогдашний пре-

мьер-министр Владимир
Путин в марте 2011 г. В ап-
реле 2012-го было принято
решение создавать для них
единую управляющую ком-
панию. В августе было под-
писано постановление об
объединении. Предполага-
ется, что управляющая
компания будет создана на
базе федерального иму-
щества - наземной инфрас-
труктуры аэропортов и ак-
ций операторов. При этом
в компанию войдут при-
надлежащие государству
аэродромные комплексы
всех трех московских аэ-
ропортов, а акции только
двух, так как "Домодедо-
во" полностью принадле-
жит частным инвесторам.

Крупнейшая в РФ сеть
салонов сотовой связи "Ев-
росеть" может пересмот-
реть условия своего сот-
рудничества с сотовым
оператором МТС в связи с
вхождением в состав ее ак-
ционеров "МегаФона" и
структур его основного
собственника Алишера Ус-
манова.

"МегаФон" намерен полу-
чить в "Евросети" пример-
но такую же долю продаж
SIM-карт, что и у "Вымпел-
кома" (работает под брен-
дом "Билайн"). Ежегодно
"Евросеть" реализует око-
ло 12 млн контрактов, в
том числе 6 млн - "Билай-

"Åâðîñåòü" ïåðåñìàòðèâàåò óñëîâèÿ
на" и примерно столько же
- МТС. В феврале сообща-
лось, что в текущем году
"Евросеть" обязалась про-
дать четыре млн SIM-карт
МТС.

В "Евросети" продаются
также SIM-карты "МегаФо-
на", "Ростелекома" и Tele2.
Как пишет газета, если "Ме-
гаФон" обеспечит себе не
меньшую долю, что "Би-
лайн", для МТС просто "не
останется места". Неназ-
ванный сотрудник МТС рас-
сказал изданию, что еще
два месяца назад работни-
ков розничного проекта
оператора предупредили о
возможности разрыва сог-

лашения с "Евросетью.
Президент "Евросети"

Александр Малис заявил,
что компания готова рабо-
тать со всем операторами
на рыночных условиях вне
зависимости от состава
акционеров.

В начале сентября стало
известно, что "МегаФон"
договорился с собственни-
ком контрольного пакета
"Евросети" Александром
Мамутом о покупке его до-
ли в ритейлере. Вторая по-
ловина акций "Евросети"
достанется "Вымпелкому",
который докупит 0,1% ак-
ций "Евросети" в дополне-
ние к уже имеющимся у не-

го 49,9 процента. Деловые
СМИ оценивали долю Ма-
мута в $1,25-1,35 млрд.

"Евросеть" владеет более
5,5 тыс салонов по РФ и
СНГ. В 2010 г. выручка ком-
пании достигла 61,9 млрд
руб., а чистая прибыль - 5,6
млрд. В 2009 г. между МТС
и "Евросетью" возник кон-
фликт: оператор объявил,
что сеть салонов перема-
нивала абонентов к "Билай-
ну". Из-за конфликта "Евро-
сеть" перестала принимать
платежи МТС, а оператор
начал активно развивать
собственную сеть салонов
связи (сейчас через них
МТС продает до 60% конт-
рактов). МТС и "Евросеть"
возобновили сотрудничес-
тво в 2010 г.

Основной вла-
делец компа-
нии "Поток 8"
(бывшая Mirax
Group) Сергей
Полонский на-
мерен пере-
дать часть ак-
ций девелопе-
ра совладельцу
банков "Пуш-
кино" и "Кедр"
Алексею Аля-
кину. Как пи-
шет со ссылкой на анонимные источники газета "Ве-
домости", в обмен на это банкир должен частично взять
на себя погашение задолженностей "Потока".

Глава авиа-
компании
"Трансаэро"
Ольга Пле-
шакова
вошла в
рейтинг 50
самых влия-
тельных
женщин в
мировом
бизнесе,
составляемом
каждый год

журналом Fortune. Рейтинг возглавила президент
Petrobras Мария Дас Гракас Фостер. Последний раз
россиянка входила в рейтинг в 2008 г.
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Вот так
купались в

Москве-
реке на

Ленинских
горах

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

Портал RUSSKIE.ORG
представляет вашему
вниманию текст
выступления Главного
атамана Верного каза-
чества, секретаря Ко-
ординационного совета
по вопросам развития
казачества в Украине
Алексея Сергеевича Се-
ливанова на Междуна-
родной научно-практи-
ческой конференции
"1150-летие образова-
ния Древнерусского го-
сударства: история и
современность", про-
шедшей под эгидой
Гражданского форума
России, Украины и Бе-
лоруссии при участии
Института Русского
зарубежья 12 сентября
2012 г. в Киеве.

399 лет назад, в 1613
г., на Земском Соборе,
казачий атаман Межа-
ков положил на стол
"писание о природном
Царе Михаиле Фёдоро-
виче". "Прочетше писа-
ние атаманское и бысть
у всех согласие и еди-
номыслен совет". В лик-
видации смуты прини-
мали участие, конечно,
не только казаки. Были

Êàê êàçàêè âîçðîäÿò ãîñóäàðñòâåííîñòü
и князья, бояре, духо-
венство, мещане. Но
именно писание ка-
зачьего атамана стало
финальным аккордом
правды и порядка. Ка-
заки положили конец
смуте, практически ни-
велировавшей русское
государство на тот мо-
мент.

Тогда казаков называ-
ли "воровским, раз-
бойным людом". Сегод-
ня казаков называют
"ряженными" и "марги-
налами". Однако, сегод-
ня нет ни одного друго-
го такого народного
движения, члены кото-
рого были бы столь же
мотивированы, идейны
и бескорыстны, как ка-
заки. Никто не вклады-
вает столько своих лич-
ных средств и времени.

Важно, что казаки
есть во всех странах и
Русского Мира, и не
только. И большинство
из них разделяет ту же
идею, что их предки во
время смуты. Что надо
эту смуту прекращать.

Идея не умирала. Бо-
лее того, зачастую ка-
зачьи вожди идейно

опережали своё время
на десятилетия.

Так, человек траги-
ческой судьбы, атаман
Петр Николаевич Крас-
нов, в эмиграции в 30-
е годы ХХ в. писал, что
казачество еще не ска-
зало своего последне-
го слова и в будущем
на Украине станет ак-
туальным воссоздание
Малороссийского ка-
зачьего войска, кото-
рое будет путем мирно-
го воспитания бороть-
ся против окатоличива-
ния и ополячивания
этого края. Атаман пи-
сал это в то время, ког-
да здесь кагановичи за-

нимались украинизаци-
ей и голодомором! И
вот только теперь мы
понимаем, как он был
в этом прав...

Современный казак
не всегда понимает, как
он может реализовать
себя. Куда ему идти - в
бизнес, в охранные
структуры, на государ-
ственную службу?

Убеждён, что долг ка-
зака - быть субъектом
исторического процес-
са. Менять историю,
влиять на жизнь вокруг
себя. Не дрейфовать по
течению событий. Каза-
ки осваивали Сибирь,
Камчатку, Аляску. Взби-
рались на высокие бас-
тионы и через колено
ломали мощь басурман-
ских империй и орд.

Казаки могут и долж-
ны сегодня послужить
нашему Отечеству. Тем
славянским правос-
лавным государствам,
которым свойственно
казачество. У нас есть
для этого разветвлен-
ная сеть казачьих ор-
ганизаций практически
в каждом населенном
пункте.

Ïðàâèòåëüñòâî Ñàìàðû ñóäèò Áåðåçîâñêîãî â Ëîíäîíå
Оно надеется взыс-

кать с бывшего олигар-
ха долг на сумму 989 млн
руб.

Эта сумма, объясняет-
ся в сообщении, обра-
зовалась в результате
удовлетворения рос-
сийскими судами пре-
тензий в отношении Бе-
резовского.

Как указано на сай-
те Федеральной служ-
бы судебных приставов,
точная сумма задол-
женности по двум ис-
полнительным листам
от июля 2012 г. состав-
ляет 989 млн 388 тыс 17
руб и 66 копеек.  Всего
за Березовским числят-
ся пять долговых обя-
зательств на общую
сумму 3 млрд 222 млн
675 тыс 124 руб и 89 ко-
пеек. В апреле  этого
года Симоновский ра-
йонный суд Москвы

признал, что из-за не-
состоявшейся сделки
между "АвтоВАЗом" и
"ЛогоВАЗом" правитель-
ство Самарской облас-
ти понесло ущерб в
размере 997 млн руб-
лей. После этого общий

размер долга Бориса
Березовского перед
Самарской областью
достиг 1 млрд 63 млн
руб, из которых Самар-
ская область уже полу-
чила 74 млн.

В частности, судом

было установлено, что
в 1994 г. Березовский,
тогда бывший предсе-
дателем совета дирек-
торов ОАО "ЛогоВАЗ",
приобрел у ОАО "Авто-
ВАЗ" 20 тыс легковых
автомобилей. Часть
поставок, при этом, не
была оплачена, а выру-
ченные от продажи ма-
шин деньги пошли на
приобретение ценных
бумаг и недвижимости.

Соответчикам по ис-
кам выступает бизнес-
мен Юрий Дубов, ко-
торый в 2009 г. был
вместе с Березовским
заочно осужден по де-
лу "ЛогоВАЗа" за мо-
шенничество. В насто-
ящее время оба пред-
принимателя прожива-
ют в Великобритании,
где им было предостав-
лено политическое убе-
жище.

Необычную спаса-
тельную операцию про-
вели сотрудники гид-
роэлектростанции "Ни-
ва ГЭС-2" и местные
специалисты по чрез-
вычайным ситуациям.

В окрестностях по-
селка Нивский Канда-
лакшского района Мур-
манской области. Им
пришлось вытаскивать
из подводящего канала
станции... лося.

- Скорее всего, соха-
того загнали в канал
медведи или люди, - со-
общила Анастасия Ве-
чирко, пресс-секретарь
филиала "Кольский"
ОАО "ТГК-1". - Его нес-
ло в сторону сороудер-
живающей решетки.

Проблема была не
только в самом лосе,

Ñïàñëè â êàíàëå ñîõàòîãî
но и в заграждениях,
окружающих террито-
рию ГЭС, - объясняет
начальник аварийно-
спасательного отряда
города Кандалакши
Александр Сиротин. -
Так и не сумев за ночь
вытащить лося, работ-
ники ГЭС привязали
животное на 100-метро-
вую веревку, чтобы его
все-таки не унесло, и
вызвали МЧС.

Около десяти утра
прибыли спасатели.
Чтобы животное выбра-
лось, сотрудники ГО ЧС
спилили часть огражде-
ний с колючей прово-
локой на берегу кана-
ла и за веревку подта-
щили сохатого к соору-
женному проходу.

- В качестве тягловой

силы мы использовали
"Газель", к которой и
привязали веревку с
лосем, - продолжает

Александр Сиротин. -
Сам бы он не выбрал-
ся - слишком высок бе-
тонный бортик канала.

Ñëîíû â Àìóðñêîì çàëèâå
Во Владивос-

токе в Спор-
тивной гавани
на побережье
Амурского зали-
ва искупались
две цирковые
слонихи, сооб-
щает ИТАР-
ТАСС со ссылкой
на пресс-службу
администрации
города.

Купание состоялось вечером (по местному времени) в
пятницу, 21 сентября.

Как рассказали агентству, необходимость купания сло-
нов возникла в связи с тем, что животные испытывали
стресс после недавних гастролей по Японии, а вода мог-
ла помочь им расслабиться. В помещении цирка устро-
ить животным водные процедуры не удалось, поэтому
руководство учреждения обратилось к чиновникам с
просьбой разрешить искупать слоних Дженни и Магду в
Амурском заливе.

В итоге цирку разрешили привезти животных в гавань
и дать им возможность поиграть в воде. О том, что Дженни
и Магда будут принимать ванну в заливе, жителям Вла-
дивостока было сообщено заранее, поэтому к началу
мероприятия на набережной собрались несколько сотен
горожан. Они около полутора часов наблюдали за пла-
ванием слоних.

Дрессировщик Сергей Гулевич рассказал PrimaMedia,
что "купать слонов является традицией (цирка)". "В каж-
дом городе, где проходят гастроли, мы выводим слонов
на водные процедуры. При условии, конечно, что на ули-
це стоит хорошая погода и в городе есть водоем", - от-
метил наставник слоних.

После Владивостока Дженни и Магда отправятся в Но-
вокузнецк. Там, однако, им купаться не придется, пос-
кольку для этого нет ни подходящих погодных условий,
ни соответствующего водоема.

ÐÔ ïîñòàâëÿåò òàíêè Ò-72
Россия с

начала этого
года поста-
вила Монго-
лии крупную
партию воо-
ружений и во-
енной техни-
ки из соста-
ва российс-
ких вооруженных сил, сообщает блог bmpd.

В частности, монгольской стороне были переданы до
50 основных боевых танков Т-72А, 40 модернизированных
бронетранспортеров БТР-70М и автомобили "Урал". Тан-
ковая техника, предположительно, прошла капитальный
ремонт на 103-м бронетанковом ремонтном заводе.

Поставка военной техники производится в рамках па-
кета соглашений, заключенных между странами. Как от-
мечает военный блог, прежде танки Т-72 и бронетранс-
портеры БТР-70 на вооружении Монголии не стояли.
5 июля 2012 г. в состав 016-й мотострелковой бригады
монгольской армии официально были включены танки и
бронетранспортеры, поставленные из РФ.

По данным на начало с.г., на вооружении сухопутных
войск Монголии стояли 370 танков Т-54/55, 310 боевых
машин пехоты БМП-1, 120 боевых разведывательных ма-
шин БРДМ-2, 150 бронетранспортеров БТР-60, 130 ре-
активных систем залпового огня "Град" и по 150 гаубиц
Д-30 и МЛ-20. Вся техника - советского производства.

В середине июля прошлого года сообщалось о наме-
рении министерства обороны Монголии приобрести у
РФ четыре-пять новых истребителей МиГ-29 и один на-
земный тренажер для подготовки пилотов. Кроме того,
монгольское военное ведомство рассчитывает в ближ-
несрочной перспективе купить новый военно-транс-
портный самолет.
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К концу XV века Казанс-
кое ханство проводило аг-
рессивную политику по от-
ношению к России, закры-
вало для русских купцов вол-
жский торговый путь, совер-
шало постоянные набеги, ра-
зоряя поселения и забирая
русских в плен. К середине
XVI века военные действия
против татар и борьба за
присоединение Казанского
ханства к России усилились.
Осада и взятие Казани, пред-
принятые Иваном Грозным в
1552 г., стали их логичес-
ким завершением. 2 октяб-
ря 1552 г. русские войска
вошли в город, Казанское
ханство прекратило свое су-
ществование и вошло в сос-
тав Московского государст-
ва. "Это Россия, это ее нео-
бъятные пространства погло-
тили монгольское нашест-
вие. Татары не посмели пе-
рейти наши западные гра-
ницы и оставить нас в тылу.
Они отошли к своим пусты-
ням, и христианская циви-
лизация была спасена. Для
достижения этой цели мы
должны были вести совер-
шенно особое существова-
ние, которое, оставив нас
христианами, сделало нас,
однако, совершенно чужды-
ми христианскому миру, так
что нашим мученичеством
энергичное развитие католи-
ческой Европы было избав-
лено от всяких помех", пи-
сал Пушкин Чаадаеву.

Взятие Казани стало след-
ствием постепенного усиле-
ния Московского княжества,
сумевшего консолидировать
русские земли и не желав-
шего мириться с присутстви-
ем неспокойного соседа на
своих южных границах, к то-
му же лояльного Османской
империи. Каждая смена ди-
настии в ханстве сопровож-
далась разорительными на-
падениями на русские зем-
ли. Так, в 1521 г., после пе-
рехода власти в ханстве от
золотоордынской к крымской
династии, крымцы и казанцы
совершили опустошительный
набег на Российское государ-
ство, дойдя до самой Моск-
вы, чем окончательно пере-
полнили чашу терпения рос-
сийских государей. Кроме то-
го, усиление Османской им-
перии в Причерноморье и на
Кавказе способствовало ос-
лаблению фактически вас-
сальной зависимости Казан-
ского ханства от Москвы, что
было чревато новым витком
османской экспансии в Ев-
ропу. Помимо этого, русские
пленные, захваченные во
время татарских набегов,
продолжали продаваться та-
тарами как сакалиба (славян-
ские рабы) в Крым, Восточ-
ные страны и Средиземно-
морье.

16 июня 1552 г. русские
войска выступили из Моск-
вы к Коломне. Они двигались
к Казани несколькими отря-
дами. Сам царь во главе
крупного войска выступил из
Коломны к Владимиру. Из
Владимира войско прибыло
в Муром, где с ним соеди-

Êàçàíü ïðîãðåáëè, è Îðäó ïðîøëè...
460 лет назад Казанское ханство прекратило свое
существование и вошло в состав Московского государства

Икона "Святой Благоверный Царь Ио-
анн Васильевич IV Грозный, Вождь
Третьего Рима"

Казань у ног
победителя

"Оборона Казани от войск Ивана Грозного" - художник Ильяс Файзуллин

нились союзные татарские
отряды под руководством ха-
на Шигалея. Их численность
составляла около 30 тысяч
человек, а среди них были
два царевича из Астраханс-
кого ханства. 15 августа рус-
ские войска по приказу ца-
ря в боевом порядке переп-
равились через Волгу на лу-
говую сторону на специаль-
но приготовленных для это-
го боевых судах. Услышав о
передвижениях русских
войск, казанский хан Едигер
выступил навстречу во гла-
ве около 10 тысяч казанс-
ких воинов. В трехчасовом
кровопролитном сражении
русские смогли опрокинуть
численно превосходящие ка-
занские войска и обратить
их в бегство. 16 августа к
Ивану Грозному перешел
служить казанский мурза Ка-
май Хусейнов. На следующий
день царь переправился че-
рез Волгу и во главе своих
войск расположился на Ар-
ском поле. Там же царь про-
извел разделение своих
войск для организации пред-
стоящей осады.

В ней было задействова-
но огромное количество
войск и орудий. Русская ар-
мия была представлена все-
ми родами войск: конницей,
стрельцами, татарскими от-
рядами хана Шигалея, мор-
довскими и черкесскими во-
инами, а также иностранны-
ми наемниками: немцами,
итальянцами, поляками. Дво-
рянская конница составля-
ла главную силу царского
войска. По данным летопи-
сей, в осаде участвовало 10
тысяч мордовских воинов.
Русские ратники начали
строительство тур - осадных
башен, вокруг осажденного
города, против всех городс-
ких ворот. Они строились под
руководством итальянских
инженеров и русского инже-
нера Ивана Выродкова.

На второй день после
прибытия царских войск под
Казань по распоряжению ца-
ря в город была послана де-
легация с предложениями о
мире. В случае капитуляции
жителям гарантировалась
жизнь, неприкосновенность
имущества, а также возмож-
ность свободного исповедо-
вания мусульманской веры
и свободного выбора места
проживания. Казанского ха-
на царь призывал поступить
к нему на службу, став его
вассалом. Требования деле-
гации были отклонены, а са-
ми послы с позором были
изгнаны из города. Однов-
ременно с этим осажденные
запросили помощи у воинс-
твенных ногайцев. Тем не ме-
нее, правители Ногайской
Орды, не желая портить от-
ношения с Москвой, в по-
мощи казанцам отказали.
Неожиданным приятным
"сюрпризом" для русских
войск стало появление под
осажденной Казанью целой
армии донских казаков под
командой атамана Сусара
Федорова, предложивших
московскому царю свои ус-

30 сентяб-
ря был взор-
ван подкоп
под стены и
она рухнула.
Были подож-
жены городс-
кая стена, во-
рота и мосты.
Новый прис-
туп состоя-
лись 2 октяб-
ря. В пролом
на приступ
первыми ри-
нулись казаки
и бились от-
важно. Одна-
ко, изнурен-
ные длитель-
ной осадой и
упорным соп-
ротивлением
осажденных,
многие рус-
ские воины
шли на прис-

туп неохотно, притворялись
мертвыми или ранеными, о
чем свидетельствует очеви-
дец тех событий, князь Анд-
рей Михайлович Курбский -
русский полководец, поли-
тик и писатель, ближайший
приближенный Ивана Гроз-
ного, происходивший из

смоленско-ярославской ли-
нии Рюриковичей. В своей
"Истории князя великого
Московского" он пишет, что,
когда русские войска вор-
вались в город и в Казани
разгорелись ожесточенные
бои, многие их "раненных"
и даже "мертвых" "ожили" и
тоже ринулись в город. Ка-
зань пала, хан Едигер был
захвачен в плен, его воины
казнены, а часть лояльных
казанцев была переселена
за стены посада, на берега
озера Кабан, положив осно-
ву Старо-татарской слободы
Казани.

После взятия города все
Среднее Поволжье было при-
соединено к России. Кроме
татар в составе России ока-
зались многие другие на-
роды, до этого входившие в
состав Казанского ханства -
чуваши, удмурты, марийцы,
башкиры. В Поволжье был
окончательно ликвидирован
османский фактор, русским
открылись ворота на восток
и юг, к освоению Сибири и
Астрахани - осколков Золо-
той Орды. Казань продолжа-
ла оставаться экономичес-
ким центром всего Средне-
го Поволжья. В первые годы

после взятия города татарам-
мусульманам в пределах го-
родских стен селиться не
разрешалось, что было стан-
дартной практикой в по-
добных случаях по всей Ев-
ропе и Азии. Так было по от-
ношению к латышам в При-
балтике, грекам и славянам
в Османской империи, фран-
ко-канадцам в Канаде. Тем
не менее, острой дискрими-
нации национальных групп в
Поволжье удалось избежать,
так как уже к концу XVIII в.
слободы казанских татар
слились с городом, а их жи-
тели стали консолидирую-
щим ядром татарской народ-
ности, не дистанцируясь при
этом от русских жителей и
представителей других наци-
ональностей.

Татарский сепаратизм и
национализм 90-х и 2000-х
годов основывался, в том
числе, на обвинении, в пер-
вую очередь, русских в оса-
де Казани и подкреплялся
лозунгами "Я помню 1552
год" и "Холокост татарского
народа - 1552!". Татарские
националисты отмечают не-
официальный "День памяти
защитников Казани" ежегод-
но, считая Казанское ханс-
тво мирным, а Московское
княжество агрессивным.
"Между прочим, сейчас не-
которые казанские татары
выступают с гневными об-
винениями, что их, мол,
Иван Грозный завоевал. Это
историческая неправда, по-
тому что у них на троне си-
дел чужак - потомок Чин-
гисхана со своими монголь-
скими же сподвижниками.
Иван Грозный брал в свои
руки власть у одряхлевших
остатков монгольской импе-
рии, а не боролся с теми,
кого называют теперь тата-
рами", пишет по этому по-
воду критик и литературо-
вед Вадим Кожинов.

"Иван Грозный перед взятием Казани"
- Филатов Алексей

луги. Их появление значи-
тельно продвинуло ход оса-
ды, поскольку русское войс-
ко стало активно применять
тактику ведения минно-
взрывных подкопов под сте-
ны осажденного города. Эта
тактика и принесла впослед-
ствии желаемый успех.
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Андрей Резчиков

Экспансия иностранных
интернет-сервисов на рос-
сийский рынок, а также об-
щий рост значимости ин-
тернета как источника ин-
формации угрожают ин-
формационному суверени-
тету России. Такие выводы
следуют из доклада, сде-
ланного Фондом развития
гражданского общества.
Именно интернет должен
сыграть решающую роль в
выборах парламента и пре-
зидента в 2016-2018 годах.

Во Вторник, 25 сентяб-
ря, Фонд развития граждан-
ского общества обнародо-
вал доклад "Рунет сегодня",
в котором выражена обес-
покоенность усилением
иностранного влияния на
Рунет. Как предупреждают
эксперты, Рунет сыграет
решающую роль в предс-
тоящих в 2016-2018 годах
выборах парламента и пре-
зидента России.

"Интернет станет базовым
источником информации
для россиян уже через нес-
колько лет. Данная тенден-
ция приобретает особое
значение в разрезе предс-
тоящих политических цик-
лов 2016-2018 годов. Если
показатели доверия граждан
к интернету как основному
источнику информации про-
должат рост, то можно ут-
верждать, что выборы де-
путатов Госдумы в 2016 го-
ду и, тем более, выборы
президента России в 2018
году пройдут в новой ин-
формационной реальности,
где главная роль будет при-
надлежать Всемирной сети",
- говорится в докладе фон-
да, который цитирует "Ин-
терфакс".

Напомним, Фонд разви-
тия гражданского общест-
ва был зарегистрирован в
июне, получив статус не-
коммерческой организации
(НКО). Фонд возглавил Кон-
стантин Костин, руководив-
ший ранее управлением
внутренней политики адми-
нистрации президента.

Авторы опубликованного
доклада указали на прои-
зошедший за последние 4
года стремительный рост
доступности и распростра-
нения интернета, взросле-
ние интернет-аудитории, а
также отказ пользователей
от восприятия Сети только
как места для развлечений.
При этом в докладе акцен-
тировано внимание на "гло-
бализации" Рунета и нега-
тивных последствиях это-
го процесса.

Согласно выводам авто-
ров доклада, разворачива-
ется активная экспансия
американских сервисов на
российский интернет-рынок.

"К настоящему моменту
пять из 20 лидеров Рунета
по объему среднедневной
аудитории являются не рос-
сийскими по своему проис-
хождению (Google, YouТube,
Wikipedia, Facebook, Twitter).
При сохранении данной тен-
денции уже через несколь-
ко лет может сложиться си-
туация, когда большая часть
Рунета будет контролиро-
ваться иностранными сер-
висами, расположенными

на серверах за пределами
России и зарегистрирован-
ными в зарубежных до-
менных зонах", - говорится
в докладе.

При этом авторы отме-
чают, что внешняя экспан-
сия не ограничивается рос-
том доли иностранных сер-
висов. По их данным, аме-
риканские фонды и корпо-
рации активно инвестиру-
ют в успешные российские
интернет-компании, "из 15
российских сайтов из топ-
20 большая часть имеет
значительную долю иност-
ранного капитала, которая
с течением времени воз-
растает".

"Многие российские по-
пулярные сервисы уже на-
ходятся вне российской
юрисдикции, - пишут ав-
торы. - В частности, поис-
ковая система "Яндекс"
официально зарегистриро-
вана в Нидерландах, а круп-
нейшая социальная сеть Ру-
нета "ВКонтакте" в 2012 го-
ду переехала с российско-
го домена Vkontakte.ru на
международный домен
Vk.com".

"При этом сами глобаль-
ные социальные сервисы,
главным образом Facebook,
Twitter и YouTube, становят-
ся центральными инстру-
ментами координации и мо-
билизации оппозиционных
сил, - говорится в докла-
де. - С их помощью откры-
то распространяются мате-
риалы экстремистского и
террористического содер-
жания, чему принципиаль-
но не препятствует адми-
нистрация сервисов, а в
ряде случаев, как это было
в Египте, топ-менеджеры
американских интернет-
корпораций даже участву-
ют в их распространении".

По оценке авторов, с
зимы 2011-го по весну
2012 года на пространст-
ве Рунета также были "про-
тестированы" многие сете-
вые технологии, ранее ис-
пользовавшиеся в арабс-
ких странах.

"В частности, речь идет
о мобилизации людей на

оппозиционные акции че-
рез массовую рассылку
приглашений в социальных
сетях, массовая скупка
развлекательных сооб-
ществ с целью превраще-
ния их в протестно-поли-
тические, рассылка поли-
тического спама. Большая
часть этих действий прямо
нарушает правила серви-
сов, однако применение
мер по отношению к нару-
шителям является большой
редкостью", - заявляют эк-
сперты фонда.

"Контент телеви-
дения десуверени-
зирован"

Проректор РЭУ имени
Плеханова, член Общест-
венной палаты, политолог
Сергей Марков согласен с
выводами доклада. При
этом он указывает, что эта
ситуация не уникальна для
Рунета и она "общая для
других современных спосо-
бов общественной актив-
ности".

"Необходимо восстанов-
ление суверенитета России
над этими современными

общественными института-
ми. Необходимо спонсиро-
вание некоммерческого
сектора. Государству нуж-
на программа развития Ру-
нета", - заявил Марков га-
зете ВЗГЛЯД.

"Рунет, телевидение и
"улица" будут главными
факторами будущей изби-
рательной кампании. Мы
видим, что происходит раз-
мывание суверенитета Рос-
сии в ряде важнейших сек-
торов. Например, это ка-
сается некоммерческого
сектора. Так произошло из-
за политики государства,
которое долгие годы игно-
рировало необходимость
некоммерческого сектора.
Последнее время ситуация
улучшается, но все равно
этого крайне недостаточ-
но", - отметил эксперт.

По его словам, подобная
ситуация складывается в
сфере средств коммуника-
ции. "Контент того же те-
левидения десуверенизиро-
ван. Большинство прог-
рамм является кальками с
американских. В этом
смысле они распространя-
ют систему ценностей, ко-
торые входят в диссонанс
с ценностями большинства
российского населения", -
отметил он.

Тем не менее, Марков со-
ветует не принуждать, к
примеру, социальную сеть
"ВКонтакте" переходить под
российскую юрисдикцию,
поскольку это попросту не-
возможно.

"Нужно развивать те сер-
висы, которые находятся
под российской юрисдикци-
ей. Сделать это довольно
трудно в условиях отсутст-
вия общей политики пере-
вода российской экономи-
ческой собственности в
российскую юрисдикцию. В
условиях, когда все круп-
нейшие структурообразую-

щие корпорации владеют
активами через офшоры. В
условиях, когда год пытают-
ся выяснить, кто является
владельцем Домодедово,
это невозможно. Должна
быть общая политика пере-
вода крупнейших активов
под российскую юрисдик-
цию", - считает политолог.

Директор Международно-
го института политической
экспертизы Евгений Мин-
ченко считает, что изменить
ситуацию могут лишь такие
российские проекты, котор-
ые будут более интересны
населению, чем иностран-
ные сервисы.

"Делайте
отечественную
альтернативу!

Кто мешает? Наши за-
конодатели сами выбива-
ют экономическую базу
из-под российских интер-
нет-сайтов. Например, зап-
ретили рекламу алкоголя в
интернете, лишили рос-
сийские площадки крупно-
го источника дохода. А за-
падные ресурсы на рус-
ском языке совершенно
спокойно могут размещать
такую рекламу. Соответст-
венно, рекламодатели
сдвигаются туда, и увели-
чивается иностранное вли-
яние. Над этим тоже надо
было думать", - сказал
Минченко газете ВЗГЛЯД.

По его словам, сейчас
проводится "одноклеточная
политика", когда власти ре-
агируют принятием законов
на резонансные события. В
качестве примера он наз-
вал инициативы по поводу
ужесточения наказания за
езду в пьяном виде. "По-
нятно, что при сохранении
нынешнего законодательс-
тва (при существующей
норме в ноль промилле)
это превратится в гигантс-

В конце мая с. г. бывший руководитель управления
внутренней политики администрации президента Кон-
стантин Костин возглавил "Фонд развития граждан-
ского общества"

кую машину по вымогатель-
ству денег у водителей", -
уверен эксперт.

По его словам, целый ряд
действий законодателей "ве-
дет к тому, что иностран-
ные ресурсы становятся бо-
лее конкурентоспособны-
ми". "Если задачей этого
доклада является каким-то
образом ограничение инос-
транных интернет-сервисов,
то это, на мой взгляд, ни к
чему хорошему не приве-
дет", - считает политолог.

Президент Института На-
циональной стратегии Ми-
хаил Ремизов полагает, что
в ходе следующего изби-
рательного цикла популяр-
ность политических ресур-
сов в Сети, скорее всего,
резко вырастет.

"Чем более накаленной
является политическая си-
туация, чем выше степень
политизации, тем больше
вовлеченность людей в по-
литический сектор Рунета,
то есть тем больше людей
проявляет самостоятель-
ную активность в поиске
политической информации.
А эта активность в поиске
политической информации,
как правило, приводит к
соответствующим сайтам,
социальным сетям и так да-
лее", - отметил Ремизов.

По его словам, если вы-
боры будут относительно
инерционными, "то опреде-
ленная роль будет, но, мо-
жет быть, скорее, более
скромная и уступающая ро-
ли больших федеральных
телеканалов".

"Влияние политического
Рунета именно на ход из-
бирательных кампаний пря-
мо пропорционально напря-
жению самой политической
ситуации, наличию степени
политической интриги, ко-
торая пробуждает интерес
людей", - уверен эксперт.

russkie.org

Эксперты предупреждают об усилении зарубежно-
го влияния в Рунете

Авторы доклада отмечают рост аудитории,
опираясь на данные социологии и собственный
анализ сети. Так, по их данным, пять лет назад
доминировали представители возрастной груп-
пы 16-30 лет (Москва и Санкт-Петербург). За
последние год-полтора более 93% новых поль-
зователей - жители глубинки, а средний воз-
раст составил 33 года. Рост за год был наи-
большим в селах и малых городах размером
до 500 тыс жителей - 6-8% (в столицах - 4%). В
2011 году месячная аудитория интернета вырос-
ла вдвое, до 52,9 млн человек (46% населения
страны старше 18 лет), и Россия стала евро-
пейским лидером по количеству пользовате-
лей интернета. По данным ВЦИОМа на весну
2012 года, ежедневная аудитория сети вырос-
ла с 32% до 38% населения страны.

При этом в докладе отмечается, что по срав-
нению с другими источниками информации к
интернету растет доверие. Так, приводятся дан-
ные Synovate Comcon: доверие к телевидению
с 2006 года снизилось с 45% до 35%, доверие к
газетам выросло с 34% до 35%, доверие к ра-
дио упало с 31% до 26%, а доверие к интерне-
ту как источнику информации составило в 2011
году 40%. Авторы пишут об увлечении россиян
социальными сетями. По данным ComScore на
апрель 2012 года, российские интернет-поль-

зователи проводят в соцсетях 12,8 часа в ме-
сяц, и это самый высокий показатель в мире.
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Например, какими
именами на Руси в ста-
рину родители крестили
своих детей, и как эти
имена звучали в живой
русской речи. Ведь зна-
чительная часть русских
фамилий восходит к
церковным именам. Как
правило - к мужским
именам: Иванов, Пет-
ров, Сидоров и др. Но
если мы заглянем в
святцы, то обнаружим,
что в них нет даже име-
ни Иван. Но есть - Ио-
анн. Нет в них имени
Осип, ставшего основой
популярной ныне фами-
лии Осипов. Но есть Ио-
сиф: таково каноничес-
кое написание этого
имени. И Есины тоже
могут быть потомками
Иосифа: это имя в оби-
ходе употреблялось и в
форме Еся. Но Есями в
старину называли и Ев-
стафиев, и Евстратов, и
Евстигнеев, и Евсевиев,
и Евсториев, и Евстохи-
ев. Часть фамилий сох-
ранила упоминание име-
ни матери: Софьин, Не-
онилин, Федорин и др.
Славянская традиция
предполагала образова-
ние семейного прозви-
ща от имени отца. Но в
случае гибели мужа и
имя матери могло стать
основой фамилии ее де-
тей. Более того, обиход-
ные формы мужских и
женских имён нередко
совпадали. Например, в
форме Хима употребля-
лось и мужское имя Ев-
фимий, и женское - Ев-
фимия (одинаковые ва-
рианты сохранились у
имён Александр и Алек-
сандра, Валентин и Ва-
лентина, Евгений и Ев-
гения). В этот период
происходил своеоб-
разный процесс "станов-
ления" обиходных форм
иноязычных крес-
тильных имён, поэтому
"домашние" их формы
нередко совпадали для
нескольких имён кано-
нических (как и сейчас
Лёшами называют Алек-
сеев и Леонидов, а Го-
шами - Игорей и Георги-
ев). Вообще же, число

Этот монастырь, находящийся в 54 километрах от Москвы
в Сергиевом Посаде, по праву считается духовным цент-
ром России. История обители неразрывно связана с судь-
бой страны - здесь Дмитрий Донской получил благословле-
ние на Куликовскую битву, местные монахи вместе с войс-
ками в течение двух лет оборонялись от польско-литовских
интервентом, тут принимал присягу бояр будущий царь
Петр I. По сей день паломники со всего православного

Ïàìÿòíèê
ïåðâîé
ñëàâÿíñêîé
ñâÿòîé
Памятник первой

славянке, причислен-
ной к лику святых -
чешской княгине
Людмиле открыли на
Подворье Православ-
ной церкви Чешских
земель и Словакии в
Москве.

Этот монумент - дар
чешского народа пра-
вославным верующим
России. Руководитель
Россотрудничества
Константин Косачёв,
присутствующий на
открытии, сказал, что
два народа "объеди-
няет общая история,
общие ценности и об-
щие интересы, и свя-
тая Людмила может
быть ещё одним сим-
волом близости двух
стран".

Идея поставить па-
мятник именно свя-
той Людмиле, по сло-
вам его создателя
чешского скульптора
Михаила Моравца,
родилась около года
назад. В итоге, при
поддержке чешской
дипмиссии в России
этот проект был реа-
лизован. По словам
автора, изначально
ставилась цель выб-
рать образ, который
объединял бы "чехов
и русских".

По словам настоя-
теля храма Святого
Николая в Котельни-
ках, протоиерея Алек-
сея Ющенко, "это ве-
ликое событие духов-
ного значения - ви-
димый образ святос-
ти". Образ святой
Людмилы, одинаково
почитаемой в правос-
лавных и католичес-
ких странах, позволя-
ет вспомнить о еди-
ных христианских
корнях европейской
культуры, не разделяя
мир на Восток и За-
пад, католиков и пра-
вославных, сообщает
ИА "Росбалт".

Людмила была заму-
жем за первым хрис-
тианским князем Че-
хии - Борживоем I.
Они оба приняли хрис-
тианство около 871 го-
да в Велеграде. Кня-
гиня Людмила почита-
ется как святая покро-
вительница Чехии, яв-
ляется также покрови-
тельницей бабушек,
матерей и христианс-
ких учителей.

Ñâÿòî-Òðîèöêàÿ Ñåðãèåâà Ëàâðà

мира приезжают сюда, чтобы помолиться и ощутить благо-
дать этого места.

Троицкий собор (1422-1425 гг.), в котором почивают святые
мощи Игумена Земли Русской прп. Сергия Радонежского. В
иконостасе храма иконы письма прп. Андрея Рублева

Успенский собор (1559-1585 гг./ построен по повелению
царя Иоанна Грозного), возле собора - усыпальница царя
Бориса Годунова и членов его семьи.

Ôàìèëèè ìîãóò ðàññêàçàòü î ìíîãîì
народных форм крес-
тильных имён было
очень велико. Поведают
фамилии и о том, что в
дополнение к церковно-
му имени каждый рус-
ский человек в старину
получал второе имя -
мирское. Мирской имен-
ник даже по сравнению
с числом народных
форм крестильных имён
был поистине неисчер-
паем. Именем могло
стать практически лю-
бое слово: Кошка, Бло-
ха, Удача, Зима, Нево-
ля, Дорога, Дума и т.п.
Эти имена записыва-
лись и в грамотах:
Ивашко Кручина, Нефёд
(а это - Мефодий) Са-
пог, Тимоха Каравай. Ес-
ли же человек получал
прозвище, то в докумен-
тах в качестве второго
имени могло записы-
ваться и оно, а "детс-
кое" имя постепенно
забывалось. Большое
число фамилий образо-
вано от имён, указывав-
ших, каким по счёту в
семье родился ребёнок:
Одинцов, Первухин,
Другов, Вторушин,
Третьяков, Четверуш-
кин, Пятаков и др.

Подробнейшим обра-

зом фамилии отразили
профессии наших пред-
ков. Каждому понятно,
чем занимался предок
Кузнецовых или Мельни-
ковых, Сапожниковых
или Рыбаковых. А как
быть, если у Вас фами-
лия Водолеев? Или Ку-
цеволов? Ничего иноп-
ланетного в первой фа-
милии нет. Водолеями
называли работников
солеварен, носивших

солянной раствор из ко-
лодца в варницу. А пре-
док Куцеволовых не
звался Куцым Волом, а
занимался серьёзным
делом - изготавливал,
т.е. "валял" из шерсти
или пеньковой пряжи
покрывала, одеяла, ков-
ры. На юго-западе Рос-
сии мастеров называли
"куцевалами". А когда
значение прозвища заб-
ылось, то и написание
фамилии могли изме-
нить на такое, которое
посчитали более "пра-
вильным".

Конечно,
ф а м и л и и
Сперанс -
кий, Гиля-
р о в с к и й ,
Экземпляр-
ский, Три-
нитатов и
Фаворский
звучат вов-
се "не по-русски". А,
простите, как же им зву-
чать, если были они со-
чинены (в буквальном
смысле этого слова),
людьми учёными, знато-
ками богословия, фило-
софии, истории, гречес-
кого языка и латыни? Та-
кие фамилии в ХVIII-ХIХ
вв. присваивались буду-

щим свя-
щеннос-
л ужите -
лям адми-
нистраци-
ей ду-
х о в н ы х
семина-
рий. Разу-
м е е т с я ,
семинар-
ские нас-
тавники
о п и р а -
лись на

христианские символы,
церковнославянский,
древнегреческий языки
и латынь. Просто пото-
му, что считали для фа-
милий духовенства бо-
лее подходящими ос-
новы, взятые из церн-
ковных книг, как извест-
но, в разные перриоды
и в различных землях
написаннных именно на
этих трёх языках. Этим
разнообразие фамилий

русского духовенства
далеко не исчерпывает-
ся. Ведь многие фами-
лии были образованы и
от названий правос-
лавных праздников,
икон, имён святых, ве-
ликих учёных и филосо-
фов, и даже мифологи-
ческих персонажей ан-
тичности. Но, конечно
же, основная масса фа-
милий духовенства ни-
чем не отличается от
обычных русских фами-
лий. В первую очередь,
потому, что главным для
наших пастырей всё же

оставался тот самый "ве-
ликий и могучий" язык,
на котором разговари-
вала вся Русь от князя
до крестьянина, от фель-
дмаршала до сапожни-
ка, от поморского рыба-
ка до донского казака-
рубаки.

В нашей стране про-
живает более 100 наро-
дов, исповедующих раз-
ные религии, имеющих
свои культурные тради-
ции. Большинство наро-
дов России говорит на
языках, относящихся к
пяти большим группам:
индоевропейской, ал-
тайской, уральской, кав-
казской и палеоазиатс-
кой. Их традиционный
свод имён (именник) из-
древле имел характер-
ные особенности. В то
же время существует и
огромное число древних
обычаев, которые были
свойственны не одному,
а нескольким и даже
всем российским наро-
дам. Эти сходства и раз-
личия нашли отражение
и в системе личных име-
нований людей...

Разумеется, картина
была бы неполной без
упоминания об именах
и фамилиях представи-
телей многих других на-

родов, проживающих в
России, но в тоже вре-
мя имеющих "свои" ти-
тульные страны и госу-
дарства. Одна из попу-
лярнейших корейских
фамилий Ким восходит
к древнекорейскому
слову, означавшему
"старейшина", "жрец",
"вождь". Знаменитая ма-
лороссийская фамилия
Гоголь - к популярному
в украинских и неко-
торых русских говорах
мирскому имени Гоголь
(название дикой утки и
прозвище гордеца). Ар-
мянская Тер-Степанян
говорит о том, что её ос-
нователь принадлежал к
духовному сословию.
Родоначальника семьи
украинцев - Гапоненко
крестили Агафоном. Пре-
док еврейской семьи,
носящей фамилию
Школьник, служил в си-
нагоге, а немецкая фа-
милия Шульц свидетель-
ствует о том, что её ро-
доначальник был сельс-
ким старостой.

Фамилия Койновы и
географическое назва-
ние деревня Малая Кой-
нова, по всей вероят-
ности, образованы от
тюркского слова коин,
что значит пазуха, объ-
ятие, происхождение
фамилии Лилов так же
охапка. И фамилии, и ге-
ографическому назва-
нию предшествовало ли-
бо прозвищное имя ос-
нователя дома и рода
Коин, которое тот мог
получить за радушный
характер, желание всех
заключить в свои объя-
тия, или вследствие то-
го, что держал всех ок-
ружающих как бы в
охапке или за пазухой.

Из сложения всех этих
обычаев именования, от-
разивших и разнообра-
зие, и схожесть куль-
турных традиций предс-
тавителей различных на-
родов нашей страны, и
возник единый российс-
кий мир имён и фами-
лий - разноязыкий и
м н о г о к о н ф е с с и о -
нальный, огромный и до
сих пор малоизученный.
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Судоку

ОТВЕТЫ СУДОКУ 36 НОМЕРА

Aнекдоты

Три основные стадии бед-
ности на Руси:

Первая - денег нет.
Вторая - денег совсем нет.
Третья - пора идти менять

доллары.
☺ ☺ ☺

Не поддавайтесь на раз-
водки психиатров!

Галоперидол не лечит, а
реально разрушает канал
связи с Космосом, закры-
вает третий глаз и блоки-
рует чакры!

☺ ☺ ☺

Сын приносит отцу днев-
ник:

Математика - 2
Русский язык - 2
Черчение - 2
Музыка - 5
Отец:
- Господи! Этот кретин еще

и поет!
☺ ☺ ☺

- Хорошо тут. Разбежишь-
ся со скалы и в море - ба-
бах!

Страницу подготовила  Светлана Мацагор

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

1 октября
Фойе I этажа 16.00ч.
Международный фести-

валь детской книги. От-
крытие выставки детской
литературы

Мраморный зал  18.00ч.
Клуб приятелей музыки
Концерт, посвященный

Международному дню му-
зыки

2-4 октября
Зал 204  09.00ч. (2 октяб-

ря - РКИЦ), Технический
университет София (3 ок-
тября) и Дом науки и тех-
ники (Пловдив) Болгаро-
российский инновационный
форум "Новые энергосбере-
гающие технологии"

2 октября
Зал 211 16.30ч. Вечер со-

фийского общества "Рус-
ский клуб"

3-6 октября
Варна - Дом журналиста

09.00 ч. Международная
конференция "Диалог Евро-
па - Азия. Евразийское сот-
рудничество и перспективы
евразийской идеи"

4 октября
Зал 204  16.00 ч. Юби-

лейный симпозиум, посвя-
щенный 55-летию запуска
Первого спутника Земли

Большой зал 17.00ч.
Торжественное закрытие

Международного фестива-
ля детской книги. Концерт
детского творчества

5 октября
Большой зал    19.00ч.
"Иду на грозу" - концерт,

посвященный российско-
болгарской постановке
спектакля "Гроза" по пьесе
А.Островского

- Может, бултых?
- Ну, когда прилив, тогда

бултых.
☺ ☺ ☺

Маленькие хитрости. Ес-
ли вы ждете очень важный
звонок по мобильному, а
звонка все нет и нет! По-
ложите телефон в какой-ни-
будь глубокий карман, зас-
тегните его и хорошо на-
мыльте руки... Звонок пос-
ледует практически мгно-
венно!

7 признаков, по которым на Руси отличали
девицу от мужней жены
Начало в предыдущем
номере

4. По косе
Как только девочка на Ру-

си достигала определённого

возраста, она начинала но-
сить строго опредёленную
причёску - косу, сплетённую
обычно из трёх прядей. Пер-
вая коса - новая взрослая
жизнь. Вместе с косой по-
лагалась другая, не детская,
а женская одежда. Коса - де-
вичья краса, считалась глав-
ным внешним достоинством
девицы. Хорошие, густые во-
лосы высоко ценились, пос-
кольку говорили о силе и
здоровье. Те, у кого не полу-
чалось отрастить толстую ко-
су, прибегали к гнусному об-
ману - вплетали в свои косы
волосы из конских хвостов.
Если девушка носила одну
косу - означало, что она в
"активном поиске". Если в ко-
се у девицы появлялась лен-
та, то статус девицы озна-
чал - "на выданье". Как толь-
ко у неё появлялся жених, и
уже было получено благос-
ловение на брак со стороны
родителей, то вместо одной
ленты появлялись две, и они
были вплетены не от осно-
вания косы, а от её сере-
дины. Это был сигнал для ос-
тальных ухажеров, что их
дальнейшие усилия нап-
расны, поскольку девушка и
её семья уже определились
с кандидатом в мужья. В тор-
жественных случаях девуш-
ки на выданье носили волосы
распущенными. К причастию
в церковь, на праздник, под
венец девушка шла "косма-
чом". В таких случаях в бо-
гатых семьях приветствова-
лась завивка волос. Перед
свадьбой подруги с плачем
расплетали невесте волосы,
и она прощалась с привыч-
ной причёской как с симво-
лом беззаботного девичест-
ва. По вступлении в замужес-
тво девушке заплетали две
косы, которые потом укла-
дывали вокруг головы, как ко-
рону, - намек на её новый,
более высокий семейный

статус. Покрытая голова - до-
кумент о замужестве. Теперь
никто, кроме мужа, не мог
видеть её волосы и снять с
неё головной убор. Если де-
вушка обрезала косу самос-
тоятельно, то, скорее всего,
она оплакивала погибшего
жениха, и обрезание волос
было для неё выражением
глубокой скорби и нежела-
ния выходить замуж.

Старые девы не имели пра-
ва на ношение одежды за-
мужних женщин. Они плели
косу как девушки, покрывали
голову платком. Им запреща-
лось надевать кокошник, со-
року, повойник, носить по-
нёву. Ходить они могли лишь
в белой рубахе, тёмном са-
рафане, нагруднике.

5. По орнаменту и цвету
одежды

Орнамент на одежде мно-
гое мог рассказать о его вла-
дельце. Так, например, в Во-
логодской области, дерево
изображалось на рубашках
беременных женщин. Кури-
цу вышивали на одежде за-
мужних, белых лебедей - у
незамужних девушек. Сара-
фан синего цвета носили не-

замужние девушки, готовя-
щиеся к свадьбе или старуш-
ки. А вот, например, красный
сарафан надевали те, кто
только что вышел замуж. Чем
больше времени прошло пос-
ле свадьбы, тем меньше
красного цвета женщина ис-
пользовала в своей одежде.
Что значила рогатая лягуш-
ка на рисунке передника?
Рога - это символ плодови-
тости, подтверждение того,
что эта девушка может ро-
дить. А лягушка - это символ
роженицы, в состояние ко-
торой стремилась попасть
каждая уважающая себя де-
вушка того времени. Так что,
рогатая лягушка указывала,
что перед тобой девушка, же-
лающая первенца.

6. По юбке
Основой женского костю-

ма являлась рубаха. От муж-
ской она отличалась только
длиной - до ступней. Но в
одной рубахе ходить счита-

лось неприлично - поверх
неё надевали более плот-
ные одежды. Незамужние
девицы носили запону - хол-
щёвый прямоугольный кусок
ткани, сложенный пополам
и имевший на сгибе отверс-
тие для головы. Запона по
бокам не сшивалась, была
короче рубахи и надевалась
поверх неё. Запону всегда
подпоясывали.

Замужние женщины носили
поверх рубахи панёву (или
поньку) - юбку, не сшитую, а
запахнутую вокруг фигуры и
закреплённую вокруг талии
шнуром - гашником. Куда луч-
ше спрятать? - за гашник!
- это с тех пор ещё пове-
лось. Впервые поньку наде-
вали в день венчания или сра-
зу после. Девушка символич-
но прыгала с лавки в панёву
- это символизировало ее
согласие на брак. Завязыва-
ли на ней панёву родители,
или брат. Если девушка не
выходила замуж, она всю
жизнь ходила в запоне, па-
нёву надеть не могла.

7. По обручальному коль-
цу

Если была возможность
приблизиться к женщине
настолько близко, чтобы
рассмотреть, есть ли у неё
кольцо на пальце - то поль-
зовались и этим прове-
ренным способом. У правос-
лавных обручальное кольцо
надевали на безымянный па-
лец правой руки. Оно было
гладкое и простое.

� Лифт вниз не поднимает.
� Продается коккер-спани-

ель. Мать признана "Лучшей
сукой породы".
� Продается немецкая ов-

чарка. Недорого. Ест любое
мясо. Особенно любит ма-
леньких детей.
� Продается русский голу-

бой кот. Без документов.
� Продаю коляску для но-

Нарочно не придумаешь
ворожденного синего цвета.
� Продаются три поросен-

ка, все разного пола.
� Продаются четыре гусы-

ни и гусак. Все несутся.
� Ресторан не работает,

официантки все распущен-
ные.
� Сегодня в холле гости-

ницы состоится лекция на
аморальные темы.
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17. TV

 Пятница, 28 сентября (время болгарское)

Воскресенье, 30 сентября

Понедельник, 1 октября

Вторник, 2 октября

Среда, 3 октября

Четверг, 4 октября

Пятница, 28 сентября  (время болгарское)

Суббота, 29 сентября

Воскресенье, 30 сентября

Пятница, 28 сентября  (время болгарское)

Воскресенье, 30 сентября

Понедельник, 1 октября

Вторник, 2 октября

Среда, 3 октября

Четверг, 4 октября

Понедельник, 1 октября

Вторник, 2 октября

Среда, 3 октября

Четверг, 4 октября

06:15 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 "Михаил Жванец-
кий. "Тщательнее надо, ребята"" 08:00 Леонид Куравлев в
комедии "Ты - мне, я - тебе" 09:25 "Играй, гармонь люби-
мая!" 10:05 "Умницы и умники" 10:45 "Слово пастыря" 11:00
Новости (с субтитрами) 11:15 "Смак" 11:50 Премьера. "Ку-
миры. Олег Ефремов" 12:45 Премьера. "Смешарики" 13:00
Новости (с субтитрами) 13:15 Премьера. "Абракадабра" 18:00
Комедия "Отпуск за свой счет" 19:00 Новости (с субтитра-
ми) 19:15 "Отпуск за свой счет". Продолжение 20:30 "Да
ладно!" 21:00 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым 22:00
"Время" 22:20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым 23:50
Комедия Марка Захарова "Формула любви" 01:20 Нонна
Мордюкова, Николай Рыбников в фильме "Семья Ивано-
вых" 02:55 Евгения Глушенко, Лев Дуров в комедии "Не ждали,
не гадали" 04:15 Фильм "Мечта"

06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доброе
утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Конт-
рольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор"
13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Сердце Марии". Многосерий-
ный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00
Другие новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтитра-
ми) 16:15 Премьера. "Дешево и сердито" с Дарьей Донцовой 17:10
"Фурцева". Многосерийный фильм 18:10 Премьера. "Олег Ефремов.
Голос внутри меня" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять.
Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00
"Время" 22:30 Премьера. Евгений Дятлов, Андрей Мерзликин в
многосерийном фильме "Чкалов" 00:30 "Вечерний Ургант" 01:00
Ночные новости 01:10 "Городские пижоны". "Без свидетелей" 01:40
"Пусть говорят" 02:35 "Давай поженимся!" 03:25 "Кумиры. Олег Еф-
ремов" 04:15 "Фурцева". Многосерийный фильм 05:10 "Сердце Ма-
рии". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро"
10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный
приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Сердце Марии". Мно-
госерийный фильм. Заключительная серия 14:10 "Обручальное коль-
цо". Многосерийный фильм 15:00 Другие новости 15:20 "Время обе-
дать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 Премьера. "Дешево и
сердито" с Дарьей Донцовой 17:10 "Фурцева". Многосерийный фильм
18:10 "Народная медицина" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "По-
нять. Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00
"Время" 22:30 Премьера. Евгений Дятлов, Андрей Мерзликин в мно-
госерийном фильме "Чкалов" 00:30 "Вечерний Ургант" 01:00 Ночные
новости 01:10 "Городские пижоны". "Без свидетелей" 01:40 "Пусть
говорят" 02:35 "Давай поженимся!" 03:25 "Народная медицина" 04:10
"Фурцева". Многосерийный фильм 05:10 "Сердце Марии". Многосе-
рийный фильм. Заключительная серия

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приго-
вор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 Премьера. "На край света".
Многосерийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный
фильм 15:00 Другие новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с
субтитрами) 16:15 Премьера. "Дешево и сердито" с Дарьей Донцо-
вой 17:10 "Фурцева". Многосерийный фильм 18:10 Среда обитания.
"Жизнь или кошелек" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять.
Простить" 20:10 "Давай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Вре-
мя" 22:30 Премьера. Евгений Дятлов, Андрей Мерзликин в многосе-
рийном фильме "Чкалов" 00:30 "Вечерний Ургант" 01:00 Ночные ново-
сти 01:10 "Городские пижоны". "Без свидетелей" 01:40 "Пусть говорят"
02:35 "Давай поженимся!" 03:25 Среда обитания. "Жизнь или коше-
лек" 04:15 "Фурцева". Многосерийный фильм 05:10 "На край света".
Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал
"Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Кон-
трольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор"
13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 Премьера. "На край света". Мно-
госерийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм
15:00 Другие новости 15:20 "Время обедать!" 16:00 Новости (с субтит-
рами) 16:15 Премьера. "Дешево и сердито" с Дарьей Донцовой 17:10
"Фурцева". Многосерийный фильм 18:10 Премьера. "Все во имя люб-
ви" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время" 22:30 Премьера.
Евгений Дятлов, Андрей Мерзликин в многосерийном фильме "Чка-
лов" 00:30 "Вечерний Ургант" 01:00 Ночные новости 01:10 "Городские
пижоны". "Без свидетелей" 01:40 "Пусть говорят" 02:35 "Давай поже-
нимся!" 03:25 "Все во имя любви" 04:15 "Фурцева". Многосерийный
фильм 05:10 "На край света". Многосерийный фильм

9:20 Сам себе режиссер 10:00 Смехопанорама Ев-
гения Петросяна 10:25 Утренняя почта 11:00 Вести
11:10 Вести-Москва 11:45 В мире животных 12:10
Мультфильм 12:30 Блудные дети 14:00 Вести 14:20
Вести-Москва 14:25 Вся Россия 14:40 К 95-летию.
Юрий Любимов 15:25 Власть факта 16:10 Абсолют-
ный слух 16:50 Прощание с Петербургом. Х/ф 18:25
Большой праздничный концерт 20:00 Вести недели
21:30 Осенний лист. Х/ф 23:05 Воскресный вечер с
Владимиром Соловьевым 0:45 Подруги. Х/ф 2:20
Жаркий ноябрь. Х/ф 3:50 Прощание с Петербур-
гом. Х/ф 5:25 Осенний лист. Х/ф 6:55 К 95-летию.
Юрий Любимов

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Теле-
канал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро"
10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный
приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 "Сердце Марии".
Многосерийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерий-
ный фильм 15:00 Другие новости 15:20 Премьера сезона. "Время
обедать!" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:15 "Единственный мой
грех". Многосерийный фильм 17:10 "ЖКХ" 18:00 "Жди меня" 19:00
Новости (с субтитрами) 19:40 "Понять. Простить" 20:10 "Поле чу-
дес" с Леонидом Якубовичем 21:00 "Пусть говорят" 22:00 "Время"
22:30 "ДО РЕ: Владимир Шаинский" 00:30 "Городские пижоны".
"Без свидетелей" 01:00 Ингеборга Дапкунайте в фильме "Осень,
Чертаново... " 02:40 Борис Галкин, Марина Яковлева в комедии
"Гражданин Лешка" 04:05 Любовь Виролайнен, Владимир Ивашов
в фильме "Дорога домой" 05:25 "Повелитель пластилиновых ворон
Александр Татарский"

8:00 Утро России 11:55 Вся Россия 12:10 1000 мелочей 12:40
О самом главном 13:15 Опера. Хроники убойного отдела.
Балтийский цирюльник 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35
Люблю, не могу! 15:25 Ефросинья. Таежная любовь (6 серия)
16:10 Институт благородных девиц (160 серия) 17:00 Вести
17:25 Новости культуры 17:40 Жизнь замечательных идей.
Загадка макинтоша 18:10 Ключи от счастья 19:40 Вести-Мос-
ква 20:00 Вести 20:25 Прямой эфир 21:10 "Юрмала-2012". Фе-
стиваль юмористических программ 22:45 Жила-была Любовь.
Х/ф 0:30 Линия жизни. Михаил Ковальчук 1:30 Сати. Нескуч-
ная классика... с Дмитрием Бертманом и Сергеем Ходневым
2:15 Последний забой. Х/ф 3:45 Вести.ru 4:15 Прямой эфир
4:55 Ефросинья. Таежная любовь (6 серия) 5:40 Институт бла-
городных девиц (160 серия) 6:25 "Юрмала-2012". Фестиваль
юмористических программ

07.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 08.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ЦЕНА ПОБЕ-
ДЫ" Т 10.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 3. НЕ СТРЕЛЯЙТЕ В ПИАНИС-
ТА". 1-я часть С 11.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ -
11. КЛАДОИСКАТЕЛИ" С 12.00 Информационно-аналитическая програм-
ма "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой Т 13.00 "БЕЗ ДУРА-
КОВ" Т 14.00 "ДВАДЦАТЬ ДНЕЙ БЕЗ ВОЙНЫ". Ф 16.00 Русский сериал
"СЫЩИКИ - 3. НЕ СТРЕЛЯЙТЕ В ПИАНИСТА". 2-я часть (заключитель-
ная) С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 17.45 "МУЗЫКА НА КАНАЛЕ" Т 18.00
Русский сериал "ЕЩЁ НЕ ВЕЧЕР. ЧЁРНЫЙ ЧЕМОДАН". 1-я часть С 19.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 20.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 21.00 "РАЗБОР ПОЛЁ-
ТА" Т 22.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. ДЕНЬ
ДО ЗАРПЛАТЫ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художественный
фильм "ГАМБРИНУС". После окончания смотрите мультфильм Ф 02.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 3. НЕ СТРЕ-
ЛЯЙТЕ В ПИАНИСТА". 2-я часть (заключительная) С 04.00 Русский сери-
ал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. ДЕНЬ ДО ЗАРПЛАТЫ" С 05.00
"РАЗБОР ПОЛЁТА" Т 06.00 Русский сериал "ЕЩЁ НЕ ВЕЧЕР. ЧЁРНЫЙ
ЧЕМОДАН". 1-я часть С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Русский
сериал "СЫЩИКИ - 3. НЕ СТРЕЛЯЙТЕ В ПИАНИСТА". 2-я часть (заключи-
тельная) С 11.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. ДЕНЬ
ДО ЗАРПЛАТЫ" С 12.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" И 12.30 Авторская про-
грамма Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ
АРМИЯ" Т 13.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 14.00 Худ. фильм "ГАМБРИНУС". Пос-
ле окончания - мультфильм Ф 16.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 4. БЕЗ
ШУМА И ПЫЛИ". 1-я часть С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский
сериал "ЕЩЁ НЕ ВЕЧЕР. ЧЁРНЫЙ ЧЕМОДАН". 2-я часть С 19.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ОБЛОЖКА" Т 21.00
"БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 22.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНА-
РЕЙ - 11. ОТЕЛЛО СЕВЕРНОЙ ПАЛЬМИРЫ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И
00.00 Худ. фильм "ТАК И БУДЕТ". 1-я серия. После окончания - мультфильм
Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 4. БЕЗ
ШУМА И ПЫЛИ". 1-я часть С 04.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ
ФОНАРЕЙ - 11. ОТЕЛЛО СЕВЕРНОЙ ПАЛЬМИРЫ" С 05.00 "ОБЛОЖКА" Т
06.00 Русский сериал "ЕЩЁ НЕ ВЕЧЕР. ЧЁРНЫЙ ЧЕМОДАН". 2-я часть С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "СЫЩИКИ - 4. БЕЗ ШУМА И ПЫЛИ". 1-я часть С 11.00
Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. ОТЕЛЛО СЕВЕР-
НОЙ ПАЛЬМИРЫ" С 12.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 13.00 "БОЛЬШОЙ
ДОЗОР" Т 14.00 Художественный фильм "ТАК И БУДЕТ". 1-я серия. После
окончания смотрите мультфильм Ф 16.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 4.
БЕЗ ШУМА И ПЫЛИ". 2-я часть С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00
Русский сериал "ЕЩЁ НЕ ВЕЧЕР. СЕЗОН УДАЧИ". 1-я часть С 19.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ИЩЕМ ВЫХОД"
Т 21.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т 22.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ
ФОНАРЕЙ - 11. ФЛЕШ-РОЯЛЬ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Худо-
жественный фильм "ТАК И БУДЕТ". 2-я серия. После окончания смотрите
мультфильмы Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 02.40 "МУЗЫКА НА КАНАЛЕ"
Т 03.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 4. БЕЗ ШУМА И ПЫЛИ". 2-я часть С
04.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. ФЛЕШ-РОЯЛЬ"
С 05.00 "ДЕБАТЫ КАНДИДАТОВ В ПРЕЗИДЕНТЫ США" Т

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Русский
сериал "СЫЩИКИ - 4. БЕЗ ШУМА И ПЫЛИ". 2-я часть С 11.00 Русский
сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. ФЛЕШ-РОЯЛЬ" С 12.00 "СТРА-
НА И ЛЮДИ" Т 13.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т 14.00 Художественный фильм "ТАК
И БУДЕТ". 2-я серия. После окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00
Русский сериал "СЫЩИКИ - 4. ЛЮБОВЬ ЗЛА". 1-я часть С 17.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "ЕЩЁ НЕ ВЕЧЕР. СЕЗОН УДАЧИ". 2-я
часть С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00
"ДЕБАТЫ КАНДИДАТОВ В ПРЕЗИДЕНТЫ США" Т 22.00 Русский сериал "УЛИ-
ЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. БЛАЖЕННАЯ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И
00.00 Художественный фильм "СВЕТЛАЯ ЛИЧНОСТЬ". После окончания смот-
рите мультфильм Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал
"СЫЩИКИ - 4. ЛЮБОВЬ ЗЛА". 1-я часть С 04.00 Русский сериал "УЛИЦЫ
РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. БЛАЖЕННАЯ" С 05.00 "48 МИНУТ" Т 06.00 Рус-
ский сериал "ЕЩЁ НЕ ВЕЧЕР. СЕЗОН УДАЧИ". 2-я часть С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00
Русский сериал "СЫЩИКИ - 3. ПО ТРАМВАЙНОМУ БИЛЕТУ" С 11.00
Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. ДОРОЖНОЕ ПРО-
ИСШЕСТВИЕ" С 12.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т 13.00 "48 МИНУТ" Т 14.00
Художественный фильм "КЛЮЧ БЕЗ ПРАВА ПЕРЕДАЧИ". После оконча-
ния смотрите мультфильмы Ф 16.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 3. НЕ
СТРЕЛЯЙТЕ В ПИАНИСТА". 1-я часть С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И
18.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ЖЕНЩИ-
НЕ-ВАМП" С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ"
И 20.00 "КЕЙС" Т 21.00 "ВСЁ ТАК" Т 22.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИ-
ТЫХ ФОНАРЕЙ - 11. КЛАДОИСКАТЕЛИ" С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И
00.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" Т 00.30 Информационно-развлекатель-
ная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 01.00 "СКАНЕР" Т 02.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "СЫЩИКИ - 3. НЕ СТРЕЛЯЙТЕ В
ПИАНИСТА". 1-я часть С 04.00 Русский сериал "УЛИЦЫ РАЗБИТЫХ ФО-
НАРЕЙ - 11. КЛАДОИСКАТЕЛИ" С 05.00 "ВСЁ ТАК" Т 06.00 Русский сери-
ал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ЖЕНЩИНЕ-ВАМП" С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬТФИЛЬ-
МЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 "2012" Т 11.00 Сериал
"ИЗ ЖИЗНИ КАПИТАНА ЧЕРНЯЕВА. БЕЗ СУДА И СЛЕДСТВИЯ". 3-я серия С
12.00 Сериал "ИЗ ЖИЗНИ КАПИТАНА ЧЕРНЯЕВА. БЕЗ СУДА И СЛЕДСТВИЯ". 4-
я серия С 13.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т 14.00 Снято в
СССР. "ХРОНИКА ПИКИРУЮЩЕГО БОМБАРДИРОВЩИКА" Ф 15.30 Программа
"ЖИВОЕ СЛОВО" Т 16.00 Сериал "ЖИЗНЬ И СМЕРТЬ ЛЁНЬКИ ПАНТЕЛЕЕВА".
7-я серия С 17.00 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ
ЛИКБЕЗ. ПЕРВЫЕ ШТАТЫ АМЕРИКИ. ВВЕДЕНИЕ" Т 17.30 "ЭХО НЕДЕЛИ" Т 18.00
Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О РОКОВОЙ ОШИБКЕ"
С 19.00 "КОД ДОСТУПА" Т 20.00 "ЦЕНА ПОБЕДЫ" Т 21.00 Сериал "ИЗ ЖИЗНИ
КАПИТАНА ЧЕРНЯЕВА. НА КОНУ ЖИЗНЬ". 1-я серия С 22.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА
НЕДЕЛЮ" И 23.00 Сериал выходного дня "ИЗ ЖИЗНИ КАПИТАНА ЧЕРНЯЕВА.
НА КОНУ ЖИЗНЬ". 2-я серия С 00.00 Худ. фильм "ДВАДЦАТЬ ДНЕЙ БЕЗ ВОЙ-
НЫ". После окончания смотрите мультфильмы Ф 02.00 Авторская программа
Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. ПЕРВЫЕ ШТАТЫ АМЕРИКИ.
ВВЕДЕНИЕ" Т 02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" Ф 03.00 Сериал выход-
ного дня "ЖИЗНЬ И СМЕРТЬ ЛЁНЬКИ ПАНТЕЛЕЕВА". 7-я серия С 04.00 Снято
в СССР. "ХРОНИКА ПИКИРУЮЩЕГО БОМБАРДИРОВЩИКА" Ф 06.00 Русский
сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О РОКОВОЙ ОШИБКЕ" С

07.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 08.00 Детский художественный фильм "КАМЕРТОН".
2 серии Ф 10.00 "СКАНЕР" Т 11.00 Сериал выходного дня "ИЗ ЖИЗНИ КАПИ-
ТАНА ЧЕРНЯЕВА. НА КОНУ ЖИЗНЬ". 1-я серия С 12.00 Сериал выходного дня
"ИЗ ЖИЗНИ КАПИТАНА ЧЕРНЯЕВА. НА КОНУ ЖИЗНЬ". 2-я серия С 13.00
"СТРАНА И ЛЮДИ" Т 14.00 Снято в СССР. "ПЛОХОЙ ХОРОШИЙ ЧЕЛОВЕК" Ф
16.00 Сериал выходного дня "ЖИЗНЬ И СМЕРТЬ ЛЁНЬКИ ПАНТЕЛЕЕВА". 8-я
серия С 17.00 Информационно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР"
Т 17.30 Программа "EUROMAXX. ОКНО В ЕВРОПУ". 4-й выпуск 18.00 Русский
сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ". ДЕЛО О ЗАБРОШЕННОЙ ДАЧЕ" С
19.00 Документальный экран. "СПИСОК КИСЕЛЁВА" Ф 20.00 Информационно-
аналитическая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-Мурзой Т
21.00 Сериал выходного дня "ИЗ ЖИЗНИ КАПИТАНА ЧЕРНЯЕВА. НА КОНУ
ЖИЗНЬ". 3-я серия С 22.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т
23.00 Сериал выходного дня "ИЗ ЖИЗНИ КАПИТАНА ЧЕРНЯЕВА. НА КОНУ
ЖИЗНЬ". 4-я серия С 00.00 Художественный фильм "СЛАДКАЯ ЖЕНЩИНА" Ф
02.00 Информационно-развлекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 02.30
"МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" Ф 03.00 Сериал выходного дня "ЖИЗНЬ И
СМЕРТЬ ЛЁНЬКИ ПАНТЕЛЕЕВА". 8-я серия С 04.00 Снято в СССР. "ПЛОХОЙ
ХОРОШИЙ ЧЕЛОВЕК" Ф 06.00 Русский сериал "АГЕНТСТВО "ЗОЛОТАЯ ПУЛЯ".
ДЕЛО О ЗАБРОШЕННОЙ ДАЧЕ" С

RТVI РТР

06:10 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 07:00 Новости 07:10
"Арина Шарапова. Улыбка для миллионов" 08:00 Олег Табаков в
комедии "Шумный день" 09:35 "Служу Отчизне!" 10:05 "Здоровье"
11:00 Новости (с субтитрами) 11:10 "Непутевые заметки" с Дмит-
рием Крыловым 11:30 "Пока все дома" 12:15 "Фазенда" 12:45 "Сме-
шарики. ПИН-код" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:15 К 95-летию
режиссера. Премьера. "С Любимовым не расставайтесь... " 14:10
"Опережая выстрел". Многосерийный фильм 17:40 "Певцы на час"
18:35 Премьера сезона. "Большие гонки. Братство колец" 20:05
"Большая разница" в Одессе. Фестиваль юмора 22:00 Воскрес-
ное "Время". Информационно-аналитическая программа 23:00
Премьера сезона. "Настя". Вечернее шоу 23:55 "Красная Звезда"
01:10 Ирина Розанова, Игорь Скляр в комедии "Дети понедель-
ника" 02:40 Наталья Андрейченко, Александр Абдулов в фильме
"Леди Макбет Мценского уезда" 03:55 Комедия "Где вы, рыцари?"
05:05 "Сердце Марии". Многосерийный фильм

8:00 Вести 8:10 Вести-Москва 8:20 Жила-была Любовь.
Х/ф 9:55 Планета собак 10:30 Обыкновенный концерт
с Эдуардом Эфировым 11:00 Вести 11:10 Вести-Моск-
ва 11:20 Вся Россия 11:35 Людмила Савельева. После
бала 12:20 Мультфильм 12:30 Блудные дети 14:00 Вести
14:20 Вести-Москва 14:25 Честный детектив 14:55 Горо-
док 15:20 Черные дыры. Белые пятна 16:05 Больше,
чем любовь 16:50 Бродячий автобус. Х/ф 18:25 Суббот-
ний вечер 20:00 Вести в субботу 20:45 Испытание вер-
ностью. Х/ф 23:55 Романтика романса 0:50 Белая сту-
дия. Анатолий Лысенко 1:35 Любовь приходит не одна.
Х/ф 3:10 Субботний вечер 4:45 Испытание верностью.
Х/ф 7:50 Любовь приходит не одна. Х/ф

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном
13:15 Искатели 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35 Люблю,
не могу! 15:25 Ефросинья. Таежная любовь (7 серия) 16:10
Институт благородных девиц (161 серия) 17:00 Вести 17:25
Новости культуры 17:40 И другие... Борис Глаголин 18:10 Пос-
ледний кордон 19:40 Вести-Москва 20:00 Вести 20:25 Пря-
мой эфир 21:10 Склифосовский (9 серия) 22:00 Склифосовс-
кий (10 серия) 22:45 Зоннентау (1 серия) 23:35 Дежурный по
стране 0:30 "Тем временем" с Александром Архангельским
1:15 Новости культуры 1:40 Опера. Хроники убойного отде-
ла. Кто хочет стать миллионером 2:30 Вести + 2:45 Девчата
3:20 Хождение по мукам. Х/ф. 1-я серия 4:40 Вести.ru 4:55
Ефросинья. Таежная любовь (7 серия) 5:40 Институт благо-
родных девиц (161 серия) 6:25 Склифосовский (9 серия) 7:10
Склифосовский (10 серия)

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном
13:15 Опера. Хроники убойного отдела. Кто хочет стать мил-
лионером 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35 Люблю, не могу!
15:25 Ефросинья. Таежная любовь (8 серия) 16:10 Институт
благородных девиц (162 серия) 17:00 Вести 17:25 Новости
культуры 17:40 И другие... Федор Каверин 18:10 Последний
кордон 19:40 Вести-Москва 20:00 Вести 20:25 Прямой эфир
21:10 Склифосовский (11 серия) 22:00 Склифосовский (12
серия) 22:45 Зоннентау (2 серия) 23:35 Специальный коррес-
пондент 0:35 Магия кино 1:15 Новости культуры 1:40 Опера.
Хроники убойного отдела. Кто хочет стать миллионером 2:30
Вести + 2:45 Хождение по мукам. Х/ф. 2-я серия 4:00 Вести.ru
4:15 Прямой эфир 4:55 Ефросинья. Таежная любовь (8 серия)
5:40 Институт благородных девиц (162 серия) 6:25 Склифо-
совский (11 серия) 7:10 Склифосовский (12 серия)

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном
13:15 Опера. Хроники убойного отдела. Кто хочет стать милли-
онером 14:00 Вести 14:25 Вести-спорт 14:35 Люблю, не могу!
15:25 Ефросинья. Таежная любовь (9 серия) 16:10 Институт
благородных девиц (163 серия) 17:00 Вести 17:25 Новости куль-
туры 17:40 И другие... Василий Шкваркин 18:10 Последний кор-
дон 19:40 Вести-Москва 20:00 Вести 20:25 Прямой эфир 21:10
Склифосовский (13 серия) 22:00 Склифосовский (14 серия) 22:45
Зоннентау (3 серия) 23:35 Операция "Эдельвейс". Последняя
тайна 0:30 Культурная революция 1:15 Новости культуры 1:40
Опера. Хроники убойного отдела. Простой мотив 2:30 Вести +
2:45 Хождение по мукам. Х/ф. 3-я серия 4:00 Вести.ru 4:15
Прямой эфир 4:55 Ефросинья. Таежная любовь (9 серия) 5:40
Институт благородных девиц (163 серия) 6:25 Склифосовский
(13 серия) 7:10 Склифосовский (14 серия)

8:00 Утро России 12:00 1000 мелочей 12:35 О самом главном 13:15 Опе-
ра. Хроники убойного отдела. Простой мотив 14:00 Вести 14:25 Вести-
спорт 14:35 Люблю, не могу! 15:25 Ефросинья. Таежная любовь (10 се-
рия) 16:10 Институт благородных девиц (164 серия) 17:00 Вести 17:25
Новости культуры 17:40 И другие... Юдифь Глизер 18:10 Последний кор-
дон 19:40 Вести-Москва 20:00 Вести 20:25 Прямой эфир 21:10 Склифо-
совский (15 серия) 22:00 Склифосовский (16 серия) 22:45 Зоннентау (4
серия) 23:35 Поединок 1:05 Новости культуры 1:30 Опера. Хроники убой-
ного отдела. Стрелка 2:15 Вести + 2:30 Хождение по мукам. Х/ф. 4-я
серия 4:00 Вести.ru 4:15 Прямой эфир 4:55 Ефросинья. Таежная любовь
(10 серия) 5:40 Институт благородных девиц (164 серия) 6:25 Склифосов-
ский (15 серия) 7:10 Склифосовский (16 серия)

Канал 1

Суббота, 29 сентябряСуббота, 29 сентября

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru
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В санкт-петербургском концерт-
ном зале "Гигант-Холл" 16 сентяб-
ря прошел уникальный конкурс
красоты для пышных девушек
"Северная Аврора": за звание
самой очаровательной и привле-
кательной боролись участницы,
далекие от стандартной модель-
ной внешности. Организатором
конкурса выступил проект "Полное
счастье", созданный специально
для девушек, не вписывающихся в
параметры 90-60-90.

В конкурсе, который проходил в
три этапа, могли принять участие
красавицы в возрасте от 20 до 35
лет, имеющие хорошие внешние
данные, рост от 170 см и размер
одежды от 50-го. На своем при-
мере статные петербурженки

Â Ïèòåðå ïðîø¸ë êîíêóðñ êðàñîòû äëÿ ïûøíûõ äåâóøåê
доказали женщинам всей страны,
что мировой тренд plus-size
культуры, наконец, дошел и до
России. Пока над образами
участниц колдовали парикмахеры
и визажисты, девушки не находи-
ли себе места, ожидая начала
долгожданного конкурса. Как
рассказал председатель жюри
Илья Фёдоров, судьям было очень
трудно выбрать победительницу,
любуясь таким изобилием  пыш-
ной красоты.

Программа состояла из несколь-
ких дефиле. В первом выходе,
названном "Божественный Олимп",
участницы дефилировали в вечер-
них платьях. Второй выход был
назван "Современные Амазонки":
девушек украшали роскошные

корсеты и чувственные наряды от
изысканной компании "Соблазн
XXL". Третий выход участниц,
"Яблоко раздора",  поразил всех -
индивидуально подготовленные
образы, соответствующая музыка
доносили до зрителей внутренний
мир девушек. Женщина-кошка,
сама Клеопатра, Гармония или
Воплощение свободы - как тут
сделать выбор?

Во время антракта все зрители
смогли принять участие в выборе
"Мисс зрительских симпатий".
Безусловным фаворитом в номи-
нации стала ослепительная Анас-
тасия Грицива. Ну а корона
победительницы и титул "Мисс
Северная Аврора" досталась
очаровательной Виктории Манас.

Сексапильные солистки группы
"Серебро" украсили собой Милан-
скую неделю моды.

Помимо весенне-летних коллек-
ций одежды будущего 2013 года в
эти дни на Миланской неделе моды
демонстрируются новинки марок,
представляющих купальники и
пляжные аксессуары. В субботу
настоящей звездой недели моды
стала невеста известного футболис-
та Марио Балотелли, итальянская
модель Рафаэлла Фико.

"Серебро"  вышли на подиум
вместе с моделями и исполнили
свой нетленный хит "Мама Люба,
давай" на английском языке. Под
пение россиянок длинноногие ма-
некенщицы сексапильно демонстри-
ровали бикини, парео, шляпки и
прочие пляжные штучки.

Хотя предполагалось, что Темни-
кова с подругами будут лишь "му-
зыкальным сопровождением", пе-
вицы и сами вышли на подиум в
купальниках и коротеньких пляж-
ных юбочках, лишь слегка прикры-
вающих попу. Показав европейцам
все изгибы своих стройных тел и

Ãðóïïà "Ñåðåáðî" ïåëà â áèêèíè

сразив искушенную публику мощным
вокалом, россиянки отправились за
кулисы - фотографироваться. Пере-
одевшись в более закрытые (но не
менее сексапильные) наряды, артис-
тки отвязно позировали перед ка-
мерами, призывно надувая губки и
принимая эротические позы.

Звезды - они на то и звезды, чтоб
жить не так, как все: селиться в особ-
няках, питаться в ресторанах и ни
за что, ни при каких обстоятельст-
вах по городу ни на чем, кроме ши-
карного авто не ездить. Вот и Анас-
тасия Волочкова последние 12 лет
своей жизни провела исключитель-
но "на поверхности". А тут вдруг ре-
шилась и впечатлениями поделилась
в своем Твиттере.

В своем микроблоге, где Анаста-
сия Волочкова делится самыми сок-
ровенными мыслями с многочислен-
ными фанатами, балерина рассказа-
ла о своем приключении.

- Люди... Я сегодня ездила в мет-
ро... Спустя 12 лет... Впечатлений мо-
ре!! - пишет Волочкова.

Артистка опубликовала собствен-
ную фотографию, на которой пози-
рует сидя в вагоне, на скамейке.
Кстати, люди вокруг совершенно не
обращают внимания на знамени-
тость, которая была одета с иголоч-
ки и накрашена.

Волочкова призналась, что у нее
остались приятные впечатления:

- Передвижение в машине за эти
годы сделало меня беспомощной. Не
знала, как купить билет в метро... А
люди в метро такие милые!.

Между тем, артистку все же вско-
ре узнали и буквально не дали шагу
ступить без позирований для фотог-
рафий и раздач автографов.

- Никому не отказала в фото и ав-
тографах... Час на станции провела.
Завтра пост напишу про метро. И
буду ездить. Мне понравилось! - за-

Âîëî÷êîâà îïóñòèëàñü ïîä çåìëþ

явила Анастасия.
Однако при этом Волочкова согла-

силась с наблюдением одного из чи-
тателей артистки, который, видимо,
внимательно вгляделся в ее лицо на
снимке в метро, что все же московс-
кий метрополитен ее несколько шо-
кировал. По словам балерины теперь
она регулярно будет ездить по "се-
рой" ветке метро со станции Алтуфье-
во. Как известно, не так давно Во-
лочкова решила перенести свою дет-
скую творческую студию из роскош-
ного торгового центра, расположен-
ного на Новом Арбате, в Бибирево.

Фото из Твиттера балерины

С уходом Юрия Лужкова с поста
мэра главный скульптор столицы -
Зураб Церетели впал в немилость,
а его главное творение - памятник
Петру I тут же предложили убрать
c глаз долой. Представитель газеты
"Экспресс", побывав у Зураба Це-
ретели в его парижской квартире-
мастерской неподалеку от станции
метро "Трокадеро", застал его за
работой - у холста.

- Планирую открыть выставку в
Париже, - объяснил Зураб Констан-
тинович. - Покажу более 150 работ.
Есть и Эйфелева башня: она смот-
рит на меня каждый день из окна,
поэтому просто не мог ее не напи-
сать. Во Франции еще сохранился
монументальный стиль, хотя сейчас
мир захватила галерейная скульп-
тура - на продажу.

- В городке Сен-Жиль-Круа-де-Ви
вы недавно открыли памятник Ма-
рине Цветаевой. Слышала, что бу-
дет скульптура Высоцкого...

- Он для меня не просто поэт. В
свое время я устроил свадьбу Вла-
ди и Высоцкого в Тбилиси. Когда
они поженились в Москве, денег
не было. Андрей Вознесенский ку-
пил две бутылки шампанского. Вла-
димир не выглядел счастливым: что-
то играл на гитаре без настроения.
Они с Мариной хотели настоящую
свадьбу, но возможностей не было.
Тогда я предложил: "Давайте уле-
тим в Тбилиси". Так и сделали. Нак-
рыли стол в моем доме. Грузины, в
восторге от Марины, так выпенд-
ривались, что не дали Высоцкому
петь. К утру все напились. Высоц-
кий вскочил на скамейку и под ги-
тару запел, и тут у него струна лоп-
нула. Это был плохой знак. Имен-

Öåðåòåëè óâåêîâå÷èò Âûñîöêîãî

но этот момент я и запечатлел в
скульптуре Высоцкого. Помню, стол
потом сложился - вся посуда раз-
билась! Вторая плохая примета.

На вопрос, если уж памятник бу-
дет во Франции, то рядом должна
быть по всей вероятности и Влади -
скульптор ответил:

- Думаю, не смогу сделать ее
скульптуру, не смогу поймать харак-
тер. Просто не вижу Марину рядом
с Володей.

- Какие ваши скульптуры мы уви-
дим в скором будущем?

- В октябре планируется установ-
ка памятника основателям Евросо-
юза во французском городе Мец.
Также по просьбе Польской като-
лической миссии во Франции я сде-
лал скульптуру Иоанна Павла II. Ее
планируют установить в центре Па-
рижа. На днях позвонили из Китая,
говорят, хотят, чтобы памятник Мао
Цзэдуну создал! Еще недавно об-
щался с дочерью Ростроповича, и
мне очень понравилась ее идея сде-
лать памятник отцу в Германии.

Из окон апартаментов на втором этаже
открывается вид на Эйфелеву башню

Этот памятник Владимиру Высоцкому
работы Церетели установлен в городе
Покачи Ханты-Мансийского автоном-
ного округа
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19. ФОРУМ БЪЛГАРИЯ-РУСИЯ

Димитрина Гергова

- Георгий Лвович,
продължава ли друж-
бата от векове за веко-
ве между нашите наро-
ди?

- В медийното прост-
ранство на Русия почти
я няма България, и в ме-
дийното пространство
на България Русия също
присъства твърде
скромно. Това е, естест-
вено, след като в Русия
почти няма акредитира-
ни български кореспон-
денти, особено на голе-
ми издания, телевизион-
ни канали пр. И това не
е хубаво. Ние все още
знаем по нещо един за
друг, все още помним,
но всичко върви към за-
лез и това също се от-
разява на близостта, на
взаимодействието меж-
ду народите по ключо-
ви въпроси на съвреми-
ето и още повече в ху-
манитарните сфери, с
които ние се занимава-
ме: образование, култу-
ра, изучаване на езици-
те, издаване на книги -
всичко това днес е на
много ниско равнище.
Разбира се, това ме без-
покои като човек, който
е работил в България и
обича страната, защото
това противоречи на
смисъла на нашето ци-
вилизационно развитие.
Ние не бива да забра-
вяме, че сме една циви-
лизация, че сме излез-
ли от един корен - пра-
вославни сме, че езици-
те ни са близки, че пи-
шем на кирилица, че
манталитетът ни до го-
ляма степен е общ, че
ние  много неща сме
приели от византийска-
та цивилизация. Имен-
но тази близост е до-
веждала до историчес-
ките събития, които за
нашите народи са неп-
реходна ценност - като
освобождаването на
България, привързаност
към общи ценности в
продължение на векове.
В тази връзка смятам,
че ползата от проведе-
ния във Варна българо-
руски форум е много го-
ляма.

- На форума вие за-
сегнахте въпроса за
евразийския и славя-
но-православния мо-
дел. Бихте ли изяснили
позицията си - това две
страни на един медал
ли са или между тях е
прокарана разделител-
на линия?

- Мисля, че те са мно-
го близки. Макар някои

Íàðîäèòå íå áèâà äà ñà íåçàâèñèìè
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български учени да не
се съгласиха с мен. Мо-
ето разбиране е след-
ното: Русия, както и Бъл-
гария, винаги са живе-
ли съвместно с други на-
роди, включително и
неправославни. Затова,
ако ние се ограничим
само с понятието пра-
вославна цивилизация,
трябва да се отделим от
онази част от нацията -
говоря за Русия, която
реално съставлява Рус-
ката федерация, състав-
на част е от единния
руски народ. Не става
дума само за мюсюлма-
ните - има и будисти, и
представители на несла-
вянски народи - те са
много - карели, якути, бу-

ряти и пр., народи кои-
то винаги са били в
единната руска държа-
ва. Затова "евразийска-
та цивилизация" - меж-
ду другото терминът още
не е съвсем искриста-
лизирал - но мисля, че
той ще съществува като
наша държавна идеоло-
гия. Ние вече сме бли-
зо до приемането на то-
зи термин именно като
държавна политика. И
ако говорим за някаква
географска проекция,
съответствието е доста
точно - нашата част:
славянската, православ-
ната, с общи корени -
българи, сърби, украин-
ци, беларуси, други пра-
вославни народи - гър-
ци, грузинци, арменци
/макар тяхната църква
да не е православна, но
е близка до нашата/, то-
ва е, така да се каже,
европейската част. Но
нашата държава има и
азиатска проекция и там
също живеят православ-
ни, славяни, преимущес-
твено руснаци - в Далеч-
ния Изток, например, и
ние не можем да ги от-
режем от нас. Така се
получава това географ-

ско евразийско прост-
ранство. За източнох-
ристиянска основа, до-
колкото си спомням,
споменава Самюъл Хън-
гтингтън* в своите опи-
сания на цивилизации-
те така, както той ги
вижда. Аз до голяма сте-
пен съм съгласен с не-
го. А дали е нужно неп-
ременно да се акценти-
ра на славянското, на
православното? Има се
предвид, разбира се, че
те са стълбът на тази ци-
вилизация, а около не-
го се е образувало не-
що като разклонено дър-
во. И не бива да режем
тези клонки.

- Т.е. славяно-правос-
лавието е част от евра-

зийството, така ли да
ви разбирам?

- Не, славяно-правос-
лавието е основа - кой
живее например в Ха-
баровск, в Далечния Из-
ток - славяни, правос-
лавни. Т.е. тази цивили-
зация се разпространя-
ва и в Европа, и в Азия.
Не можем да отрежем
половината руски народ,

който живее в Азия. За-
това говорим за евра-
зийската идея, защото
тя съединява двете час-
ти на нашата славяно-
православна цивилиза-
ция и народите, които
исторически са живели
в рамките на тази циви-
лизация.

- Вие сте работил в
посолството на Русия в
България преди стра-
ната ни да стане член
на Европейския съюз.
Какви са впечатления-
та ви сега - това членс-
тво не задълбочи ли от-
далечаването ни от Ру-
сия?

- Искам да напомня,
че първо България вле-
зе в НАТО, във военно-

политически блок. А вли-
зането във военно-поли-
тически блок означава
поемане на определени
ангажименти "против", а
не "за", т.е. против тези,
които не влизат в този
блок и, преди всичко,
против най-близко раз-
положените страни. Как-
то знаете, не бяха чути
призивите на Русия за

извънблоково развитие.
Аз мисля, че това бе
първата мощна стъпка,
която ни отдели един от
друг. Е, това сега е оче-
видно: в България няма-
ше руски войски, няма-
ше бази, а се появиха
американски. Т.е. от как-
ва зависимост се изба-
ви България или каква
независимост постигна
- това трябва трезво да
се оцени. Затова стре-
межът на народите към
независимост е естест-
вена, но те не бива да
бъдат независими от
собствената си цивили-
зация. Все едно да от-
къснеш клончето от
ствола, защото то иска-
ло да е независимо. Но
то ще умре, ще изсъх-
не.

- У нас има една ор-
ганизация - "Америка
за България", която фи-
нансира какви ли не
проекти точно в хума-
нитарната област и то-
ва се разгласява шум-
но...

- Ние, разбира се, не
можем да се сравним
по ресурси с Америка и
със Западна Европа,
още повече взети заед-
но. Затова акцентирам
върху това, че ние не би-
ва да забравяме наши-
те общи културни, исто-
рически, цивилизацион-
ни корени, и да се инте-
ресуваме от тях. Както
в едно семейство - ако
не се пазят традициите,
не се знаят корените, то-
ва семейство е загубе-
но.

А що се отнася до от-
разяване дейността на
"Россотрудничество", ще

напомня тезата на на-
шия ръководител Конс-
тантин Косачов, че е "из-
градена една презумп-
ция за виновност на Ру-
сия" в някои страни, за-
щото от публикациите в
медийното пространст-
во  излиза, че каквото
и да направим, все е ло-
шо. Затова много важен
аспект на нашата дей-

Георгий Лвович Мурадов е зам.-ръководител на Россотрудничество - Федерал-
ната агенция за работа със страните от ОНД, сънародниците в чужбина и за
международно хуманитарно сътрудничество. С изказването си на Втория бъл-
гаро-руски обществен форум "България и Русия в ХХI век: духовност-обра-
зование-наука" /9-11 септември/ Георгий Мурадов успя да заинтригува участни-
ците, да предизвика дискусия и да произведе новина. Г-н Мурадов даде специ-
ално интервю за читателите на в. "Русия днес-Россия сегодня"

ност е имиджовата по-
литика.

- Българите сигурно
биха искали да видят с
очите си какво предс-
тавлява съвременна
Русия, но това е твър-
де скъпо удоволствие.

- За съжаление, всич-
ко опира до средства-
та. Ако искаме повече да
ни познават, трябва да
каним повече младежи,
да идват, да учат у нас,
да изпращаме наши
представители да раз-
казват, да показват.

- По време на фору-
ма вие произведохте
интересна новина, ко-
ято коментираха всич-
ки присъстващи - ста-
ва дума за това руски-
ят език да се използва
като малцинствен на
територията на Евро-
съюза. Откъде идва та-
зи идея и има ли тя
перспектива?

- Тази инициатива ид-
ва от нашите сънарод-
ници, които живеят в
страни от ЕС. За да тръг-
нат нещата обаче тряб-
ва да се съберат един
милион подписа в стра-
ните от ЕС, има съответ-
на квота. Не бива да
забравяме, че в тези
държави живеят над 6
милиона руснаци, не
рускоезични - те са мно-
го повече. В България
например сънародници-
те ни са около 25-30 хи-
ляди. Става дума за то-
ва, че особено там, къ-
дето има големи руски
общности - в Латвия, Ес-
тония, страдат заради
лишаването им от въз-
можността да използват
родния си език. А я си
представете какво ще-
ше да стане в Белгия,
ако бяха забранили
френския език и бяха
направили всички "нег-
раждани" - това е поня-
тието за населяващите
Прибалтика руснаци! За
мен Евросъюзът винаги
е бил уважавана струк-
тура, но сега, когато
властите принципно не
искат да обръщат никак-
во внимание на пробле-
ма, съюзът фактически
се превръща в тотали-
тарно общество, което
игнорира и унищожава
правата на един от го-
лемите народи, затва-
ряйки си очите за проб-
лема. Това води до про-
тивоположност на де-
мокрацията и това е по-
зор за Евросъюза - не
се страхувам да го каз-
вам публично, и в сами-
те органи на ЕС също
неведнъж съм го казвал.

- В какви времеви
граници идеята може
да бъде задействана?

- През октомври в
Санкт Петербург ще се
състои световен конгрес
на сънародниците и там
със сигурност този въп-
рос ще се обсъжда.

Георгий Мурадов (вдясно) по време на работата на форума във Варна, заедно с
колегите си: Виктор Баженов (вляво) представител на Россотрудничество в Бъл-
гария (директор на РКИЦ) и Юрий Каплун - зам.-директор на Московския дом
на сънародниците                                             Снимки Валя Чрънкина

* Самюъл Хинтингтън е
известен американски со-
циолог и политилог, кой-
то създава геополитичес-
ката концепция за "сблъ-
съка на цивилизациите".
Автор е на книга със съ-
щото заглавие, превърна-
ла се в бестселър

Снимки Валя Чрънкина
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Септември 2012 г. от-
ново поднесе приятни
изненади за една от
най-динамично разви-
ващите се държави в
евразийското прост-
ранство - Казахстан.
Eдната новина е за 51
място, което държава-
та заема в рейтинга на
индекса на глобалната
конкурентноспособ-
ност, съобщена на Све-
товния икономически
форум в началото на
месеца. Другата е свър-
зана с юбилейната се-
сия на Съвещанието за
взаимодействие и мер-
ки за доверие в Азия
(СВМДА), в която учас-
тват министрите на
външните работи на
държавите-членки на
СВМДА, както и предс-
тавители на редица
международни органи-
зации. Всяка една от
тези новини разкрива
различни аспекти от
развитието на държа-
вата, но най-вече ней-
ното ситуиране в реги-
оналното и глобалното
пространство.

Рейтингът на глобал-
ната конкурентноспо-
собност, който внима-
телно се следи от дър-
жавите, стратифицира-
ни в него, всяка годи-
на е предмет на ана-
лизи, спорове, огорче-
ния и радости. Тази го-
дина 51-то място на Ка-
захстан със среден бал
4.4 е сериозен скок в
сравнение с миналата
2011 година, когато дър-
жавата е заемала 72
място. Впечатление
прави фактът, че Казах-
стан се премества в
групата държави с до-
казана висока степен
на развитие. За тях,
както и за Казахстан,
от съществено значе-
ние са факторите за
ефективност и иноваци-
онно развитие. Неслу-
чайно в тази група от
динамично развиващи
се държави са Русия,
Бахрейн, Бразилия, Чи-
ли, Унгария, Малайзия,
Полша, Турция, Есто-
ния.

Сред постсъветските
държави Казахстан за-
ема четвърто място, от-
стъпвайки на Естония
(34 място), Литва (45
място) и Азербайджан
( 46 място). След Ка-
захстан са Русия, коя-
то заема 67 място, Ук-
райна -73 място, Грузия
-77 място, Армения - 82
място, Молдова - 87
място, Таджикистан -
100 място и Киргизстан

Êàçàõñòàí: Ïàðàìåòðè íà
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- 127 място. Единстве-
ните държави от пост-
съветското пространс-
тво, които отсъстват от
рейтинга на Световния
финансов форум са Бе-
ларус и Узбекистан.

Причините за сериоз-
ния скок на Казахстан
в рейтинга могат да се
търсят в постигнатите
сериозни резултати по
всички фактори, които
определят позициране-
то на всяка една от
страните - "институти",
"макроикономика " ,
"висше образование и
професионална подго-
товка", ефективност на
стоковия пазар", "сте-
пен на технологична го-
товност", "развитие на
финансовия пазар",
"ефективност на трудо-
вия пазар", "иновaции".
Не е без значение и об-
стоятелството, че по
фактор макроикономи-
ческа стабилност и
ниска степен на дър-
жавния дълг позициите
на Казахстан продъл-
жават да са стабилни.

Проследяването на
факторите, по които се
определя рейтингът на
индекса за конкурент-
носпособност, както и
реалните резултати на
51-то място на Казахс-
тан, са добро основа-
ние да се очертаят и
политическите парамет-
ри в евразийското си-
туиране на тази дина-
мично развиваща се
държава. Индикация за
това е проведената в
казахстанската столи-
ца Астана юбилейна се-
сия на СВМДА. Както
и всяка друга инициа-
тива на президента
Нурсултан Назарбаев и
тази международна ор-
ганизация се развива
бързо и стабилно. Пре-
ди 20 години от трибу-
ната на Генералната
асамблея на ООН ка-
захстанският ръководи-
тел формулира предло-
жението за формиране-
то на азиатския конти-
нент на междудържав-
на организация за из-
работването на мерки
на доверие в различ-
ните области на сътруд-
ничество.

Днес резултатите са
налице. СВМДА е ефек-
тивна организация с
многостранна диплома-
ция, която обединява 24
държави, заемащи 90%
от азиатския континент,
където живее полови-
ната от населението на
планетата. Не е без
значение и обстоятел-
ството, че страните от
региона произвеждат
57% от световния БВП.
Ясно са формулирани
и целите на организа-
цията, които са ориен-
тирани към укрепване

на сътрудничеството,
насочено към гаранти-
ране на мира, сигур-
ността и стабилността
в Азия. От съществено
значение е и основата,

от която държавите-
членки на СВМДА тръг-
ват, за да постигнат та-
зи сигурност. Това са
диалогът и сътрудни-
чеството между азиат-
ските държави, които
да са гарант за мира,

свободата и проспери-
тета на народите на
Азия. Не случайно ак-
центът, който президен-
тът Назарбаев поставя
в речта си пред юби-

лейната сесия, е върху
политическия формат
за решаване на актуал-
ните въпроси на съвре-
менността. Неоспорим
факт е, че Азия се прев-
ръща в територия на
глобалните междуна-

родни отношения на
XXI век, както по ико-
номически потенциал,
така и по степен на
влияние върху светов-
ната политика. Посоче-
ните от него основни
проблеми са междудър-
жавните териториални
спорове и противоре-
чия, но същевременно
и обезпокоителният
факт, че именно в Азия
са концентрирани дър-
жавите с ядрено оръ-
жие и активно разви-
ващи своя военен по-
тенциал. Идеята на пре-
зидента е да се изпол-
зва потенциалът на Фо-
рума за приемането на
общо решение за си-
гурността и сътрудни-
чеството в Азия.

От съществено значе-
ние е и неговата пос-
ледователна политика
за изграждане на бе-
зядрен свят. Доказател-
ство са поредицата от
инициативи, които пре-
зидентът и политичес-
кият елит на Казахстан

осъществяват в тази
посока. Последната е
създаването в Казахс-
тан под егидата на МА-
ГАТЕ на международна
Банка за ядрено топли-
во.

В своята реч казахс-

танският президент
направи поредно пред-
ложение, което вероят-
но ще бъде част от по-
нататъшната дейност
на СВМДА. Отсъствие-
то в Азия на институ-
ции, подобни на евро-
пейските, активно ра-
ботещи в областта на
сигурността, според не-
го е основание да за-
почне изграждането на
система от общоконти-
нентален мащаб, по-
добно на Организаци-
ята са сигурност и сът-
рудничество в Европа
(ОССЕ). В контекста на
тази идея на президен-
та логично звучи пре-
форматирането на
СВМДА в институциона-
лен инструмент за га-
рантиране на сигур-
ността и сътрудничест-
вото в Азия. Постигна-
тото досега в полити-
чески и правен аспект
в формирането на сег-
ментите и механизми-
те на организацията, са
сериозна гаранция за
трансформацията на
организацията в ефек-
тивна система за ази-
атската сигурност. Това
от своя страна ще съз-
даде необходимите ус-
ловия за развитие на
взаимодействията меж-
ду СВМДА и ОССЕ., ко-
ето би могло да се раз-
вие в създаването на
обща платформа на ев-
роатлантическа и евра-
зийска сигурност. Това
е двустранен процес
взаимноизгоден за две-
те организации. Стре-
межът към решаването
на глобалните пробле-
ми чрез активното сът-
рудничество между
континентални органи-
зации е добра основа
за ефективно преодоля-
ване на предизвикател-
ствата на съвременния
свят.

За по-малко от месец
Казахстан отново ста-
на част от световния
дневен ред. Рейтингова-
та класация, както и
юбилейната сесия на
СВМДА за пореден път
доказаха две известни
истини. От една страна
непрекъснатият устрем
на Нурсултан Назарба-
ев и казахстанското об-
щество да развиват и
разработват основните
фактори, гарантиращи
икономическия и соци-
алния просперитет на
многонационалната
държава. От друга стра-
на президентът продъл-
жава да бъде основни-
ят инициатор и фактор
за регионални и глобал-
ни инициативи, в слу-
чая, утвърждаващи ми-
ра и сигурността в ази-
атското пространство
чрез диалога и сътруд-
ничеството.

Президентът
Назарбаев закрива
форума на СВМДА

Столицата Астана е
най-младата перла сред

азиатските си посестрими

Казахската икономика е една от
най-бързо развиващите се в света
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21. КУЛТУРА

Страницата подготви Димитрина Забаркина

"Кактусовата пеще-
ра" е единственото
място в Москва, което
предоставя възмож-
ност за изява предим-
но на млади изпълните-
ли от всички жанрове
и направления в музи-
калното изкуство.
Всъщност "Пещерата"
е нещо като три в ед-
но: безплатна репети-
ционна база, концерт-
на зала и професионал-
но звукозаписно сту-
дио. В рамките на Мос-
ква арендата на сту-
дио за една вечер стру-
ва около хиляда рубли,
докато в "Пещерата"
заплащането на трича-
сова репетиция напри-
мер е на доброволен
принцип, а размерът на
пожертвованията зави-
си от възможностите
на музикантите.

Концертите в студи-
ото са на принципа DIY
(Do It Yourself), т.е. все-
ки сам организира кон-
церта си, а стопани-
нът на "Пещерата"
Александър Костарев
предоставя помещение
и оказва техническа и
информационна подкре-
па. Ето какво разказва
той пред в "Московские
новости":

Мемоарната книга на зна-
менитата актриса Светлана
Крючкова е вече факт. Из-
дадената само в 500 екзем-
пляра "Големите промени и
вечната любов на Светла-
на Крючкова" бе предста-
вена в Санкт Петербург в
навечерието на първия
международен кинофести-
вал в града. "Не претенди-
рам да съм писател, пиша
само това, което се е слу-
чило с мен. Отдавна живея
и малко по малко си за-
писвах нещата от живота.
Хората си отиват от този
свят, а към мен съдбата е
благосклонна - живях по-
ловината ХХ век и заварих
велики майстори. Никак не
ми се иска в историята да
влязат лъжи, иска ми се
всичко да е казано от пър-
во лице" - така актрисата
обясни появата на книгата
си.

От искрен стремеж към
правда Крючкова е остави-
ла в книгата една глава, ко-
ято мнозина й казвали, че
трябва да махне - за конф-
ликта в БДТ /Большой дра-
матически театр, днес но-
сещ името на Георгий Тов-
стоногов - бел. ред./ пок-
рай постановката на "Виш-
нева градина" през 1994 г.
Ръководена от същия този
стремеж за истина Крюч-
кова разказва и за вели-

Ñòóäåíòè ïîëó÷èõà
ïðåìèÿòà "Ñåðãåé Àêñàêîâ"

За ХХII път в Уфа се проведе Международният Аксаков-
ски празник, който по традиция започна с урок по нрав-
ственост в Аксаковската гимназия в столицата на Баш-
кортостан. Урокът бе посветен на двама випускници прос-
лавили Русия - художника Михаил Нестеров, чиито 150-
годишен юбилей ще бъде отбелязан тези дни, и знамени-
тия полярен щурман Валериан Албанов, на чието име в
този ден бе кръстен учебният кораб на Уфимския филиал
на Московската държавна академия по речен транспорт.

След това тържествено бе открита Софюшкината алея.
По преобразената след тотална реконструкция и благо-
устройство алея - с изящни пейки, везани от ковано
желязо фенери, лехи с цветя и порта в началото, се
разходиха жители на града, облечени в костюми от по-
миналия век, включително и съпругата на губернатора
София Аксакова. Желаещите да участват  в тазгодишните
тържества бяха толкова много, че се наложи вместо тра-
диционния бал да бъде организирана историческа рекон-
струкция "Уфа през ХIХ век" на площада пред театъра.

В самия театър тържеството продължи с връчване на
Аксаковските премии, с които от 1992 г. по решение на
депутатите от градския съвет се поощряват млади таланти
за изследователски трудове и проекти, свързани с акса-
ковската тематика. Връчвайки премиите председателят на
Уфимския градски съвет Евгений Семивеличенко отбеля-
за, че въпреки очакванията, интерес към  конкурса "Сер-
гей Тимофеевич Аксаков" са проявили не само студенти по
хуманитарните специалности, но и техни колеги от техни-
ческите, спортните и дори аграрните вузове.

Â "Êàêòóñîâàòà ïåùåðà" ñå ðàæäàò
ìóçèêàëíè ÷óäåñà

На сцената на "Пещерата" най-често излизат млади
музиканти

Александър Костарев е на
57 години, завършил е ме-
хано-математическия фа-
култет на Уралския дър-
жавен университет "Гор-
ки". Работил е като прог-
рамист, преди да реши да
свърже съдбата си с му-
зиката и да стане студент
в Московския държавен
университет по култура и
изкуство. Още като сту-
дент В Уралския институт
създава групата "Перек-
ресток", която съществу-
ва до 1986 г. През 1997-а
основава  Kostarev Group
- култова за почитатели-
те на джаза, експеримен-
талната музика и артро-
ка. През 2009 г. създава
студиото "Кактусова пе-
щера". Заведението се на-
мира на пет минути от
метро "Дубровка", в зане-
марено здание на стара
печатница

- Има ли ограниче-
ния в жанровете при
вас?

- Аз съм против ог-
раниченията, защото
ако аз подбирах музи-
кантите по мой вкус, те
щяха да изчезнат мно-
го бързо, а слушатели-
те - още по-бързо. То-
ва обаче не означава,
че съм "всеяден", че ня-
ма никакъв подбор на
желаещите за изяви.
Просто се старая обек-
тивно да оценявам гру-
пите в рамките на из-
браните от тях жанро-
ве и разбира се, имай-
ки предвид опита и
възрастта им. Това оз-
начава, че талантлив
новак без опит има
приоритет пред мастит
професионалист, чието
мислене е със съвсем
друга нагласа.

- Дали някой от ва-
шите подопечни е пос-
тигнал успехи?

- Не зная, не съм
проследявал кой как се
развива, но аз се за-
нимавам с музикална
педагогика от 1977 г. и
зная, че има хора с
добри постижения... От-
както съществува /2009
г./, в Пещерата са се
изявявали  музиканти

от Австралия, Италия,
Литва, Швеция, Швей-
цария, Франция, Пол-
ша, Китай, Индия...

- Ваши познати ли
са?

- Най-често са хора,
които просто искат да
свирят или пеят. Чуж-
доземните музиканти
като правило събират
досадно малко зрите-
ли. Защото на твой кон-
церт обикновено идват
приятелите, близките. А
един австралиец нап-
ример въобще не мо-
жа да събере публика
при нас. Той беше оби-
колил Русия и навсякъ-
де, освен Москва, е
имало зрители, което
вероятно е бил шансът
му да си плати пътува-
нето. А изпълнението му
беше много интересно
- той свиреше на пар-
че стъкло. Много музи-
кално. В кулминацион-
ния момент той отхапа
парченце от "инстру-
мента", сдъвка го, а ос-
татъкът счупи в глава-
та си. Така свърши кон-
цертът. Но това не бе-
ше просто шоу или не-
що екстравагантно - бе-
ше музика.

- Как се финансира
"Пещерата"?

- На случаен прин-
цип - от пожертвова-
нията на зрителите

"Това е място за музика, театрални постановки, фо-
тоизложби, всякакви пърформанси. Най-важното е
всичко да радва хората. Входът няма финансова стой-
ност - до сцената има един вечно гладен куфар, кой-
то моли за спасителни пожертвования. Тук няма ал-
кохол, има прекрасно кътче за чаепитие с гевречета.
Аз съм флейтистка, свиря в една група и на секунда-
та се съгласих да стана прессекретар на "Кактусова-
та пещера", казва Татяна Костарева-Речная

или просто от прияте-
ли. Освен това лично
аз съм затънал в дъл-
гове, съмнявам се да-
ли начинанието ще мо-
же да се изплати, са-

мо кръчмите могат да
си върнат борчовете,
а местата, където хо-
рата просто се зани-
мават с музика не са
печеливши.

Уфа се върна за малко в ХIХ век, жителите на града
харесаха разходката в миналото

Ñâåòëàíà Êðþ÷êîâà ïðåäñòàâè
"îòêðîâåíî èíòåðâþ" çà æèâîòà ñè

ките майстори на сцената
и екрана, с които е рабо-
тила - Елдар Рязанов, Ни-
кита Михалков, Сергей Юр-
ски, Михаил Козаков и дру-
ги, както и  "земния" живот
на знаменитостите: "Не мо-
га да кажа, че съм само ар-
тистка. Аз съм
и жена, и май-
ка, обичам да
готвя нещо
вкусно, дори
по-малкият ми
син казва:
"Мамо, ти гот-
виш по-добре,
отколкото иг-
раеш".

Е, всеки
зрител - теат-
рален или ки-
но, не би спо-
делил тази
констатация,
защото Крюч-
кова е ярка звезда на не-
босклона на руското изкус-
тво. Първата си роля - Не-
ли, във филма "Большая пе-
ремена" тя изиграва още
като студентка в IV курс и
веднага става известна.
След завършването на шко-
лата-студио на МХАТ пет
столични театри я канят на
сцената си, но тя се омъж-
ва за оператора Юрий Век-
слер и заминава с него за
Ленинград. Там попада на
най-реномираната сцена -

в БДТ, при незабравимия
режисьор Горгий Товстоно-
гов, където работи и до ден
днешен. За оформлението
на книгата си Крючкова е
използвала черно-белите
снимки и графиките на Век-
слер.

Днес актрисата, която е
играла в повече от 80 фил-
ма, отказва повечето пред-
ложения, както сама спо-
деля - заради ниското ка-
чество на сценариите. Ос-
вен това не се съгласява
да играе селски жени, за-
щото самата тя била "чо-
век от асфалта". Би й се
искало да изиграе ролята
на дъщерята на Лев Толс-

той Александра - основа-
телка на "Толстовския
фонд", запазил за потом-
ците Ясна Поляна. По вре-
ме на първата световна
война Александра получа-
ва званието полковник за
проявено лично мъжество,
но емигрира в Америка по-
ради "невъзможност да
продължи делото на баща
си". Сценарият, написан от
Дмитрий Томашковски, до-
паднал на актрисата, про-
дуцентът Владимир Достал
бил готов да реализира
проекта, но засега той е от-
ложен.

Книгата "Големите проме-
ни и вечната любов на
Светлана Крючкова" е из-
дадена със средства на Бла-
готворителната фондация
на БДТ "Товстоногов" и мо-
же да се купи само по вре-
ме на творческите вечери
на актрисата. Неразпрода-
дените екземпляри Крючко-
ва щяла да подари на род-
нини и приятели. Може би
щяла да продължи това "от-
кровено интервю" - такова
е подзаглавието на книга-
та, защото в нея "няма и
една трета, дори една де-
сета част от това, за което
мога да разкажа", призна-
ва актрисата-писател.
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Страницата подготви Светлана Михова

В Саяно-Шушенския
резерват през 2013 г. ще
се появят първите ту-
ристически маршрути.
Засега територията му
практически е затворе-
на за посетители. Това
е труднодостъпен район
в Южен Сибир, където
природата се е запази-
ла в непроменен див
вид. Живописните пей-
зажи и уникалният кли-
мат са донесли на тези
места славата на "Си-
бирската Швейцария".

Тук се издигат висо-
ки скалисти планини,
прорязвани от една от
най-големите реки в
Сибир - Енисей. Това е
царството на дивата
растителност и живо-
тински свят. На стоти-
ци километри няма жи-
ва душа. В няколко
малки дървени къщи
живеят и работят уче-
ните и служителите, ко-
ито се грижат за резер-
вата. Тяхна главна за-
дача е да запазят уни-
калния природен ком-
плекс. Местата са тихи
- няма телевизия, няма
радио, нито обхват на
мобилните оператори.

Руски учен е разработил конс-
трукция на въжен лифт от нанот-
ръби с дължина 400 000 кило-
метра, който ще позволи да се
доставят товари от Земята на Лу-
ната, съобщи РИА "Новости".

Александър Багров, научен сът-
рудник в Института по астроно-
мия към Руската академия на на-
уките и водещ специалист в на-
учно-проектантската организация
"Лавочкин", смята, че ракетната
техника не може да осигури не-
обходимия товаропоток до Луна-
та и е необходима друга транс-
портна система. "Ние можем да
спуснем въжен лифт от Луната към
Земята от височина 400 000 км.
Главното е въжето да не стига до
самата Земя, а да се спуска на
равнище 50 километра над нея",
твърди Багров.

Ученият уточнява, че проектът
не е на НПО "Лавочкин" или на
Института по астрономия на РАН,
където работи, а лична негова
инициатива. "Доставката на това-
ри от лифта до повърхността на
Земята може да се извършва със
стратоплан. Проекти на такива
стратоплани вече активно се раз-
работват в Русия. А товарите мо-
же да се доставят на Земята от
Луната, като просто се спускат с
парашут, след като се откачат от
края на въжето", пояснява той.

Според Багров, ако като мате-
риал се използват въглеродни на-
нотръби, нужното въже с мили-
метрово сечение ще е с маса 20
тона. Самият лифт ще може да
повдига товари с маса от пет то-
на и може би, дори повече. Баг-
ров добавя, че скоростта на тран-

Министерството на промишле-
ността и търговията на Русия пред-
лага да предостави средства за
създаване на транспортен дири-
жабъл, който да превозва до 10
тона товари. Проектът предвижда
създаването на опитен, а след то-
ва и разработването на серийни
образци.

Според експерти дирижаблите
ще бъдат много полезни за неф-
тогазовия отрасъл - за доставки
на сондажно оборудване и него-
вото монтиране, при строителст-
вото на сондажни кули в морс-
кия шелф. Освен това, те може
успешно да се използват при
строителството на атомни цент-
рали и ВЕЦ, в горското стопанст-
во, при разтоварване на плава-
телни съдове, строителството на
електрически мрежи. Редица го-
леми компании като "Норилски ни-
кел" и "Алроса" вече проявиха ин-
терес към проекта. Експертите
обаче нямат единно мнение по ха-
рактеристиките на съоръжението
- товароспособността и далечи-
ната на придвижването му.

Главният конструктор на специ-
алното конструкторско бюро за ек-
спериментално самолетостроене
на Московския авиационен инсти-
тут Вадим Дьомин смята, че дири-
жабълът трябва да превозва над
10 т. "Серийният товарен дирижа-
бъл, който е необходим на иконо-
миката, трябва по товароспособ-
ност да превишава аналогичния по-
казател на най-големия хеликоп-

Â öàðñòâîòî íà
ñíåæíèÿ áàðñ
В Саяно-Шушенския резерват се появяват
първите туристически маршрути

За връзка се използват
само радиостанции, с
помощта на които се
общува на разстояние

не повече от няколко
десетки километра.

Западен Саян е девс-
твено кътче на Русия,

което значително се от-
личава от другите реги-
они. Най-голямата му
ценност е биологично-

то разнообразие и при-
родните красоти. "Като
се замислим, че над 100
вида от изчезващите на

Земята животни, запи-
сани в Червената кни-
га, живеят тук, можем
да оценим значението
на нашия резерват. То-
ва са сибирският пла-
нински козел, от хищ-
ниците - снежният барс
и рисът. Това е удиви-
телно място, обитавано
от 3 вида много редки
диви котки, които съжи-
телстват на една тери-
тория. Всичко това пра-
ви резервата много це-
нен, той е своеобразен
еталон на земната при-
рода, който трябва да
бъде запазен за бъде-
щите поколения", раз-
казва директорът на Са-
яно-Шушенския резер-
ват Генадий Кисельов.

За първи път в исто-
рията на резервата, съз-

даден през 70-те години
на миналия век, сега на
негова територия ще бъ-
дат изградени туристи-
чески центрове. Разра-
ботени са пилотни про-
екти за развитие на еко-
логичен туризъм. Минис-
терството на природата
на Русия отделя средст-
ва за създаване на нуж-
ната инфраструктура.
Още през 2013 г. резер-
ватът ще може да прие-
ме първите си посети-
тели, които ще могат да
отседнат в комфортни
дървени къщички. Обща-
та му площ е над 400 000
хектара, покрити с ве-
ковни гори. Основният
дървесен вид е сибирс-
кият кедър, заемащ око-
ло 1000 кв. км. Скоро ще
се появи и първата

екопътека - специален
маршрут с научно-поз-
навателна цел. По ду-
мите на Генадий Ки-
сельов голям интерес
към проекта проявяват
както в Русия, така и в
чужбина - главно във
Финландия, Норвегия и
Канада. Неговото сто-
панство е с площ от
почти 400 хиляди хекта-
ра. "Нашата цел е да
просветим, да научим
хората да се отнасят
благородно и с разби-
ране към природата,
след като видят колко
крехка и колко краси-
ва е сибирската земя".
Той е сигурен, че онзи,
който веднъж е бил в
Саяно-Шушенския ре-
зерват, непременно ще
поиска да се върне тук.

Ëóíåí àñàíñüîð îò íàíîòðúáè
спортиране
ще бъде дос-
татъчно висо-
ка. "Ако лун-
ният асансьор
се движи със
скорост 380
км в час, т.е.
като свръхс-
к орос т ни т е
влакове, пъту-
ването от Зе-
мята до Луна-
та ще трае ме-
сец. Ако се из-
ползва маг-
нитната леви-
тация, ще има постоянно ускоре-
ние от 10 метра в секунда. В та-
къв случай максималната скорост
в средата на пътя ще достигне ве-
че 60 км в секунда, а целият път
между Земята и нейния спътник
ще отнеме 3,5 часа", отбелязва
Багров.

По думите му с лифта ще могат
да се транспортират и хора, тъй
като за сметка на ускорението
претоварването няма да надхвър-
ля това, което човек би могъл да
понесе. При използването на въ-
жето за ден ще могат да се осъ-
ществяват по три курса. А това
означава, че ако на един път се
транспортират по пет тона, за ден
това ще прави 15 тона. За да се
реализира проектът, ще трябва да
бъдат решени още няколко зада-
чи. Сред тях е изработката на въ-
жето и самите нанотръби, на ви-
сокотемпературен свръхпроводник
и нанасянето му на въжето, каз-
ва ученият.

Идеята за преодоляване на кос-

мическите пространства с асан-
сьор е от преди 100 години. Тога-
ва я предлага основоположникът
на теоретичната космонавтика
Константин Циолковски. По него-
во време обаче най-здравият ма-
териал е стоманата, която не мо-
же да издържи и малка част от
предполаганото натоварване.

Главният проблем за направата
на космически лифт е създаване-
то на въже, по което кабината да
се движи. То трябва да е от много
здрав и същевременно лек мате-
риал. Теоретично за тази цел би-
ха могли да се използват въгле-
родни нанотръби, но още няма
технология за промишленото им
производство, а нишките не мо-
гат да се сплитат във влакна. Въп-
реки това в началото на 2000 г.
НАСА и някои търговски компа-
нии в САЩ и други страни разра-
ботиха няколко проекта за съз-
даване на такива асансьори, но
нито един от тях засега не е реа-
лизиран.

Íåçàìåíèì òðàíñïîðò â
íåñòàíäàðòíè óñëîâèÿ

тер Ми-26, имащ максимална то-
вароспособност от около 25 т. Та-
ка че дирижабълът трябва да се
направи с товароспособност от 50
т нагоре. Тогава търсенето на пре-
вози с него ще бъде достатъчно
стабилно. Далечината на действие
на такъв апарат трябва да бъде
достатъчно прилична - не по-мал-
ко от 1000 км., а по-добре - от
хиляда до пет хиляди км.

Транспортирането на т.нar. не-
габаритни товари с помощта на то-
зи апарат ще даде твърде осезаем
ефект, смята експертът. Тяхното
превозване в условията на Севе-
ра с наземен транспорт изисква
специални мерки и може да отне-
ме година, година и половина, до-
като дирижабълът може да напра-
ви това за няколко дни. Освен то-
ва, той е незаменим при транс-
портно-монтажни операции, тъй ка-
то има възможност да виси във
въздуха. Освен това дирижабълът
може да превозва товари без ог-
раничение на маршрутите, като при
това се гарантира висока степен
на сигурност и екологична чисто-
та. Тези апарати са перспективни
и за патрулиране, за технически
наблюдения и аероснимки.
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На руската отбрани-
телна промишленост
предстои да премине по
пътя на индустриализа-
цията, аналогична на та-
зи през 30-те години на
миналия век, заяви в ин-
тервю за "Российская
газета" вицепремиерът
Дмитрий Рогозин. Спо-
ред отговорника за рус-
кия отбранително-про-
мишлен комплекс имен-
но благодарение на то-
зи процес, в резултат на
който ще бъде създаде-
на промишлена индуст-
рия на ново равнище,
може да се разработва
съвременно оръжие.

"Защо по аналога от
30-те? Тогава ние взи-
махме всичко най-доб-
ро от Запада и го адап-
тирахме към нашите ус-
ловия. Все по-често
става дума не за рекон-
струкция на наличното,
а за създаване на но-
ви заводи на нови мес-
та", пояснява Рогозин.
Според него, за да се
извърши новата индус-
триализация, всичко
трябва да се миними-
зира, да се събере цен-
ното и да се концент-
рира рационално.

Като пример Рогозин
посочва предприятието
"Ижмаш", което заема
излишна площ. "Малко
хора знаят, че при про-
ектирането и строител-

Ðîãîçèí íàïîìíè íà "îáîðîíêàòà"
çà 30-òå ãîäèíè

ството на този завод-
гигант се е смятало да
се произвежда съвсем
друга продукция, а не
автомати и картечни-
ци", пояснява вицепре-
миерът. Той отбеляза,
че размерите на "Иж-
маш" позволяват да се
строят самолетоноса-
чи, въпреки че сега там
се произвеждат само
автомати "Калашников".

В хода на индустриа-
лизацията трябва да
бъдат създадени интег-
рирани структури, а
след тях трябва бързо
и безжалостно да се
изхвърли всичко старо,
отдавна отживяло вре-
мето си. Необходимо е
паралелно не само да
се закупуват нови стру-
гове за производство
на по-съвременна воен-
на техника и въоръже-
ния, а и да се възста-
новява собственото
руско стругостроене.

Преди за модернизи-
рането на отбранител-
ната промишленост по
модела на 30-те години
на миналия век се из-
каза и президентът
Владимир Путин. Той
заяви, че е необходи-
мо да се усвояват нау-
коемки, базови и кри-
тични технологии за
производство на съвре-
менна конкурентноспо-
собна продукция и на

тази основа да се оси-
гури изпреварващ на-
учно-технически ефект
за серийно производс-
тво на перспективни
системи въоръжения и
военна техника - в не-
обходимото количество
и с високо качество.

Индустриализацията в
СССР премина през 30-
те години на миналия
век. Тогава властите дек-
ларираха три основни
нейни цели: държавно
регулиране на икономи-
ката, икономическа не-
зависимост от други
страни и създаване на
мощен военнопромиш-
лен комплекс. Процесът
на индустриализация -
преминаването на стра-
ната на промишлени
релси - се провеждаше
чрез петилетни планове.
Смята се, че благодаре-
ние на този процес
СССР в сравнително
кратки срокове се прев-
ръща в свръхдържава.

Пълноценният преход на
руската промишленост
на ново равнище се въз-
препятства от мобилиза-
ционните резерви, съз-
дадени в случай на Тре-
та световна война, смя-
та Рогозин. Мобилизаци-
онните мощности вина-
ги са смятани за "све-
щена крава" на отбра-
нителната промишле-
ност, която не трябва да
се дои при никакви ус-
ловия. И става така, че
на практика всички за-
води от ОПК се делят
на две части: половина-
та от тях някак си рабо-
тят, другата половина са
затворени с катинар.

Според Рогозин тех-
нологическите линии на
мобилизационните ре-
зерви съответстват на
равнището от 30-те го-
дини на миналия век и
не позволяват в случай
на екстрена необходи-
мост да се разгърне ма-
щабно производство на
съвременно оръжие. За
преодоляване на създа-
дената ситуация прави-
телството пристъпва
към разработване на
нова мобилизационна
политика. Нейната цел
е повишаване равнище-
то на производството,
"за да могат струговете
и технологичните линии,
работещи в една-две
смени, в случай на не-
обходимост да работят
на три смени без загу-
ба на качеството", смя-
та вицепремиерът.

Министерството на отбраната има намерение
до края на следващата година да разположи
на летище "Рогачево" на Нова земя група свръх-
звукови изтребители прехващачи МиГ-31, пише
в. "Известия", като се позовава на източник във
военното ведомство. Тези самолети трябва да
гарантират защитата на границите на Русия от
въздушно нападение от север. Авиогрупата влиза
в състава на създаваната в страната система
за противоракетна отбрана. Според източника
на вестника в случай на необходимост МиГ-31
трябва да прехващат противникови самолети и
ракети с ядрени бойни глави. Зоната за прех-
ват е от Баренцово море да море Лаптеви. Ре-
шението за базирането на авиационната група
МиГ-31 на Нова земя е взето, тъй като именно
на това направление Русия няма плътно радио-
локационно покритие. Не се предвиждат труд-
ности с разполагането на самолетите.

На военните ще бъдат от полза възможности-
те на МиГ-31 да откриват въздушни цели на раз-
стояние до 200 км. Виталий Орлов - представи-
тел на Научно-производственото предприятие
"Правдински радиозавод", взел участие в раз-

Íà Íîâà çåìÿ ùå áúäàò
äèñëîöèðàíè ïðåõâàùà÷è

Дмитрий Рогозин

работването на радара за МиГ-31, отбелязва,
че на практика радиолокационната станция на
самолета може да разпознава цели на далечи-
на не повече от 90 км. В отговор на това източ-
никът на "Известия" от военното ведомство от-
говори, че има предвид паспортните характе-
ристики на радара.

До 1993 г. на летище "Рогачево" беше базиран
63-и гвардейски изтребителен полк с изтреби-
тели Су-27. След извеждането на самолетите
инфраструктурата на базата се поддържаше в
добро състояние. Освен това за летището се
грижеше и "Росатом", в разположение на който
се намира централният ядрен полигон на Нова
земя.

От Главното командване на ВВС казаха, че
все още не е взето окончателното решение от
кое летище ще бъдат прехвърлени МиГ-31 на
Нова зема. Като най-вероятни се разглеждат
аеродрумите "Мончегорск" и "Канск". Сега рус-
ките ВВС разполагат с около сто годни МиГ-31.

Изтребител МиГ-31 на летище "Рогачево"

На 23 септември ми-
нистърът на отбраната
от 1992 до 1996 г. ар-
мейски генерал Павел
Грачов почина от енце-
фалит в подмосковска-
та военна болница
"Вишневски". На 25 сеп-
тември той беше погре-
бан в Новодевическо-
то гробище срещу гро-
ба на Борис Елцин -
първия президент на
постсъветска Русия.

Павел Грачов ще ос-
тане в паметта ни като
човека, който изпрати
танковете на щурм на
парламента през 1993
г. и атакува сепаратис-
тка Чечня през декем-
ври 1994 г. Той беше
безпределно предан на
Борис Елцин, който му
предложи поста минис-
тър на отбраната, кога-
то беше генерал с ед-
на звезда на пагоните
си. На това се дължи и
неговото безпрекослов-
но подчинение на тога-

Îòèäå ñè ìèíèñòúðúò, çàïî÷íàë ÷å÷åíñêàòà âîéíà
вашния държавнен гла-
ва. Въпреки това той не
беше в състояние да
реформира армията,
която тогава беше в
упадък, оказа се заме-
сен в корупционни
скандали и би всички
рекорди по непопуляр-
ност в момента на ос-
тавката си през 1996 г.

На помощ на Елцин
Набита и плътна фи-

гура, неумение да гово-
ри пред публика... Този
бивш десантчик и герой
от войната в Афганис-
тан излетя към върха,
благодарение на ми-
лостта на Борис Елцин,
който искаше да го въз-
награди за верността
към "демократичния" ла-
гер по време на опита
за пуч от страна на при-
вържениците на твърда-
та линия на съветския
режим през август 1991
г. И много бързо се пре-
върна в изпълнител на

не особено комфортни
поръчения от страна на
държавния глава.

През октомври 1993 г.,
когато депутати кому-
нисти и националисти се
укрепиха в зданието на
разпуснатия от Елцин
парламент, министърът
на отбраната Павел Гра-
чов се съгласи да насо-
чи танковете срещу ме-
тежниците. Преди това

бойци от специалните
подразделения на Феде-
ралната служба за си-
гурност отказаха да
щурмуват сградата. Те
казаха, че не им плащат,
за да стрелят по русна-
ци. Грачов отначало се
колебаеше, но след то-
ва поиска писмено раз-
пореждане с подписа на
президента. Танковете
излязоха на Кутузовския
проспект посред бял ден
и откриха огън по пар-
ламента под неразбира-
щите погледи на случай-
ните минувачи.

Как се превзема
Грозни за два часа
През декември 1994 г.,

когато президентът ре-
ши да изпрати армията
срещу сепаратистката
чеченска провинция,
Павел Грачов заяви, че
ще превземе Грозни за
два часа само с един
десантен полк. Реал-

ността се оказа съвър-
шено друга. Лошо прис-
пособените за градски
бой танкове горяха, а
младите войници умира-
ха "с усмивка на уста",
както се беше изразил
Грачов. В новогодишна-
та вечер всички телеви-
зионни канали го показ-
ваха заедно с прези-
дента Борис Елцин.

Решението
на проблема
През август 1996 г. бе-

ше подписан договор за
извеждане на руските
войски и за признава-
нето на независимост-
та на Чечня. Той беше
резултат на работата на
генерала от Въздушно-
десантните войски Алек-
сандър Лебед, който
скоро след това стана
министър на отбраната.
Тогава той обвини пред-
шественика си, че е
спечелил от продадени-

те съветски танкове от
Източна Германия на
хървати, сърби, боснен-
ци и азербайджанци...

През 1994 г. журналис-
тът от в. "Московский
комсомолец" Дмитрий
Холодов, който разказа
за това в свои статии,
беше убит със заложе-
но в куфар взривно уст-
ройство. Седем години
по-късно неговите убий-
ци от армейското разуз-
наване бяха съдени и
признати за виновни. По
време на слушанията
Павел Грачов призна, че
в разговор с подчине-
ните си е споменал за
необходимостта да бъде
решен този проблем, но
подчерта, че не си е и
помислял за най-лошо-
то. От него бяха снети
всички подозрения и той
можеше да се наслади
на спокойна пенсия, ка-
то до 2007 г. работеше
като консултант в "Ро-
соборонэкспорт".

Павел Грачов

Компанията "Рособо-
ронэкспорт" към края на
септември продаде оръ-
жия и военна техника на
сума около 7 млрд. до-
лара, съобщи генерални-
ят директор на държав-
ната корпорация "Рос-
технологии" Сергей Че-
мезов пред журналисти.

"Ðîñîáîðîíýêñïîðò" ïðîäàäå îðúæèÿ çà $7 ìëðä.
"Рособоронэкспорт" вли-
за в състава на "Ростех-
нологии". В първото по-
лугодие на тази година
тя е продала оръжия за
над 6,5 млрд. долара.
"Може би малко повече.
Смятам, че някъде око-
ло 7 млрд.. До края на
годината трябва да ста-

нат 11 млрд.", каза Че-
мезов.

По-рано генералният
директор на "Рособо-
ронэкспорт" Анатолий
Исайкин съобщи на
РИА "Новости", че пор-
тфейлът експортни по-
ръчки на компанията
сега съставлява 36

млрд. долара.
Директорът на Феде-

ралната служба за во-
еннотехническо сътруд-
ничество Александър
Фомин заяви, че общи-
ят портфейл експортни
поръчки на Русия се
оценява на сумата над
40 млрд. долара.
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В сряда председате-
лят на Организацион-
ния комитет "Русия-
2018" министърът на
спорта Виталий Мутко
и генералният директор
на комитета Алексей
Сорокин представиха в
щабквартирата на ФИ-
ФА в Цюрих отчет, под-
готвен в резултат на ин-
спекционните визити
на комисията на Орга-
низационния комитет  и
ФИФА в 13-те градове-
кандидати за провеж-
дане на мачовете от
Световното първенство
по футбол през 2018 г.,
съобщиха от пресслуж-
бата на световната фут-
болна централа.

По време на инспек-
ционния тур от 12 до 22
юни експертите посети-
ха стадиони и площад-
ки в строеж, претенди-
ращи за провеждане на
турнира. В отчета вли-
зат данни за градовете-
кандидати по пет кате-
гории, които ще се от-
читат при избора на
окончателния списък на
организаторите на Све-
товното първенство: те-
куща осигуреност на
градовете с инфраструк-
тура, равнище на тяхно-
то социално-икономи-

Âèòàëèé Ìóòêî: Ùå îðãàíèçèðàìå
íàé-äîáðîòî ñâåòîâíî ïúðâåíñòâî
В събота ще бъдат известни градовете, организатори на Мундиала в Русия

Връчването на отчета за подготовката за Световното първенство в Русия в
щабквартирата на ФИФА

ческо развитие, инвес-
тиционна програма за
подготовка за Световно-
то първенство, концеп-
ция за провеждане и
ефективно използване
на обектите в бъдеще.

Отчетът ще стане ос-
нова за утвърждаване
на окончателния спи-
сък на градовете - ор-
ганизатори на Светов-
ното първенство в Ру-
сия, на заседание на
Изпълнителния комитет
на ФИФА, което се
провежда на 27 и 28
септември в Цюрих.

Президентът на ФИФА
Йозеф Блатер заяви:
"Подборът на градовете
организатори е важен
етап в подготовката на
Световното първенство,
без което е невъзмож-
но неговото провежда-
не. Днес ние получихме
техническия отчет и то-
ва е много вълнуващ мо-
мент. С нетърпение
очаквам да пристигна в
събота в Москва, за да
обявим заедно с предс-
тавителите на комитета
"Русия-2018" окончател-
ния списък на градове-

те организатори. Искам
да отбележа, че Органи-
зационният комитет е
свършил отлична рабо-
та за оценка на готов-
ността за провеждане
на турнира."

Виталий Мутко отбе-
ляза: "Церемонията по
обявяване на оконча-
телния списък на гра-
довете - организатори
на Световното първен-
ство през 2018 г. ще да-
де старта на пълнома-
щабната подготовка на
страната за турнира.
Започвайки от 2 декем-

ври 2010 г., когато ФИ-
ФА взе историческото
решение да даде пра-
вото за провеждане на
турнира в Русия, ние
извършихме голяма и
сериозна работа, в ко-
ято са задействани
всички региони, претен-
диращи за домакинст-
во на първенството.
Нашата цел остава не-
изменна - да организи-
раме най-доброто Све-
товно първенство в ис-
торията на ФИФА."

В настоящия момент
за организиране на ма-
чове от Световното
първенство претенди-
рат 13 града, разделе-
ни в 4 географски ра-
йона: Москва (Центра-
лен район), Санкт Пе-
тербург и Калининград
(Северен район), Ярос-
лавъл, Нижни Новго-
род, Казан, Самара,
Саранск, Волгоград
(Волжски район), Рос-
тов на Дон, Сочи, Крас-

нодар (Южен район) и
Екатеринбург.

По информация на
"Федерал Прес.Юг"
Мутко посочипет града,
два от които най-веро-
ятно ще бъдат лишени
от правото да провеж-
дат мачове от Светов-
ното първенство. Всич-
ки градове кандидати
са разделени в три гру-
пи: напълно готови
(Москва, Санкт Петер-
бург, Казан, Сочи и Ека-
теринбург); които с го-
ляма вероятност ще бъ-
дат готови за турнира
(Краснодар и Самара)
и пет града, които имат
проблеми.

Кметовете на Красно-
дар и Сочи оценяват
високо шансовете на
градовете си за про-
веждане на първенст-
вото. Градоначалникът
на Краснодар Влади-
мир Евланов заяви
пред журналисти, че
столицата на Кубан
има всички шансове да
приеме турнира. Него-
вият колега от Сочи
Анатолий Пахомов съ-
що е уверен, че мачо-
ве от главната футбол-
на игра в света ще се
състоят именно в олим-
пийската столица.

В мачовете от шест-
найсетинафиналите от
турнира за Купата на
Русия участваха всич-
ки нейни досегашни но-
сители, но не всички
успяха да преодолеят
този етап на състеза-
нието. С неуспех завър-
ши походът на казанс-
кия "Рубин" в Красно-
ярск. Основните съби-
тия в мача се разигра-
ха през първото полув-
реме, когато играчите
на местния "Енисей"
създадоха два резул-
татни епизода в нака-
зателното поле на гос-
тите. Герои в състава
на красноярския тим
станаха Раис Ситдиков,
отбелязал гол в 19-ата
минута, и Алексей Ни-
китин, който порази от-
близо вратата на Сер-
гей Рижиков десет ми-
нути по-късно. През
втората част възпита-
ниците на Курбан Бер-
диев се опитаха да
обърнат хода на дву-
боя, но единствения гол
за "Рубин" вкара Сер-
гей Давидов в края на
срещата. В крайна
сметка - 2:1 в полза на
домакините и действа-

Êóïàòà îñòàíà áåç íîñèòåëÿ ñè
Отпадането на "Рубин" - най-голямата сензация в 1/16-финалите на турнира
щият носител на тро-
фея напусна борбата.

Във вторник хабаров-
ският "СКА-Енергия" за
втори път в своята ис-
тория достигна до ос-
минафиналите на турни-
ра за Купата на Русия,
като преодоля "Амкар"
(Перм). Домакините
стигнаха до успеха в
продълженията. Реша-
ващият гол беше вкаран
в 102-ата минута от Ев-
гений Луценко. След ка-
то се справи с четири-
ма защитници на "Ам-
кар", нападателят овла-
дя топката и с мощен
шут порази вратата на
гостите. Десет минути
по-късно пермчани има-
ха възможност да из-
равнят резултата, но Ев-
гений Тюкалов не можа
да преодолее вратаря,
останал очи в очи с не-
го. Краен резултат - 2:1
в полза на хабаровски-
те футболисти, които в
следващата фаза на
турнира ще се срещнат

с "Енисей".
Грозненският "Терек",

който в момента е на
четвърто място в пър-
венството на висшия
дивизион, без особен
труд надигра отбора от
Налчик. Изходът от дву-
боя с местния "Спар-
так" беше на практика
решен още в края на
първата част. В само-
то начало на срещата
се отличи Марцин Ко-
моровски, а в 20-ата
минута резултатът беше
удвоен от Езекел Нду-
асел. В края на полув-
ремето последва точен

удар на Ризван Уциев,
в резултат на което на
полувремето гостите
водеха с три безответ-
ни гола. След почивка-
та домакините успяха
да отбележат почетен
гол в изпълнение на
Давид Сирадзе. За пе-
ти пореден път футбо-
листите от Налчик не
успяха да преодолеят
този етап на турнира за
Купата на Русия.

В Калининград сре-
щата между местния
"Балтика" и петербург-
ския "Зенит" завърши с
победа на действащия
шампион. Гостите отбе-
лязаха бърз гол благо-
дарение на точния из-
стрел на бразилеца
Хълк. Домакините съз-
дадоха доста проблеми
на питерци - на някол-
ко пъти гредите спася-

ваха гостите. В 71-ата
минута "Зенит" успя да
удвои резултата - Бру-
но Алвеш завърши ком-
бинация, започната от
Хълк. Домакините оба-
че не се предадоха и
три минути по-късно
вратата на "Зенит" бе-
ше поразена от халфа
на калининградчани
Максим Плопа. Все пак
до сензация не се стиг-
на - 1:2. В следващия
етап "Зенит" ще се
срещне с "Мордовия"
(Саранск).

Столичното дерби
между "Торпедо" и "Ди-
намо" ще се запомни
не толкова с играта,
колкото със събитията
около футболния дву-
бой. В 18-ата минута ре-
зултатът беше открит от
Владимир Риков, но
след това играта беше

прекъсната за десет
минути заради акции
на феновете на "Торпе-
до", които започнаха да
хвърлят бомбички на
терена. Капитаните на
отборите Денис Боя-
ринцев и Игор Семшов
отидоха към трибуните
и помолиха зрителите
да запазят реда на ста-
диона. Веднага след въ-
зобновяването на дву-
боя Риков се отличи от-
ново. След почивката
"Торпедо" намали - Бо-
яринцев изпрати топка-
та във вратата на ди-
намовци. Този обрат на-
кара феновете на "Тор-
педо" отново да започ-
нат обстрела с бомбич-
ки и димки. В крайна
сметка реферът взе
топката и след дълго
съвещание мачът беше
прекратен.
РЕЗУЛТАТИ:

"Енисей" - "Рубин" - 2:1
"Локомотив-2" - "Мордо-

вия" - 0:1
"Спартак" (Налчик) -"Те-

рек" - 1:3
"Астрахан" - "Ростов" - 1:3
"Торпедо" (Армавир) -

"Локомотив" - 0:3
"Том" - ЦСКА - 0:1
"Волга (Уляновск) - "Ку-

бан" - 0:1
"Химик" - "Краснодар" -

1:2
"Торпедо" (Москва) - Ди-

намо" - прекратен
"Химки" - "Волга" (Н. Нов-

город) - 2:0
"Салют" - "Спартак" (Мос-

ква) - 1:2

"Рубин" отпадна от надпреварата за Купата на Русия

Бразилецът Хълк се отли-
чи с гол и голов пас при
победата на "Зенит" над
"Балтика" в Калининград


